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روزنامه صبح ایران

براساس رأی دیوان عالی کشور

دیه زنان و مردان برابر شد

جواد امام:

دیدار اصلاح طلبان با شورای نگهبان مفید است

پشت پرده انتخاباتی جنگ روانی علیه دولتمردان

سناریوهای شکست خورده 
»حلقه دلواپسان« 
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یک کارشناس امور بین الملل با اشاره به حملاتی که به وزیر نفت 
می شود تصریح کرد: دیدار نمایندگان مجلس شورای اسلامی در بی 
سابقه ترین فشارهای بین المللی بر وزارت نفت ایران با مجرم نفتی 
یعنی بابک نجانی طنزی گزنده و تلخ در خود دارد.علی بیگدلی،  با 
اشاره به فشارهای داخلی و خارجی که به وزارت نفت وارد می شود، 
در پاسخ به سوالی مبنی بر ارزیابی وی از هم جهتی فشارهای راست 

افراطی در غرب و منتقدان داخلی در مورد وزارت نفت ...

رئیس مجلس شورای اسلامی  گفت: مشکل آمریکایی ها این 
است که خاورمیانه را نمی شناسند به خصوص اینکه مردم ایران را 
نمی شناسند. تصور می کنند اگر 4 تا ناو در منطقه بیاورند می توانند 
این  در  شنبه  سه  روز  لاریجانی«  کنند.علی  تسلیم  را  کشوری 
بزرگداشت سالروز فاجعه حمله ناو آمریکایی وینسنس به هواپیمای 
مسافربری ایران با اشاره به جنایت های آمریکا در ایران از جمله 

کودتای 28 مرداد، تلاش برای شکست نهضت امام خمینی...

علی بیگدلی :

هدف مخالفان زنگنه 
از بین بردن برجام است

علی لاریجانی:

اقدامات آمریکا موجب 
وفاق در ایران شد 
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عکس: میثم مهابادی

استاندار قم گفت: وضعیت تمام واحدهای تملیکی که در اختیار بانک های استان می باشد باید 
تا پایان امسال به صورت کامل تعیین تکلیف شود. بهرام سرمست روز سه شنبه در جلسه ستاد 
تسهیل و رفع موانع تولید در یکی از واحدهای تولیدی استان قم افزود: تا جلسه بعدی ستاد تسهیل 
و رفع موانع تولید باید تعداد واحدهای تملیکی استان به صورت دقیق احصا و مواردی که قابلیت 
پیگیری در استانی ندارد از طریق مرکز دنبال و رسیدگی شود.وی در ادامه با اشاره به ضرورت پیوند 
بین صنعت و علم گفت: دانشگاه صنعتی استان پتانسیل قابل توجهی در رابطه با تبدیل شدن به 
پشتوانه صنعتی استان و رفع مشکلات مربوط به فناوری و تولید دارد.سرمست اضافه کرد: پیوند 
بین صنعت و دانشگاه از امسال به صورت جدی دنبال شده و خلأهای موجود به مرورزمان کاسته و 

ارتباط بین صنعتگران و دانشگاهیان تقویت خواهد شد...

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم خواستار تجدیدنظر و بازنگری در اجرای طرح اتصال تقاطع 
غیرهمسطح پردیسان به کمربندی اراک شد. دکتر داود علیمحمدی در نشستی با سردبیروهیات 
تحریریه روزنامه ایمان با اعلام این مطلب اظهار داشت: با اجرای این طرح بخشی از بیمارستان امام 
رضا)ع(  که دارای جایگاه اورژانس  هوایی می باشد  از چرخه ارائه خدمات حذف می شود.وی افزود: 
از آنجا که این بیمارستان در نزدیکی شاهراه های مواصلاتی اصلی قرار دارد و روزانه به تعداد زیادی 
از مصدومان حوادث ترافیکی خدمات ارائه می دهد، خدمات تخصصی اورژانس این بیمارستان دچار 
اختلال خواهد شد و عواقب آن گریبانگیر استان نیز خواهد شد.مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
قم تصریح کرد: با توجه به حجم بالای مراجعان و طرح ارتقا و توسعه اورژانس بیمارستان امام رضا)ع( 

در دستور کار قرار دارد از مدیریت عالی استان تقاضا دارم دستور دهند...

استاندار قم: 

وضعیت واحدهای تملیکی قم تا پایان 
امسال تعیین تکلیف شود

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم خواستار شد

بازنگری در اجرای طرح اتصال تقاطع 
غیرهمسطح پردیسان به کمربندی اراک
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مجرم سیاسی 
نداریم

سخنگوی قوه قضاییه :

در هیچ دادگاهی به استناد شنود، رای صادر نمی شود 
نمایندگان مجلس به ملاقات بابک زنجانی نرفته اند
برگشت 2۵ میلیون یورو به وزارت نفت 
دادگاه نجفی علنی برگزار می شود

نصرت الله تاجیک :

نفع ما در از هم گسیختگی برجام نیست

هشدار دادستانی انتظامی مالیاتی؛

مراقب واسطه ها و کارچاق کن های مالیاتی باشید

چرا آخوندها نباید مردم را بخندانند؟

حملات دلواپسان همچنان ادامه دارد، یک روز شخص رئیس جمهور را هدف می گیرند، روز دیگر بر وزیر امور 
خارجه می تازند و دیگر روز وزیر نفت را زیر تیغ می برند. این ها همه تکه های پازل جنگ روانی علیه دولت هستند.

بزنگاه انتخابات نزدیک است و بازار تندروی روز به روز داغ تر می شود؛ دلواپسی دلواپسان هم که انگار تمامی ندارد 
و فقط از زمانی به زمان دیگر منتقل می شود. تا دیروز با مذاکرات هسته ای مخالفت می کردند و برجام را بلای جان 
کشور می خواندند و امروز هم با هر چه در توان بر لوایح مرتبط با  FATF و میزان فروش نفت در دوران تحریم می 

تازند و در آخرین اقدام هم به جان اینستکس افتاده اند...

سفیر پیشین ایران در اردن با تاکید بر این که باید 
باشیم،   داشته  اینستکس  به  نسبت  راهبردی  رویکرد 
گفت:  نفع ما در برپایی سازه برجام است، نفع ما در از هم 
گسیختگی برجام نیست.نصرت الله تاجیک درباره اقدامات 
اخیر اروپایی ها در مساله اینستکس گفت: شخصا موافق 
ادامه تعهد یک جانبه نیستم و معتقدم باید در پی سلسله 

اقداماتی که انجام دادیم، به دنبال این باشیم که با یک 
استراتژی تشویقی و نه قطع کردن رابطه با اروپا و فرستادن 
اروپایی ها به پشت سر ترامپ پیش برویم.وی تصریح کرد:  
در واقع باید سعی کنیم راهکارهایی را پیش پای اروپایی ها 
قرار دهیم تا هم به تقویت اراده سیاسی آنها برای برپا نگه 

داشتن برجام بیانجامد و هم بتوانند ترجیحا امکانات ...
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در نظر دارد نسبت به واگذاری تعدادی از املاک و مستغلات با مشخصات 
و شرایط کلی زیر، از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط اقدام 

نماید.

- متقاضیان محترم می توانند از طریق مراجعه به سامانه مناقصه گران شهرداری قم به نشانی 
peyman.qom.ir نسبت به خرید اسناد مزایده به مبلغ ۵00/000 )پانصد هزار( ریال اقدام نمایند.

)هزینه خرید اسناد غیر قابل استرداد است( 
- مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار هر یک از معاملات فوق: به صورت]1- ضمانت نامه 
بانکی 2- مطالبات بلوکه شده تائید شده 3- واریز وجه نقد به حساب نزد بانک شهر به  شماره شبا: 

)0706100000001003004300۵4IR ( )سپرده حسن انجام کار( به نام شهرداری قم[ می باشد.
- مهلت خرید اسناد: از روز پنجشنبه 98/4/13 ساعت 8 صبح لغایت ساعت13 روز پنجشنبه 

 98/4/20
- مهلت ارایه پیشنهاد: از روز پنجشنبه 98/4/13 ساعت 8 صبح لغایت ساعت 13 روز دوشنبه 

98/4/24
- متقاضیان محترم مکلف اند کلیه اسناد و مدارک را امضاء کرده و به همراه پیشنهاد ارائه نمایند 

. امضاء اسناد و مدارک به منزله قبول تمامی شرایط می باشد.
- جهت پاسخگویي به سوالات عمومی با مدیریت امور قراردادها و پیمان ها )اداره پیمان ها( با 
شماره تلفن 36104334- 02۵و سوالات تخصصي با اداره کل املاك به شماره 36104488 - 02۵ 

تماس حاصل فرمائید.
- محل تسلیم پیشنهادها: قم- بلوار امام موسي صدر ، جنب بوستان شهید بنیادي ، شهرداري 

مرکزي ، طبقه ششم ، اداره کل حراست
نوبت آگهی اول: دوشنبه 98/4/10      نوبت آگهی دوم: چهارشنبه 98/4/12

شهرداری قم 

WWW.QOM.IR       اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم

آگهی مزایده) نوبت دوم(

 
 

 

 
 

  
 

 مبلغ تضمین)ریال( مبلغ پایه کل)ریال( مبلغ پایه)مترمربع( )متر مربع(مساحت  نوع کاربری کد نوسازی پلاک ثبتی/طبقه قطعه اسهنش
 309.111.111 1.101.111111 341.111.111 44 تجاری - ناشران 341واحد شماره  - 89/ز/31

 مجتمع تجاری ناشران/ طبقه اولقم/ میدان معلم/ نشانی : 
 قدیم 3141واحد شماره  - 89/ز/34

 143.111.111 0.440.111.111 111.111.111 44/43 تجاری - جدید( 3141)

 قم/ میدان بزرگ امام خمینی/ مجتمع تجاری شمسه) طبقه منفی یک(نشانی : 

 قدیم 3/3311واحد شماره  - 89/ز/31
 134.491.111 0.448.011.111 491.111.111 14/44 تجاری - جدید( 3108) 

 قم/ میدان بزرگ امام خمینی/ مجتمع تجاری شمسه) طبقه منفی یک(نشانی : 

از پلاک  348واحد شماره  - 89/ز/30
 410.341.111 9.344.111.111 411.111.111 48/14 تجاری - 3/31011

 نشانی: قم/ سالاریه/پاساژ اریکه ملل طبقه اول
 1.819.111.111 311.499.141.111 44.111.111 01/4101 توریستی-تفریحی 1-34-381-4 18/33314 03 89/ز/31

 متری کلهری/ نزدیک فرهنگسرای جوان 11نشانی: قم/ 

١- خدمات تخصصي اطفال و كودكان با امكانات ويژه 
٢- ارتودنسي ثابت و متحرك با شرايط ويژه پرداخت

٣- درمانهاي زيبايي جهت طراحي خط لبخند شامل لمينيت سراميكي 
ونير كامپوزيت  و بليچينگ)سفيدكردن(مطبي و خانگي

٤- انواع ترميم ها و درمان ريشه )عصب كشي (

كلينيك تخصصي دندانپزشكي آوا

٥- درمانهاي پروتز ثابت و متحرك شامل انواع روكش ها و پلاك ها 
جهت فضاهاي بي دنداني 

٦- درمانهاي دندانپزشكي مخصوص سالمندان محترم
٧- درمان ايمپلنت و جراحي هاي دندانهاي عقل نهفته 

٨- جرم گيري و درمان التهاب و خون ريزي لثه ،جراحي هاي لثه و...

قيطريه- بلوار اندرزگو- نبش كوچه عبدالهی جنوبی - پلاك ٧٢ - ساختمان پارسيان - طبقه اول - واحد6
0٢١٢٢٢٣٥٤06 -0٢١٢٢٣9٨٣6٤

ارائه كليه خدمات دندانپزشكي 

دکتر فلاح سابق

Ava Dental Clinic

طرف قرارداد بابيمه بانكهای 
تجارت،ملت و صادرات

   ava_dentalclinic:اينستاگرام
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آتشی که همگان
 را خواهد سوزاند

دونالد ترامپ، رییس جمهوری آمریکا در واکنش به 
عبور ایران از سقف ۳۰۰ کیلوگرم اورانیوم غنی شده گفت: 
»ایران با آتش بازی می کند.«این سخن، اشاره تلویحی 

به حمله نظامی آمریکا به ایران با هدف بازداشتن جمهوری اسلامی از آنچه دستیابی به 
سلاح اتمی خوانده می شود، به شمار می آید. به عبارت دیگر، به گفته رییس جمهوری 
آمریکا، اگر ایران بخواهد به سلاح اتمی دست یابد یا زمان گریز هسته ای خود را به کمتر 
از یک سال کاهش دهد، فرمان حمله به ایران صادر خواهد شد.اکنون به نظر می رسد 
وضعیت بغرنج ایران و آمریکا به حدود ۶ سال پیش بازگشته است؛ زمانی که به گفته 
آمریکایی ها، ایران سه تا چهار هفته تا ساخت بمب اتمی فاصله داشت و تحریم های 
کمرشکن آمریکا، اروپا و شورای امنیت سازمان ملل نتوانسته بود از سرعت فعالیت های 
هسته ای ایران بکاهد. در آن زمان هم به کرات گفته می شد " همه گزینه ها روی میز 
است "، از جمله گزینه نظامی. با این حال، آنچه که از رویارویی ایران و آمریکا حاصل شد، 
جنگ نبود؛ توافقی بود میان ایران و قدرت های بزرگ برای محدود سازی فعالیت های 
هسته ای ایران در برابر رفع یا تعلیق تحریم ها.با این حال، دونالد ترامپ با تصور به اینکه 
اعمال فشار حداکثری بر ایران، جهانی متفاوت را خلق خواهد کرد، ابتدا از برجام بیرون 
آمد و سپس تحریم ها علیه ایران را به شدیدترین میزان در تاریخ افزایش داد. اما نتیجه 
این رویکرد، مذاکره جدید با ایران نبود، بلکه مقاومت حداکثری ایران را رقم زد که از زدن 
پهپاد آمریکایی تا عبور از سقف های تعیین شده در برجام را در بر می گیرد.به هر حال، 
بعد از شش سال، کاخ سفید بار دیگر بر سر یک دوراهی قرار گرفته است: یا باید ریسک 
جنگ با ایرانی را به جان بخرد که به مراتب قوی تر و جسورتر از شش سال پیش است یا 
با خطر ایران در راه رسیدن به سلاح اتمی مواجه شود؛ دو گزینه ای که پیامدهای عمیق 
سیاسی - امنیتی در منطقه و جهان خواهد داشت.البته هنوز فرصت برای آمریکا و اروپا 
باقیست. آمریکایی ها با کاهش فشار حداکثری و اروپا با عمل به وعده، می توانند از بروز 
یک بحران بزرگ اتمی و امنیتی در جهان جلوگیری بعمل آورند. جمهوری اسلامی که 
عزم خود را جزم کرده است در برابر اقدامات آمریکایی ها و کوتاهی اروپایی ها، تعهدات 
برجامی خود را کاهش دهد و در این راه، هزینه هایی نیز بپردازد. از این رو خروج از 
بن بست ساخته شده به دست دونالد ترامپ در گرو مسوولانه رفتار کردن طرف های 
مقابل است. در غیر این صورت، آتشی که رییس جمهوری آمریکا از آن سخن می گوید، 
فقط ایران را نخواهد سوزاند، بلکه کل منطقه ملتهب خاورمیانه را شعله ور خواهد کرد و 

بسیاری را خواهد سوزاند.

حقوق بشر کلید واژه 
شرارت آمریکایی در جهان

ششم تا دوازدهم تیرماه به مناسبت ترور مسئولان 
نظام اسلامی در هر سه قوه و حمله مستقیم امریکا به 
هواپیمای مسافری از سال 94 از سوی رهبر معظم انقلاب 

به  عنوان هفته بازخوانی و افشای حقوق بشر امریکایی نام گذاری شده است و این ایام 
فرصت مغتنمی است تا بخشی از پلشتی و شرارت و جنایات سبعانه امریکایی ها و نظام 
سلطه علیه مردم جهان بخصوص ایران اسلامی در موضوع »حقوق بشر« واکاوی و مورد 
بازشناسی و نقادی قرار گیرد.  وقایع هفته دوم تیر ماه یاد آور تلخ ترین خاطرات ملت عزیز 
ایران اسلامی است. سوء قصد نافرجام به جان رهبر حضرت آیت الله امام خامنه ای)مد 
ظله العالی( در  ششم تیرماه سال۱۳۶۰، انفجار دفتر مرکزی حزب جمهوری اسلامی و 
شهادت آیت الله دکتر بهشتی و ۷۲ تن از یاران صدیق و وفادار حضرت امام خمینی)ره( 
در هفتم تیرماه سال ۱۳۶۰ و حمله شیمیایی ددمنشانه صدام با حمایت و پشتیبانی نظام 
سلطه و استکبار به سردشت در هفتم تیر ماه ۱۳۶۶ بخشی از جنایات مورد حمایت و 
هدایت آمریکا در ایران است.همچنین شهادت آیت الله صدوقی چهارمین شهید محراب 
به دست منافقین کوردل به عنوان ایادی آمریکای جنایتکار در یازدهم تیرماه۱۳۶۱، 
حمله موشکی ناو هواپیمابر آمریکایی به هواپیمای مسافربری و شهادت ۲9۰ نفر زن، مرد 
و کودک بی گناه در دوازدهم تیرماه سال ۱۳۶۷ و  شهادت حدود ۱۷ هزار تن دیگر در 
اقدامات کور تروریستی منافقین کوردل، دیگر جنایاتی است که از یک سو نشانگر اوج 
مظلومیت و حقانیت انقلاب اسلامی بوده و از سوی دیگر موجب رسوائی مدعیان دورغین 
پرچم داری دفاع از حقوق بشر نزد آزادی خواهان جهان گردید.نگاهی به ۲5۰ سال 
کارنامه آمریکا در مسائل مربوط به حقوق بشر نشان می دهد که آمریکایی ها در موارد 
بی شمار پرونده حقوق بشری، نه مدعی که بایستی در جایگاه متهم نشسته و به افکار 
عمومی جامعه خود و جهان پاسخ دهند و اثبات می کند وضعیت آمریکایی ها در مسئله 
حقوق بشر کاملا ناگوار و مشابه وضعیت حقوق بشر در رژیم صهیونیستی است.ویژگی 
های حقوق بشری که نظام سلطه به رهبری شیطان بزرگ آمریکا در جهان به دنبال 
آن است، ذاتا برخوردار از مشکلاتی همچون دارا بودن ماهیت سیاسی نه حقوقی، فقدان 
پشتوانه مکتبی و ایدئولوژیک و تضاد آشکار با آموزه های همه ادیان الهی و فرهنگ ملت 
ها، تنظیم بر اساس تامین منافع چند کشور خاص، مروج فرهنگ لیبرال دموکراسی و 
سرمایه داری غربی، عدم برخورداری از اصول و مبانی اخلاقی و ترویج بی اخلاقی و هرزگی 
و سقوط انسانیت و اداره بر اساس سلیقه و منافع قدرت های بزرگ می باشد.طبیعی است 
آمریکایی که از توافق یک سند رسمی مورد تایید سازمال ملل خارج و برخی دیگر توافق 
ها را به بهانه های واهی زیر پا می گذارد، باید اسلاف ناخلفش به هواپیمای مسافربری 
موشک شلیک کنند و بمب های ۱۰ تنی بر روی کودکان مظلوم افغانی بریزند و فرزندان 
یمنی، عراقی، سوری را با سلاح های مرگبار در اختیار سعودی و تروریست ها به خاک 
و خون بکشند و امروز نیز حتی به  شعار های ظاهری حقوق بشر نیز بی اعتنایی کرده و 
خروج از شورای حقوق بشر را دستاورد بزرگ دولت خویش بداند.۱۲ تیر ۱۳۶۷ از یک 
سو سند مظلومیت و حقانیت ملت ایران  و از دیگر سو، سند رسوایی و بی آبرویی آمریکا و 
آل سعود و آل خلیفه است که در سایه شوم دولت جنایتکار آمریکا امروز کودکان مظلوم 
یمن، سوریه و بحرین را با سلاحهای آمریکایی همچون شلیک موشک ناو وینسنس به 
هواپیمای مسافر بری ایران به خاک و خون می کشند و نگاهی به پرونده حقوق بشر 
آمریکا اثبات کننده عدم حقانیت مقامات کاخ سفید در صیانت از حقوق بشر است که 
حمله به هواپیمای مسافر بری نه اولین نقض حقوق بشر بود و نه آنچه امروز از سوی این 
رژیم و حامیان او در اقصی نقاط جهان رخ می دهد ، آخرین خواهد بود.نقض حقوق بشر 
و جنایت علیه بشریت، جزء لاینفک ساختارو کارکرد رژیم آمریکا علیه بخش قابل توجهی 
از کشورهای دنیاست و هر ملتی آزادتر و آزاده خواه تر بود، بیشتر مورد ظلم و جنایت 
آمریکا و اذنابش قرار گرفت. ملت بزرگ ایران طی سال های متمادی بخصوص چهار دهه 
اخیر، هدف اقدامات جنایت بار و ضدانسانی آمریکایی ها قرار گرفته اند. البته در این 4۰ 
سال بخصوص در طول هشت سال دفاع مقدس)که رژیم بعث مورد حمایت و تسلیح 
جانبه آمریکا قرار گرفت( و سال های پس از آن، با حضور مردم و رهبری های پیامبرگونه 
امامین انقلاب، آمریکایی ها در بسیاری از صحنه ها مقهور و مغلوب مردم ایران و فرزندان 

این مردم در عرصه های مختلف نظامی و علمی و... بوده اند.
مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم

در احکام جداگانه ای از سوی فرمانده معظم کل قوا صورت گرفت

انتصاب جانشین رییس ستاد کل 
نیروهای مسلح و رییس سازمان بسیج 

حضرت آیت الله خامنه ای در احکام جداگانه ای امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی را به 
سِمت جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح و سردار سرتیپ غلامرضا سلیمانی را به 
سمت رییس سازمان بسیج مستضعفین سپاه پاسداران انقلاب اسلامی منصوب کردند.

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، متن احکام فرمانده معظم 
کل قوا به این شرح است: بسم الله الرحمن الرحیم/ امیر سرتیپ محمدرضا آشتیانی. 
بنا به پیشنهاد رییس ستاد کل نیروهای مسلح و نظر به تجارب و شایستگی، شما را به 
سِمت »جانشین رئیس ستاد کل نیروهای مسلح« منصوب می کنم.تلاش شایسته در 
ارتقای توانمندی های دفاعی و امنیتی نیروهای مسلح با بهره گیری از ظرفیت های نخبگی 
و کارشناسی با لحاظ نظر رئیس ستاد کل نیروهای مسلح، مورد انتظار است.از زحمات 
و تلاش های امیر سرلشکر صالحی در این مسئولیت قدردانی می کنم.توفیق شما را از 

خداوند متعال مسئلت دارم.سیّدعلی خامنه ای۱۱ تیر ۱۳9۸
بسم الله الرحمن الرحیم

سردار سرتیپ پاسدار غلامرضا سلیمانی
بنا به پیشنهاد فرمانده کلّ سپاه و نظر به تجارب ارزنده در بسیج و شایستگی، شما 
را به سِمت »رئیس سازمان بسیج مستضعفین سپاه پاسداران انقلاب اسلامی« منصوب 
می کنم.اعتلای بسیج و فرهنگ مقاومت و تقویت زمینه های بروز خلاقیت و ابتکار 
بسیجیان بویژه نوجوانان و جوانان در گسترش، تعمیق و حفاظت از ارزشهای انقلابی 
و ارتقای حضور سازمان یافته تر آنان با تکیه بر تجارب در عرصه های مورد نیاز انقلاب 
اسلامی، گسترش گروه های جهادی و هم افزایی و تقویت بسیج اقشار در تعامل سازنده 
و هم افزا با مجموعه سپاه و سایر سازمان های کشوری و لشکری با لحاظ تدابیر فرمانده 
کل سپاه مورد انتظار است.از تلاش های ارزنده و مواضع انقلابی سردار سرتیپ پاسدار 

غلامحسین غیب پرور در دوره تصدی این مسئولیت تشکر و قدردانی می کنم.
توفیقات شما را از خداوند متعال مسئلت می کنم.
سیّد علی خامنه ای

علی بیگدلی :

هدف مخالفان زنگنه از بین بردن برجام است
یک کارشناس امور بین الملل با اشاره به حملاتی که به وزیر نفت می شود تصریح کرد: 
دیدار نمایندگان مجلس شورای اسلامی در بی سابقه ترین فشارهای بین المللی بر وزارت 
نفت ایران با مجرم نفتی یعنی بابک نجانی طنزی گزنده و تلخ در خود دارد.علی بیگدلی،  
با اشاره به فشارهای داخلی و خارجی که به وزارت نفت وارد می شود، در پاسخ به سوالی 
مبنی بر ارزیابی وی از هم جهتی فشارهای راست افراطی در غرب و منتقدان داخلیدر 
مورد وزارت نفت گفت: در این میان باید به یک تمایز مهم توجه داشت، راست افراطی در 
غرب مخالف پایه ای حکومت های موجود است و تا حدودی اپوزیسیون محسوب می شود. 
درنتیجه یک نگرش ایدئولوژیک خاص دارند اما در ایران روحیه پراگماتیستی بر این طیف 
حاکم است و تصمیمات آنی می گیرند.وی افزود: اختلاف با زنگنه قطعا دلیل شخصی 
ندارد، او اکنون نوک پیکان دولت است و حمله به او، حمله به دولت روحانی است. در این 
میان هدف قرار دادن زنگنه به عنوان وزیر حوزه ای که بیشترین فشارها را  از تحریم های 
بین المللی متحمل می شود، نوعی حمله به پاشنه آشیل اقتصاد ایران یعنی نفت و حتی 
برجام است.بیگدلی با اشاره به دیدار هیاتی از نمایندگان مجلس با بابک زنجانی تاکید کرد: 
آنها برای فشار به دولت و زنگنه به دیدن فردی رفتند که با وجود سرقت منابع کشور و زیر 
چوبه دار بودن، وزیر نفت را تهدید می کند و مدعی می شود جای او و زنگنه عوض خواهد 
شد!وی با انتقاد شدید از شرایط کنونی گفت: وقتی جنگ اقتصادی تمام عیاری علیه ایران 
در گرفته چطور می شود در داخل عده ای به هدف مخالفان ایران و اعمال کنندگان تحریم 
حمله کنند و دولت را در تنگنا قرار دهند.بیگلدلی اضافه کرد: زنگنه زیر فشار می رود تا 
مخالفان افراطی دولت بتوانند ناکارآمدی  را در بوق و کرنا کنند. البته نمی گویند عامل 
این بحران چیست و چگونه خواسته و ناخواسته آب در آسیاب تحریم کنندگان و مافیای 
مترصد بازگشت به فروش نفت می ریزند.این کارشناس اقتصاد بین الملل گفت: آمریکا 
با تشخیص نقطه شعف ایران یعنی نفت، در صدد تحریم نفتی برآمد،  حالا عده ای در 
داخل تیشه بر ریشه درآمدزاترین وزارتخانه ایران می زنند در حالی که در ظاهر سنگ 
دور زدن تحریم را به سینه می کوبند اما در عمل نشانه هر دو یکی است، وزارت نفت و 
شخص زنگنه.این کارشناس بین الملل با اشاره به صحبت های وزیر نفت در وین گفت: 
ایشان دو نظر کلی داشتند، یکی اینکه اوپک از دست سلطه یکجانبه آمریکایی خلاص 
شود و دیگری حفظ وحدت اعضای آن مانند گذشته است. متاسفانه وضعیت به گونه ای 
است که اکنون این دو خواسته امکان عملی شدن ندارند و حوادث خلیج فارس و جهت 
گیری های متضاد عملا فضای تحقق به خواسته هایی از این دست را از بین برده است.  

براساس رأی دیوان عالی کشور

دیه زنان و مردان برابر شد
براساس رأی دیوان عالی کشور،  دیه زنان و مردان از این پس به طور یکسان دیده 
می شود و صندوق تأمین خسارت های بدنی ملزم به پرداخت مابه التفاوت دیه زنان و مردان 
است.عضو هیأت مدیره انجمن آیین دادرسی مدنی ایران در رابطه با این رأی دیوان عالی 
کشور، گفت: قبلاً در شرع متونی و فقه ما دیه زن نصف دیه مرد تعیین شده است و تا 
زمانی که به ثلث دیه نرسد برابر است و پس از آن به یک باره نصف می شود. این موضوع بر 
اساس استناد قرآنی است.احمد محمدی ادامه داد: دیوان عالی کشور در گذشته با توجه به 
قانونی که مجلس وضع کرده بود بیمه ها را مکلف کرد که بحث شرعی و فقهی نسبت به 
زنان و مردان را در بحث دیه نفس یکسان ببیند چرا که در این رأی معتقد بود بیمه ها در 
هنگام عقد قرارداد برایشان فرقی نمی کند که زن یا مرد قرارداد بیمه را منعقد کند. حقوق 
یکسان و درآمد یکسانی دارند در نتیجه در زمان جبران خسارت نیز باید یکسان ببینند. این 
حقوقدان ادامه داد: در نتیجه بر اساس این رأی، در بیمه شخص ثالث بیمه به طور کامل باید 
خسارات را بپردازد. این در حالی است که در بعضی از دادگاه ها بحث دیه اعضا مطرح شده 
و در آنجا می گویند که قانون پرداخت خسارات در مورد دیه نفس است نه اعضا. در نتیجه 
اختلاف نظرهای گوناگونی در برخی از استان ها در سطح دادگستری ها مطرح شد و مجدد 
کار را به دیوان عالی سپردند.عضو هیأت مدیره انجمن آیین دادرسی مدنی ایران در گفت وگو 
با فارس، افزود: این موضوع در دیوان عالی کشور نیز به تازگی مطرح شده و طی یک رأی این 
موضوع تعیین شده که در مورد دیه نفس هر آنچه مواد قانونی وجود دارد شامل دیه اعضا 
هم می شود.محمدی گفت: بنابراین شرکت های بیمه باید در پرداخت خسارات مربوط به دیه 
اعضا، زن و مرد را یکسان ببینند و مابهالتفاوت هزینه آن از صندوق جبران و تأمین خسارات 
جانی تأمین خواهد شد.وی گفت: بنابراین زنان چنانچه دچار خسارات جانی شوند چه در دیه 

نفس و چه در دیه اعضا خسارات آنها مانند مردان کامل پرداخت می شود.

دادستان کل کشور: 

مقام های قضایی دولت را 
در حل مشکلات کمک کنند 

دادستان کل کشور گفت: امروز مهمترین مشکل مردم مسائل اقتصادی و معیشتی 
است و برای حل آن افزون بر مردم، دادستان ها و قضات دادگستری باید در کشور با 
همدلی هم دولت را در حل آنها کمک کنند. حجت الاسلام والمسلمین محمدجعفر 
منتظری روز سه شنبه در آئین معارفه دادستان مرکز استان یزد افزود: در سایه برنامه 
ریزی مدون و هماهنگی بین تمام نیروها و دستگاه ها می توان بر مسائل و مشکلات 
اقتصادی و معیشتی غلبه کرد.وی ادامه داد: قوه قضائیه و دادستان ها در کل کشور 
آمادگی خود را همانند گذشته برای حل مشکلات معیشتی و اقتصادی و رفع موانع 
تولید واحدهای صنعتی و کارگری اعلام می دارند و باید همه تلاش ها معطوف به خدمت 
به مردم و حل مسائل باشد.این مسئول قضائی اظهار کرد: همه مسئولان باید در شرایط 
کنونی اختلاف سلیقه ها و نظرها را کنار بگذارند و تمام توان خود را با همکاری هم برای 
رفع موانع رونق تولید و ایجاد اشتغال مولد و مفید قرار دهند.منتظری به موضوع فساد در 
ابعاد مختلف در کشور اشاره کرد و بیان داشت: برای نظام جمهوری اسلامی به هیچ وجه 
فساد حتی مقدار ناچیز آن هم پذیرفته نیست و شرم آور است باید همه در کنار هم برای 
پیشگیری و مبارزه با آن وارد صحنه فعالیت شویم.وی گفت: کسانی که در نظام اسلامی 
مسئولیت دارند و می خواهند در موقعیتی در بخش حاکمیت قرار گیرند باید همواره از 
فساد دور شوند و حتی لگد بر حلقوم فساد بگذارند که این مسأله ای مهم و حیاتی است.

جواد امام:

دیدار اصلاح طلبان با شورای نگهبان مفید است
یک فعال سیاسی اصلاح طلب با بیان اینکه دیدار اصلاح طلبان با شورای نگهبان مفید 
است، گفت: با این حال اصلاح طلبانی که در جلسات با اعضای شورای نگهبان حضور 
می یابند، نماینده جریان اصلاحات نبوده و از سوی شورای سیاستگذاری انتخاب نشده اند.

جواد امام درباره دیدار برخی اصلاح طلبان با اعضای شورای نگهبان، اظهار کرد: این 
دیدارها به صورت سیستماتیک و با دعوت از همه اصلاح طلبان انجام نمی شود، بلکه از 
برخی اصلاح طلبان برای برگزاری دیدار دعوت می کنند و این گونه نیست که افراد دعوت 

شده، نماینده جریان اصلاحات باشند و توسط این شورا برای دیدار انتخاب شده باشند.
وی با بیان اینکه کمیته تعامل یکی از کمیته های شورای سیاستگذاری اصلاح طلبان 
است ولی این کمیته هیچ دیداری نداشته است، خاطرنشان کرد: افرادی که در دیدار با 
اعضای شورای نگهبان حضور داشته اند هم هیچ گزارشی از دیدار خود به کمیته تعامل 
ارائه نکرده اند، به همین دلیل من اطلاع دقیقی از جزئیات این دیدارها ندارم.دبیرکل 
مجمع ایثارگران تاکید کرد: برگزاری این دیدارها می تواند مفید باشد، اما اینکه چه افرادی 
در جلسات حضور یابند و اینکه چه مطالبی مطرح می شود، بحث دیگری است؛ اما 
اصل برگزاری این دیدارها خوب است.پیش از این عباسعلی کدخدایی سخنگوی شورای 
نگهبان در نشست خبری خود در پاسخ به سوالی درباره گفت وگو با چهره های سیاسی 
به ویژه اصلاح طلبان در رابطه با مسائل مربوط به انتخابات گفته است که ما با خیلی از 
دوستان گفتگو و دیدار داریم و توضیحاتی به آنها داده می شود و به سوالات و ابهاماتشان 

پاسخ می دهیم، اما قرار نیست همه این دیدارها رسانه ای شود.

یک عضو شورای پول و اعتبار:

 قوانین و مقررات لازم درباره بیت کوین وضع شود
یک عضو شورای پول و اعتبار بر ضرورت ساماندهی فعالیت های مربوط به بیت کوین 
و وضع قوانین و مقررات لازم در این باره تاکید کرد.محمدرضا تابش با بیان اینکه براساس 
مقرره شورای عالی مبارزه با پولشویی معامله بیت کوین ممنوع است، یادآور شد: در عین 
حال عملیات ماینینگ ممنوع نیست و از طرفی واردات دستگاه های ماینینگ ممنوع 
است. همچنین طی سالهای اخیر این دستگاه ها به صورت قاچاق وارد شده است.     ماین 
کردن نیاز به تجهیزات استخراج، انرژی برق و تجهیزات خنک کننده دارد و در نتیجه 
ماین کردن برق زیادی مصرف می کند و اگر  قیمت و زمان مصرف برق برای تولید یک 
واحد بیت کوین از حدی بالاتر برود به صرفه نیست. تابش با بیان اینکه احکام و مقررات 
موجود درباره بیت کوین متضاد است، گفت: معامله بیت کوین در ایران ممنوع است و 
ورود تجهیزات آن هم قانونی نیست اما کسی که ماین می کند می تواند بیت کوین را 
بفروشد. حالا سوال اینجا است که چکار می توان کرد که مردم از بلاتکلیفی بیرون بیایند. 
در ارتباط با مصرف انرژی برای ماین کردن باید مقرراتی وضع شود که این کار وزارت 
نیرو است. در ارتباط با تکنولوژی بلاک چین )زیرساخت ماین کردن( از مدتی قبل 
خوشبختانه توسط بانک مرکزی مطالعاتی انجام شده است و وضع مقررات مربوط در حال 
تدوین است. من معتقدم شورای پول اعتبار، شورای عالی مبارزه با پولشویی و شورای عالی 
فضای مجازی می توانند منفردا و یا مجموعاً مقرراتی وضع کنند و آن را به مرحله اجرا در 

بیاورند تا این کار سامان پیدا کنند.

نایب رئیس فراکسیون امید مجلس با اشاره به اهمیت 
فعالیت های شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان در 
سال انتخابات، مباحثی از جمله ضرورت توجه اصلاح طلبان 
به الگوی ورود به انتخابات، تاثیرات شنیده شدن نظرات 
مختلف در این جریان، لزوم آسیب شناسی دوره های گذشته 
انتخابات و انتقاد از فراکسیونی شدن شورای شهر را مورد 
شرح و بسط قرار داد.عبدالکریم حسین زاده  درباره اختلافات 
بین اصلاح طلبان و تاثیر آن بر انتخابات امسال مجلس گفت: 
بنده اختلافات را به تفاوت نگرش ها تعبیر می کنم. بالاخره 
گروه های مختلف با نگاه های متفاوتی مسائل را بین خود 
بررسی می کنند اما اعتقاد دارم که اختلاف بین اصلاح طلبان 
مبنایی نیست.نایب رئیس فراکسیون امید مجلس با اشاره به 
فرصت باقی مانده تا انتخابات مجلس یازدهم عنوان کرد: باید 
به مباحثی از جمله الگوی ورود به انتخابات توجه کرد و آن هم 
به این شرط محقق می شود که شورای عالی سیاست گذاری 
اصلاح طلبان فعالیت خود را در این بخش افزایش دهد.رئیس 
فراکسیون حقوق شهروندی مجلس خاطرنشان کرد: بسیاری 

از افراد هستند که برای انتخابات پیش رو صحبت های زیادی 
می کنند و الگو ارائه داده و حتی پیش شرط می گذارند، از 
حجاریان و عباس عبدی گرفته تا سایرین. حال اگر شورای 
عالی همت خود را بر این بگذارد که حرف همه را بشنود و 
پس از بررسی همه نظرات به یک خروجی انتخاباتی سالم 
و دقیق برسد باعث می شود که همه تفاوت دیدگاه ها دیده 
شود و یک برنامه مدیریتی کارآمد برای انتخابات صورت 
بگیرد.نماینده اصلاح طلب مردم نقده و اشنویه یادآور شد: 
پس از شنیدن حرف همگان یا حداقل پس از شنیدن 
حرف کسانی که جایگاه خاص دارند و به طور عمده به 
عنوان هسته های تراکمی جامعه شناخته می شوند، باید به 
آسیب شناسی گذشته پرداخت. شورای عالی سیاست گذاری 
باید به بحث آسیب شناسی انتخابات 9۲ تا به امروز به طور 
جدی ورود کند. این عضو کمیسیون عمران مجلس اظهار 
داست: شورای عالی در این آسیب شناسی باید به فعالیت های 
مختلف خود در انتخابات های شورای شهر و مجلس و 
ریاست جمهوری ورود کرده تا بتواند نقاط ضعف و قوت خود 

را احصا کند.حسین زاده تصریح کرد: آسیب شناسی بعدی 
می تواند در حوزه نوع و روش لیست بندی هایی باشد که در 
گذشته وجود داشته است. ایراداتی که این لیست بندی ها 
برای کارآمدتر شدن پارلمان های محلی و ملی داشته اند 
باید احصا شود. این امر کمک می کند تا تلاش در راستای 
دقت در نوع لیست بندی های جدید مفید واقع شود.نایب 
رئیس فراکسیون امید مجلس در بیان ارزیابی خود از ایرادات 
لیست بندی های اصلاح طلبان در دوره های گذشته با تاکید 
بر اینکه من آسیب شناسی نکرده ام و در این مورد تنها نظر 
خودم را بیان می کنم، اظهار کرد: به عنوان مثال در همین 
لیست اصلاح طلبان برای مجلس دهم، ما با یک فهرست 
بیش از ۱۶۰ نفری وارد مجلس شدیم اما در نهایت به ۱۰۰ 
نفر تبدیل شدیم. دلیل هم این است که ما هیچ ضمانت نامه ای 
از داوطلبان نداشتیم که پاسخگوی رای ملت باشند. این باعث 
شد خیلی از افراد وارد گروه مستقلین و سایر گروه ها شوند 
و ما این سوی گود با یک عدد بزرگ باقی ماندیم که تعداد 

رای ها در این حد نبود.

نایب رئیس فراکسیون امید مجلس ؛

شورای عالی سیاست گذاری اصلاح طلبان حرف  همه را بشنود

رئیس مجلس شورای اسلامی  گفت: 
مشکل آمریکایی ها این است که خاورمیانه 
را نمی شناسند به خصوص اینکه مردم 
ایران را نمی شناسند. تصور می کنند اگر 4 
تا ناو در منطقه بیاورند می توانند کشوری را 

تسلیم کنند.
در  شنبه  سه  روز  لاریجانی«  علی 
این بزرگداشت سالروز فاجعه حمله ناو 
آمریکایی وینسنس به هواپیمای مسافربری 
ایران با اشاره به جنایت های آمریکا در ایران 
از جمله کودتای ۲۸ مرداد، تلاش برای 
شکست نهضت امام خمینی. حمله صدام 
به ایران و حمله به هواپیمای مسافربری 
ملت  کرد  تاکید  فارس،  خلیج  در  هما 
ایران این وقایع را فراموش نکرده است. 
ایرانیان برخلاف تصور آمریکایی ها زمانی 
که احساس خطر کنند همراه، همدست و 
همبسته خواهند شد.وی  خاطرنشان کرد: 
البته در 9۶ هم یک آشفتگی مختصری 
به وجود آمد که خیلی برایشان گرانبها بود 
گفتند دیدید ما می توانیم شرایط ایران را 
به هم بریزیم و چون در این قضیه موفق 
نشدند دنبال راه دیگر رفتند که البته این را 
هم دروغین است آنها دنبال یک کار دیگر 
هستند.رئیس مجلس افزود: تصور آنها این 
بود که این کار به نتیجه می رسد اما چه 
نتیجه ای حاصل شد، تمام افراد صاحب 
نظر در ایران که گاه نظرات متفاوت داشتند 
به این نتیجه رسیدند که آمریکا کشور 
ستمگری است که واقعاً دشمنی می کند 

که این شد مبنای یک وفاق.
سیاسی  جریانات  اگر  داد:  ادامه  وی 
مختلف را در ایران مشاهده کنید که گاه 
ممکن بود در این زمینه نظرات متفاوتی 
داشته باشد اما امروز امنیت ملی و منافع 
ملی کشور صیانت آن را همه متحدند که 

باید در این زمینه پافشاری کنیم.

لاریجانی گفت: ترامپ باید بفهد که 
وقتی شما با سخن زور با یک ملت متمدن 
صحبت می کنید آنها باهم همبسته تر 
می شوند. اگر این یک کلام را بفهمد خیلی 
از مشکلاتشان در منطقه حل می شود. اما 
بعید است که این درک را داشته باشد. خود 
درک این مفاهیم تمدنی یک ظرفیت های 
عقلانی می خواهد. مشکل آنها در منطقه 
این است.رئیس مجلس شورای اسلامی 
امروز هم در مساله هسته ای  اگر  افزود: 
هم این طور رفتار پریشان از خود نشان 
می دهند به خاطر عدم شناخت است. اما به 
نظرم تجربه ای که ایرانی ها از گذشته دارند 
به آنها کمک کرده است. آمریکایی ها تصور 
می کنند که ایرانی ها ۲۸ مرداد یادشان رفته 
است.لاریجانی تاکید کرد: در طول تاریخ 
ایرانی ها نشان دادند که اراده مستحکمی 
در مقابل بیگانگان دارند و یک همبستگی 
ملی دارند که این افتخار آفرین است که 
اول می گوید من ایرانی هستم بعد کرد، یا 
یک عرب در خوزستان می گوید من اول 
ایرانی هستم بعد عرب. این بر می گردد به 
آن ریشه تاریخی گسترده وسابقه بزرگ 

تمدنی که آنها این را درک نمی کنند.

رئیس قوه مقننه با اشاره به تحریم هایی 
که آمریکا طی یک سال  خر علیه ایران 
اعمال کرده گفت: امروز هم که در مساله 
هسته ای ایران این گونه تحریم های عجیب 
علیه ملت ایران اعمال کردند رفتار این 
رئیس جمهور آمریکا را در یک سال گذشته 

آنالیز کنید چه می خواهد 

* ملت ایران ستم های آمریکایی ها 
را فراموش نمی کند

رئیس مجلس با اشاره به تجربه تاریخی 
مردم ایران از رفتارهای آمریکایی ها گفت: 
کرده  کمک  ایران  ملت  به  تجارب  این 
است؛ آمریکایی ها تصور می کنند ایرانی ها 
۲۸ مرداد فراموش کرده اند، برخی از افراد 
اگر ۲۸ مرداد ۳۲ را ندیده باشند، اما از 
پدرانشان شنیده و آموخته اند یا در کتاب ها 

خوانده اند.
ایران  مردم  افزود:  مجلس  رئیس 
آمریکایی ها چه  که  نمی کنند  فراموش 
ستم هایی بر ضد ایران انجام داده اند؛ آنها 
یک دولت ملی که بر سرکار بود را با به 
راه انداختن تظاهرات توسط یک مشت 
آدم عربده کش از بین بردند، در رسانه ها 

مستندهایی را می بینید که آمریکایی ها 
چگونه به افراد پست پول دادند تا یک 
حکومت ملی را سرنگون کنند و ایران را 

برای سی و چند سال گرفتار کردند.
وی گفت: ملت ایران رفتار آمریکایی ها 
دوره  در  )راحل(  خمینی  امام  به  نسب 
انقلاب و اینکه صدام را تحریک کردد تا به 
ایران حمله کند، و همچنین تحریم هایی 
که از ابتدای انقلاب بر ضد ایران اعمال کرد 
را فراموش نکرده است. مردم ایران اقدامات 
آمریکا در کوران پیشرفت های هسته ای 

ایران را هم فراموش نکرده اند.

راه  تنها  مقاومت  و  ایستادگی   *
مقابله با آمریکا است

تهدید  آمریکایی ها  گفت:  لاریجانی 
انجام می دهند زیرا  و فشار و تحریم را 
ومی  کند  پیشرفت  ایران  نمی خواهند 
خواهند مانع آن بشوند؛ آنها نمی توانند ایران 
مقتدر را که هشتاد میلیون جمعیت و افراد 
متخصص دارد، ایرانی که انرژی مناسب 
دارد و زمینه و ظرفیت پیشرفت و بالندگی 

دارد، ببینند.
وی با اشاره به اقدامات آمریکا بر ضد 
کشور چین گفت: آنها در برابر چین هم 
چون پیشرفت و جهش های بزرگ کرده 
است این اقدامات را انجام می دهند تا جلوی 

چین را هم بگیرند.
را یک کشور  آمریکا  رئیس مجلس 
مسئله ساز در صحنه بین المللی دانست و 
تاکید کرد: تنها راه مقابله با آنها، ایستادگی 
و مقاومت است؛ باید این همبستگی ملی 
را حفظ کنیم، روی پای خود بایستیم و 
باید از ظرفیت های کشور استفاده کنیم، 
البته دوران سختی را می گذرانیم، اما طلیعه 
این دوران سخت، فعال شدن ظرفیت های 

درونی کشور است.

علی لاریجانی:

اقدامات آمریکا موجب وفاق در ایران شد 
اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

دبیر کل جمعیت زنان مسلمان نواندیش می گوید: هرچه اصلاح طلبان از مواضع 
خود کوتاه آمده اند، طیف افراطی که انحصارطلب نیز هست، علی رغم توصیه های مؤکد 
رهبری مبنی بر لزوم اتحاد و اجتناب از بداخلاقی های سیاسی، مخصوصاً در ایام نزدیک به 

انتخابات، همچنان به بداخلاقی سیاسی روی می آورند و پیش می روند.
فاطمه راکعی، درباره اظهارنظر یکی از چهره های سیاسی مبنی بر اینکه اصلاح طلبان 
باید سیاست انتخاب میان بد و بدتر را به دلیل به عقب راندن کشور، کنار بگذارند و 
راهکار جدیدی مطرح کنند، به ایرناپلاس می گوید: تا حدود زیادی این تحلیل درست 
است. متأسفانه هرچه اصلاح طلبان از مواضع خود کوتاه آمده اند، طیف افراطی که 
انحصارطلب نیز هست، علی رغم توصیه های مؤکد رهبری مبنی بر لزوم اتحاد و اجتناب 
از بداخلاقی های سیاسی، مخصوصاً در ایام نزدیک به انتخابات، به بداخلاقی سیاسی 
روی می آورند و پیش می روند.وی ادامه می دهد: حتی دولت هایی که با اغماض روی کار 
می آیند نیز، یا توان رویارویی با آنها را ندارند یا با وجود آنکه مرهون و مدیون رأی مردم 
هستند، در برابر این فشارها پایداری لازم را نمی کنند. به همین سبب مشخص است این 
روش کارگشا نبوده و به رغم حسن نیت و سازگاری اصلاح طلبان، به دلیل شرایط موجود 
مشکلی حل نشده است و روزبه روز جناح انحصارطلب و تندرو به پیش می تازد و مانع از 

حرکت های اصلاح طلبانه و پیش رونده دولت و نهادهای دیگر می شود.
این فعال سیاسی اصلاح طلب می افزاید: در چنین شرایطی اینکه ما باید به روش 
دیگری بیندیشیم، امری بدیهی است. اما اینکه روش دیگر چه چیزی می تواند باشد؟ باید 
گفت در چارچوب حرکت اصلاح طلبانه، در چارچوب امکانات قانونی و قانون اساسی باید 

باشد. به نظر من آسان ترین راه پیش رو، قانون گرایی کامل است.
راکعی تصریح می کند: یک بار برای همیشه خودمان را به قانون ملزم کنیم. با آن 

کسی که فراقانونی عمل کرده است، علی رغم نسبت های فامیلی، حزبی و جناحی برخورد 
کنیم. احزاب، شورای هماهنگی و شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان به دلیل شأن 
و جایگاهی که دارند، باید رفتارها را رصد و افراد و نهادها را موظف کنند از موضع قانون 
با بی قانونی ها و رفتارهای فراقانونی برخورد کنند. اگر این امر محقق شود، حل مشکلات 

آسان خواهد بود.
وی با اشاره به اینکه اگر فردی با گروه ها و افرادی که به شکل فراقانونی عمل می کنند، 
برخورد نکند، این رفتارها تسری و توسعه می یابد، تأکید می کند: در این صورت روزبه روز 

بی قانونی ها بیشتر و بن بست های سیاسی و اجتماعی کشور افزایش می یابد.
دبیر کل جمعیت زنان مسلمان نواندیش در واکنش به اینکه حرکت در مسیر 
اصلاح طلبانه و ائتلاف ها باعث ناکارآمدی ها شده و چگونه می توان در همین چارچوب، 
انتظار تغییر داشت، می گوید: اصل ائتلاف به سبب مسائل ملی و در شرایط خاص ناگزیر 
است. حتی اصل ائتلاف بد نیست، اما اینکه با وجود ائتلاف نتوانستیم اهداف اصلاح طلبانه 

و قانون گرایانه را پیش ببریم، ما را وا می دارد رویه دیگری پیش بگیریم.
این نماینده پیشین، می افزاید: این رویه جدید می تواند به ائتلاف جدید و تغییر قرارها 
در ائتلاف و نوع تصمیمات منجر شود. مهم آن است که همگی به این نتیجه برسیم که 
باید چنین اقدامی کنیم. قطعاً شورای عالی سیاستگذاری می تواند برای برون رفت کشور 

از وضع موجود، راهکارهای لازم را ارائه کند.
اخیراً نیز محسن صفایی فراهانی در مصاحبه ای با خبرآنلاین علل ناکارآمدی مجلس را 
نظارت استصوابی شورای نگهبان عنوان و تصریح کرده است: »سال هاست کشور بر مبنای 
انتخاب بین بد و بدتر اداره می شود! اما یک بار فکر نشد با بد و بدتر کشور عقب می رود و 

به سمت بهتر شدن برنمی گردد. این روش، پاسخگو نیست.«

فاطمه راکعی:

جناح انحصارطلب مانع از حرکت های اصلاح طلبانه می شود

رئیس فراکسیون امید مجلس تصریح کرد: نهاد شوراها میراث ارزشمند دولت اصلاحات 
است و نسبت به این نهاد نظارتی تعصب داریم و به همین دلیل باید با عمل به وعده های 
داده شده تلاش کرد رضایت شهروندان از عملکرد مدیریت شهری ارتقاء پیدا کند.محمدرضا 
عارف در نشست مشترک نمایندگان تهران در مجلس شورای اسلامی و اعضای شورای 
اسلامی شهر تهران، با اشاره به فلسفه وجودی تشکیل مجمع امید 5۱ نفره، گفت: هدف 
از تشکیل مجمع امید خدمت رسانی مطلوب تر به شهروندان بود. همسویی و همفکری 
بین شورای اسلامی شهر تهران و شهرداری فرصت مغتنمی است برای اینکه به شهروندان 
خدمات بهتری ارائه شود.وی با قدردانی از حضور فعال اعضای شورای اسلامی شهر تهران در 

مجمع امید 5۱ نفره، تصریح کرد: برنامه هایی که در زمان انتخابات شوراها به مردم ارائه شد 
باید با جدیت بیشتری دنبال شود تا شهروندان تفاوت نگاه مدیریت جدید شهری را احساس 
کنند.رئیس فراکسیون امید یادآور شد: نهاد شوراها میراث ارزشمند دولت اصلاحات است 
و نسبت به این نهاد نظارتی تعصب داریم و به همین دلیل باید با عمل به وعده های داده 
شده تلاش کرد رضایت شهروندان از عملکرد مدیریت شهری ارتقاء پیدا کند.وی بر لزوم 
تقویت هماهنگی شورای شهر و شهرداری ضمن عمل به وظایف نظارتی شورا تاکید کرد و 
گفت: باید از تلاش ها و اقدامات ارزشمند شهرداری تهران در مقابله با سیل در ایام نوروز و نیز 

خدمات رسانی شهرداری تهران در دیگر استانهای سیل زده قدردانی کنم.

معاون اول رییس جمهوری با بیان این که عربستان 
باید به وظایفش در برگزاری باشکوه مراسم حج عمل کند، 
گفت: وزارت امور خارجه و سازمان حج و زیارت مراتب 
اعتراض و گلایه مندی کشورمان را به دولت عربستان 

منتقل کنند و خواستار رفع برخی موانع شوند.
»اسحاق جهانگیری« دیروز- سه شنبه- در جلسه 
شورای عالی حج و زیارت که به ریاست وی برگزار شد، با 
اشاره به برخی کارشکنی های دولت عربستان در خصوص 
پروازهای حجاج ایرانی، اظهار داشت: البته سازمان حج و 
زیارت با همکاری سازمان هواپیمایی جمهوری اسلامی 
ایران اقدامات لازم را برای جابجایی حجاج ایرانی انجام 
داده اند و هیچ مشکلی در این خصوص وجود ندارد اما لازم 
است وزارت امور خارجه و سازمان حج و زیارت مراتب 
اعتراض و گلایه مندی کشورمان را به دولت عربستان 

منتقل کنند و خواستار رفع برخی موانع شوند.
معاون اول رئیس جمهوری افزود: کشور عربستان باید 
به وظایف و مسئولیت هایش در برگزاری باشکوه مراسم 
حج عمل کند و دنیای اسلام باید برگزاری هرچه بهتر و 

مطلوب تر حج را از کشور عربستان مطالبه کند.
وی همچنین با اشاره به گزارش های رئیس سازمان حج 
و زیارت در خصوص اقدامات صورت گرفته برای برگزاری 
مراسم اربعین امسال، بیان کرد: راهپیمایی اربعین رویدادی 

استثنایی، بی نظیر و بی سابقه است که ظرف مدتی اندک 
چندین میلیون زائر میان دو کشور ایران و عراق تردد 
می کنند که جا دارد از میزبانی و همکاری دولت و مردم 

عراق نیز قدردانی شود.
الاسلام  به حجت  تبریک  با  جهانگیری همچنین 
عبدالفتاح نواب به خاطر انتصاب به عنوان نماینده ولی فقیه 
در امور حج و زیارت، از تلاش ها و خدمات حجت الاسلام 
سید علی قاضی عسگر در دوران تصدی این نمایندگی 
قدردانی کرد.در این جلسه رشیدیان رئیس سازمان حج 
و زیارت نیز گزارشی از آخرین اقدامات و هماهنگی های 
صورت گرفته در آستانه مراسم حج ارائه کرد و گفت: امسال 
۸۶ هزار و 55۰ زائر از ایران اعزام خواهند شد و شروع 
پروازها به مقصد عربستان از ۱۷ تیر و بازگشت حجاج از ۲۶ 

مرداد صورت خواهد گرفت.
وی افزود: در مراسم حج امسال، زائران ایرانی در قالب 
5۷5 کاروان اعزام خواهند شد که ۳۱۱ کاروان مدینه قبل 

و ۲۶4 کاروان مدینه بعد هستند.
رئیس سازمان حج و زیارت با اشاره به اینکه زائران 
ایرانی با شعار خودسازی، اخوت دینی و تمدن اسلامی در 
مراسم حج امسال شرکت خواهند کرد، خاطرنشان کرد: 
خوشبختانه همه دستگاه ها و نهادهای مرتبط همکاری و 
همراهی لازم را با سازمان حج و زیارت انجام داده اند و ثبت 

نام، سازماندهی، معاینات پزشکی، واکسیناسیون و جلسات 
توجیهی برای زائران به بهترین شکل ممکن انجام شده 
ضمن آنکه دارو و تجهیزات پزشکی مورد نیاز نیز تأمین 
شده تا حجاج ایرانی هیچ دغدغه ای برای خدمات درمانی و 

بهداشتی در مراسم حج نداشته باشند.
حجت الاسلام نواب نماینده ولی فقیه در امور حج 
و زیارت هم در این نشست از برگزاری بیش از 5 هزار 
جلسه برای کاروان های حج خبر داد و گفت: اقدامات و 
هماهنگی های لازم در خصوص برنامه های فرهنگی و 
آموزشی برای زائران به خوبی انجام شده و انتظار می رود که 

حجاج ایرانی مراسمی آرام و معنوی را تجربه کنند.
در این جلسه که وزیر راه و شهرسازی، امور اقتصادی و 
دارایی، فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز حضور داشتند، رئیس 
سازمان اورژانس کشور هم با اشاره به اینکه هلال احمر 
جمهوری اسلامی ایران امور بهداشتی و درمانی حجاج را 
عهده دار شده است، گفت: تدارکات و تمهیدات لازم برای 
پیشگیری از بیماری های واگیر و ارائه خدمات بهداشتی و 

درمانی به حجاج ایرانی اندیشیده شده است.
در پایان این جلسه رئیس سازمان حج و زیارت گزارشی 
نیز از آخرین اقدامات انجام شده و پیش بینی امکانات لازم 
برای سفر زائران ایرانی به عتبات عالیات و نیز برگزاری هر 

چه با شکوه تر مراسم اربعین امسال ارائه کرد.

محمدرضا عارف:

نهاد شوراها میراث ارزشمند دولت اصلاحات است

معاون اول رییس جمهوری:

عربستان باید به وظایفش در برگزاری باشکوه مراسم حج عمل کند

امیرعلی ابوالفتح

احمد  حسینی *
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محبوبترینونفیاتبرقیشد

فیات محبوب ترین خودروی ون تولیدی خود به نام دوکاتو را که در سراسر اروپا 
طرفداران زیادی دارد، برقی کرده است.

به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نیواطلس، قرار است این ون برای اولین بار با 
موتوری تمام برقی عرضه شود. زمان تولید انبوه دوکاتوی برقی سال ۲۰۲۰ اعلام شده 

است.
 Vauxhall پیش از این شرکت هایی همچون سیتروئن، پژو، مرسدس، فولکس واگن و
هم برای تولید ون های برقی اقدام کرده بودند. قرار است دوکاتوی برقی در مدل هایی 
مختلف با باتری هایی متفاوت تولید شود که با هر بار شارژ می توانند مسافتی بین ۲۱۹ 

تا ۳۵۹ کیلومتر را طی کنند.
میزان گشتاور ون یادشده ۲۸۰ نانومتر بوده و قدرت موتور آن به ۱۲۱ اسب بخار 
می رسد. حداکثر سرعت ون برقی دوکاتو به ۱۰۰ کیلومتر در ساعت می رسد. این ون 

می تواند حداکثر ۱۹۵۰ کیلوگرم بار را در خود جای دهد.
موتور این ون ۶D Euro و ۲.۳ لیتری بوده و از سیستم انتقال سرعت خودکار نه 
حالته برخوردار است. در طراحی دوکاتوی برقی از سیستم هوشمند شناسایی موانع و 
ترمز هوشمند هم استفاده شده و یک نمایشگر هفت اینچی برای کنترل امکانات چند 

رسانه ای در درون آن نصب شده است. قیمت این خودرو هنوز مشخص نیست.

کشفگازعصبیساریندرفیسبوک
روز گذشته در ساختمان هایی که عملیات کنترل و بررسی بسته های پستی فیس 

بوک را انجام می دهند، یک بسته حاوی گاز عصبی سارین کشف شد.
چهار ساختمان متعلق به فیس بوک که در آنها عملیات دریافت و بررسی بسته های 
پستی انجام می شود، تخلیه شده اند. این درحالی است که طی یک فرایند روتین 
کنترل، یک بسته پستی حاوی گاز عصبی سارین کشف شد. به گفته آنتونی هریسون 
سخنگوی فیس بوک، مقامات این سایت را قرنطینه کرده و مشغول آزمایش های بیشتر 
هستند. این درحالی است که ساختمان های مذکور در نزدیکی مقرهای اصلی شرکت 
فیس بوک قرار دارند. هریسون در ادامه این بیانیه نوشت: در حال حاضر هنوز هیچ 
نشانه ای از تأثیر گذاری این گاز عصبی در افراد مشاهده نشده است. این درحالی 
است که FBI نیز مشغول تحقیقات در این باره است. طبق گفته مرکز فدرال کنترل و 
پیشگیری بیماری ها سارین یک جنگ افزار شیمیایی است که بدون رنگ، بو و طعم و 
شفاف است. این گاز عصبی در محیط تبخیر می شود و طی چند ثانیه تأثیرگذاری آن 
در افراد مشخص می شود. یک قطره از این گاز عصبی روی پوست به تعریق و انقباض 
ماهیچه ای منجر می شود. چنانچه انسان در معرض دوز بالایی از این ماده قرار گیرد 

دچار فلج و اختلال در تنفس می شود که مرگ را در پی دارد.

کیسهایکهدرآبحلمیشود
کیسه ای ابداع شده که از نوعی گیاه یا نشاسته کاساوا تهیه و در آب حل می شود. این 

کیسه ها شبیه نمونه پلاستیکی است.
به تازگی کیسه ای ابداع شده که در آب حل می شود. به گفته محققان این کیسه 
راه حلی برای کاهش آلودگی های پلاستیکی است. شرکت Wave Eco-Solutionاین 
کیسه حافظ محیط زیست را ابداع کرده است. کیسه های مذکور از یوکا )نوعی درخت 
در آمریکا( یا نشاسته کاساوا تولید می شوند. این کیسه ها شبیه نمونه های پلاستیکی 
هستند اما در فرایند تولیدشان هیچ گونه پلاستیکی به کار نرفته است. شرکت تولید 
کننده ادعا می کند این کیسه ها در آب، خاک یا زمین دفن زباله حل و تجزیه می شوند.

یک شرکت استرالیایی از تولید هلیکوپتر هشت پره مسابقه ای سرنشین دار خبر داده 
که می تواند با سرعت ۲۰۰ کیلومتر در ساعت در هوا حرکت کند.

که   Alauda شرکت  تازه  محصول  نیواطلس،  از  نقل  به  مهر  خبرگزاری  گزارش  به 
ایراسپیدر نام دارد، دارای چهار بازو است که بر روی هر یک دو پره نصب شده است. قرار 

است این محصول در سال ۲۰۲۰ به بازار بیاید.
تلاش برای طراحی این پرنده منحصر به فرد از هشت ماه قبل آغاز شده و شکل خاص 
آن حرکت سریع ایراسپیدر را در آسمان با حداقل مشکل و کمترین میزان اصطکاک با 

هوا ممکن می کند.
طول ایراسپیدر ۴ متر و عرض آن در حدود ۳.۵ متر است. ظاهر ایراسپیدر مشابه با 
خودروهای مسابقه های ساخته شده در دهه های ۵۰ و ۶۰ میلادی است. در ساخت این 
پرنده از باتری های جدید LiPo استفاده شده که از ظرفیت شارژ ۵۰۰ کیلووات ساعت 

ذخیره انرژی برخوردار هستند.
قرار است ایراسپیدر در نوامبر سال جاری در جریان یک نمایش هوایی در کالیفرنیا به 
پرواز درآید. فاصله مناسب برای پرواز این پرنده از سطح زمین در حین برگزاری مسابقات 

هوایی ۲۰ متر اعلام شده است. قیمت ایراسپیدر هنوز اعلام نشده است.

تولیدهلیکوپتر۸پرهمسابقهایباسرعت۲۰۰کیلومتردرساعت

علمیوسلامت

آگهی مزایده اموال منقول ) نوبت اول ( 
به موجب پرونده کلاسه ۹۴۰۳۱۲ صادره از شعبه ۱۰۳ دادگاه عمومی حقوقی 
دادگاه عدالت تهران و کلاسه کرج ۹۳۱۱۶۹ محکوم له سید محسن شکریان و محکوم 
علیه بهروز مقصودی و محکوم علیه شرکت صنعتی کوشا فرد کرج محکوم است به 
پرداخت مبلغ ۵/۳۰۵/۱۵۲/۸۴۰ ریال در حق محکوم له و مبلغ ۲۶۹/۱۴۶/۴۱۲ 
ریال عشر دولتی با توجه به اینکه اجراییه صادره به محکوم علیه ابلاغ شده و در مهلت 
مقرر نسبت به اجرای حکم اقدام ننموده است بنا به درخواست محکوم له به منظور 
استیفای محکوم به و هزینه اجرایی متعلق و معرفی از سوی این اجرا توقیف و توسط 
کارشناس رسمی دادگستری به شرح زیر توصیف و ارزیابی شده و مقرر است در مورخ 
۹۸/۵/۱۵ از ساعت ۹ الی ۱۰ در محل اجرای احکام مدنی از طریق مزایده بفروش 
می رسد . مزایده از قیمت ....... نظریه کارشناسی شروع می شود و به هر شخص 
حقیقی و حقوقی که بالترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته خواهد شد ده درصد 
وجه مزایده فی المجلس به صورت وجه نقد یا چک بانکی تضمینی از خریدار اخذ 
و الباقی ظرف یک ماه از وی وصلو خواهد شد و پس از انجام مراحل قانونی و صدور 
حکم تملیک مورد مزایده بنام خریدار منتقل خواهد شد در صورتیکه در مهلت مقرر 
خریدار وجه مزایده را پرداخت ننماید سپرده وی پس از کسر هزینه های مزایده به نفع 
دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد کلیه هزینه های نقل و انتقال به عهده محکوم 
علیه است و از محل فروش رداخت خواهد شد طرفین می توانند ظرف یک هفته از 
تاریخ مزایده نسبت به نحوه انجام مزایده اعتراض نمایند که در این صورت تا رسیدگی 
از سوی دادگاه مورد مزایده به نام خریدار منتقل نخواهد شد ضمنا طالبین به شرکت 
در مزایده می توانند ظرف پنج روز قبل از مزایده با اطلاع این اجرا از مال مورد مزایده 
بازدید نمایند چنانچه روز مزایده مصادف با ایام تعطیل باشد روز بعد در همان ساعت 

و مکان برگزار خواهد شد .
مال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناس بدین شرح است : 

ج ( نتیجه گیری و اظهار نظر نهایی 
با توجه به  و  از سوی آن مقام محترم قضایی  در اجرای قرار کارشناسی صادره 
محتویات پرونده ضمن تاکید بر محدودیت های اعلام شده در بند " ت " ، نتیجه گیری 

و اظهار نظر نهایی به شرح آتی اعلام میگردد : 

۱ . رسیدگی های انجام شده از سوی کارشناس منتخب براساس محتیوات 
پرونده صورت گرفته است بدیهی است تشخیص اصالت یا جعل و نارابری مدارک 

و مستندات ابرازی از صلاحیت کارشناس خارج بوده و هرگونه مسئولیتی در این 
خصوص بر عهده ارایه کننده آن است هم چنین درج اظهارات اشخاص در گزارش به 

منزله رد یا پذیرش آن نخواهد بود .
چنان چه پس از تقدیم گزارش مدارک و ممستندات جدیدی از سوی طرفین پرونده 
و یا هر ذینفعی ارایه گجردد و با نظر مقام محترم قضایی قابل رسیدگی و اظهار نظر 

خواهد بود . 
۲ . با توجه به رسدیگی های انجام گرفته طی بندهای ۱ – ۲ تا ۴ – ۲ گزارش به 
نظر اینجانب براساس مدارک و مستندات و طالعات موجود و با فرض مالکیت شرکت 
مجتمع صنعتی کوشافرد کرج ) سهامی خاص ( نسبت به پلاک ثبتی ۲۱۸۴ / ۱۳7 
ارزش سهام متعلق به محکونم علیه ) آقای بهروی مقصودیان ( در شرکت مذکور ) 
معادل تعداد ۸۵ سهم از تعداد ۱۰۰ سهم شرکت ( بر مبنای روش ارزش روز خالص 
دارایی مبلغ ۲۵/۴۰۶/۹۹۳/۰۰۰ ریال ) هر سهم ۲۹۸/۹۰۵/۸۰۰ ریال ( محاسبه 

و اعلام می گردد . 
احکام  اجرای  بایگانی   (  ۹۳۰۹۹۸۰۰۱۱۰۰۰۴۳۴ کلاسه  پرونده  محتویات 
۹۳۱۱۶۹ ( و ۹۳۰۹۹۸۰۲۴۱۵۰۱۱۰۱ ) بایگانی اجرای احکام ۹۳۲۵۸۹ ( شعبه 
۲ ) نیابت ( اجرای احکام مدنی دادگستری شهرستان کرج جزء جدایی ناپذیز این 

گزارش است .  
م/ 75689 
دادورز شعبه نیابت کرج – شهرستانی 

----------------------------------------
شماره پرونده 138/13/97 

نام احظار شونده : محمدرضا   نام خانوادگی : بیات جوزانی   مجهول المکان   محل 
حضور : حوزه ۱۳ شورای حل اختلاف شهرستان بهارستان    به نشانی : گلستان بعد 
از فلکه اول روبروی ۱۵ متر سلمان فارسی    وقت حضور : مورخ ۹۸/۵/۱۲ ساعت 

۱۵:۳۰     م الف ۶۲۴۸
شعبه 13 مجتمع شماره 1 شهرستان بهارستان 

یک فیزیوتراپیست :

بارعایتاین۷قانونسادهستونفقراتیسالم
داشتهباشید

یک فیزیوتراپیست گفت : برخی عادات اشتباه روزمره مانند نشستن، ایستادن و 
خوابیدن به شیوه نامناسب می تواند ستون مهره را در معرض خطر آسیب جدی قرار 

دهد.
پرهام پارسا نژاد درباره راهکارهای مناسب برای حفظ سلامت ستون مهره  اظهار کرد: 
اولین موضوع حائز اهمیت برای مراقبت از ستون فقرات داشتن تحرک کافی در طول روز 
است، یکی از عمده ترین عواملی که باعث ایجاد آسیب در ستون مهره می شود نشستن 
یا ایستادن برای طولانی مدت است، بی تحرکی باعث می شود عضلات اطراف ستون 
مهره که وظیفه حمایت از آن را بر عهده دارند خسته تر شده و عمل کرد مطلوب خود را 

از دست بدهد.
وی افزود: این عضلات حدود ۱۰ تا ۱۵ دقیقه می توانند در حالت بی تحرک وزن تنه 
را تحمل کنند و بعد از آن فشار ناشی از وزن تنه روی ستون مهره ها افتاده و باعث ایجاد 
آسیب در آنها می شود، بهتر است برای جلوگیری از این اختلالات بعد از چند دقیقه 

حرکت مناسب داشته باشیم تا از بروز چنین آسیب هایی جلوگیری شود.
پارسا نژاد گفت: از دیگر نکات حائز اهمیت در سلامت ستون مهره قرار گرفتن در 
حالت قرینه است؛ یعنی برای کارکردن پشت میز باید به طورکامل روبرو و صاف تکیه گاه 
را کج قرار داده و سپس  افراد عادت دارند که صندلی  بگیرید؛ برخی  صندلی قرار 
فعالیتشان را انجام دهند که این عمل باعث ایجاد فشار در یکی از طرفین بدن و در نتیجه 

ایجاد آسیب در ستون مهره می شوند.
این فیزیوتراپیست درباره روش مناسب جابجایی اجسام گفت: بهتر است برای این کار 
اجسامی را جابجا کنید که حداکثر یک سوم جسم خودتان حجم و وزن داشته باشند؛ 
بلند کردن اجسام بزرگتر از آین مقدار ممکن است باعث ایجاد آسیب در ستون مهره 
شود، اگر وزنه سنگینی را پیش از این بلند نکرده اید بهتر است برای کاهش احتمال 
آسیب دیدگی از یک نفر برای همراهی کمک بگیرید تا از ایجاد آسیب در مفاصل و 

دیسک های ستون مهره جلوگیری شود.
وی با تاکید بر اهمیت محل خواب در حفظ سلامت ستون مهره تصریح کرد: استفاده 
از جای خواب خیلی نرم می تواند باعث شود که برخی از نقاط بدن مثل شانه ها بیشتر 
در گودی قرار بگیرد و قوس های ستون مهره حالت طبیعی خود از دست بدهد که به 
مرور زمان به ایجاد آسیب در فرد منجر می شود، قرار گرفتن ستون مهره در حالت غیر 
معمول باعث می شود حالت ارتجاعی در ستون مهره از بین رفته و در دیسک و مفاصل 

آن آسیب می شود.
از ستون مهره که وزن اعضای بدن را تحمل  تاکید کرد: قسمت هایی  نژاد  پارسا 
می کنند باید بیشتر مورد توجه قرار بگیرند؛ برای مثال مهره های گردنی وظیفه تحمل 

وزن سر را بر عهده دارند در نتیجه آسیب پذیرتر از سایر مهره ها هستند.
این فیزیوتراپیست ادامه داد: متاسفانه افزایش استفاده از تلفن های همراه باعث شده 
است تا اغلب افراد برای مدت زمان طولانی سر را پایین نگه دارند؛ همانطور که پیش از 
این اشاره کردیم عضلات ناحیه گردن بعد از چند دقیقه تحمل فشار عملکرد مناسب 
خود را از دست می دهند و فشار به ستون وارد می شود، فشار به ناحیه گردن می تواند 
باعث فشار به عروق پشت سر و ایجاد سردرد، مور مور و گز گز و سایر عوارض در این 

ناحیه می شود.
*حفظ سلامت ستون مهره با انتخاب صندلی مناسب

وی با تاکید بر اهمیت استفاده از صندلی مناسب در حفظ سلامت ستون مهره 
گفت: پشتی صندلی باید بتواند تمام قوس های ستون مهره را بپوشاند تا از ایجاد آسیب 
جلوگیری شود، همچنین انجام ورزش های عمومی مانند دویدن و شنا می تواند عضلات 

پشتیبان ستون مهره را فعال نگه داشته و از ایجاد برخی از آسیب ها جلوگیری کند.
پارسا نژاد ادامه داد: تقویت عضلات شکم، عضلات فیله کمری و عضلات ثبات دهنده 

به ستون مهره سلامت ستون فقرات را حفظ کند.
این فیزیوتراپیست بیان کرد: انجام برخی از ورزش ها مثل دوچرخه سواری در مناطق 
کوهستانی، اسب سواری یا رانندگی در جاده های خاکی می تواند ضربه هایی را به 

صورت مداوم به ستون مهره وارد کند که آسیب در این ناحیه را به همراه داشته باشد.
وی بیان کرد: علاوه بر محل خواب، نحوه خوابیدن هم می تواند تاثیر زیادی بر سلامت 
ستون مهره داشته باشد؛ بهتر است اگر به صورت طاق باز می خوابید یک بالش کوچک 
زیر زانوها یا اگر به پهلو می خوابید یک بالش کوچک بین زانوها قرار دهید، همچنین 
ارتفاع بالش باید نه خیلی کم و نه خیلی زیاد باشد تا ستون مهره و گردن در راستای 

طبیعی خود قرار بگیرند.
پارسا نژاد گفت: بهتر است کسانی که فشار زیادی در طول روز به ستون مهره های 
خود وارد می کنند یا وزن زیادی را در طول روز بلند می کنند در هنگام شب با خوابیدن به 
صورت طاق باز و قرار دادن پاها در سطحی بالاتر از بدن مثل یک صندلی عضلات کمر 
خود را استراحت دهید، انجام این عمل باعث می شود قوس ناحیه کمر به زمین برسد و 

خون رسانی به این ناحیه بهبود پیدا کند که سلامت آنها را افزایش می دهد.
 

بیماریهاییکهموجبکبودیپوستمیشوند
اغلب افراد ظاهر شدن کبودی روی بدن را جدی نمی گیرند و به راحی از آن می گذرند، 

غافل از اینکه کبودی پوست می تواند نشانه یک بیماری و اختلال در بدن باشد.
به گزارش ایسنا، بر اثر زمین خوردن یا آسیب های جسمی ، فشاری به عروق خونی 
زیر پوست وارد می شود که موجب کبودی در پوست می شود. این اتفاق در افراد میانسال 
شایع تر است زیرا پوست آنان نازک تر بوده و راحت تر به عروق خونی آسیب وارد می شود.
در مواقعی که خونریزی از محل زخم برای مدت بیش از ۱۰ دقیقه ادامه پیدا کند، 
وقتی کبودی های مکرر و بدون علت مشخص هفته ها طول بکشد تا بهبود پیدا کند و 
نیز وقتی جراحت های جزئی به کبودی های دردناک و بزرگتر تبدیل شوند، کبودی و 
کوفتگی وضعیت اورژانسی پیدا می کند. همچنین در بعضی از افراد این کبودی ها جنبه 

وراثتی دارد.
از وجود  نشانه ای  کبودی می تواند  این صورت  غیر  در  دیلی،  مدیکال  گزارش  به 

بیماری های جسمی دیگر باشد که در ادامه به آن ها اشاره شده  است:
بیماری کبدی: افرادی که از مواد الکلی مصرف می کنند بیشتر مستعد نارسایی 
کبدی هستند. بیماری کبدی موسوم به سیروز است و مانع از آن می شود که کبد 
پروتئین ضروری برای لختگی خون را تولید کند. بر اثر این بیماری پوست به رنگ زرد 

دیده شده و رنگ ادرار تیره می شود و پاها ورم می کنند.
اختلالات خونی: اختلالات خونی ژنتیکی باعث می شود لختگی خون در بدن به 
کندی اتفاق افتد و گاهی اوقات مانع از لختگی کامل خون می شود. فون ویلبراند یکی 
از این اختلال های خونریزی است که نبود پروتئین فون ویلبراند و موثر در لختگی خون 

عامل آن است.
کمبود ویتامین ها: نبود ویتامین C منجر به بیماری اسکوربوت می شود، بیماری که 
بر اثر آن لثه ها دچار خونریزی شده و جراحت در مدت زمان طولانی تری بهبود پیدا 
می کند. تزریق ویتامین K به بدن باعث می شود بدن لخته های خونی را به روشی 
شکل دهد که از خونریزی در نوزادان جلوگیری کند. همچنین بزرگسالانی که به کمبود 
ویتامین K دچار هستند با مشکل مشابه مواجه هستند اما می توانند با مصرف مکمل ها 

آن را برطرف کنند.
سرطان: لوسمی بر مغز استخوان و جریان خون در بدن تاثیر گذاشته و می تواند به 

خونریزی لثه ها و کبودی آسان بدن منجر شود.
واسکولیت )التهاب رگ(: چندین نوع بیماری که از التهاب عروق خونی ناشی می شود 
به واسکولیت موسوم هستند. جدا از کبودی، وجود زخم، تنگی نفس، ظاهر شدن 
لکه های بنفش رنگ و بی حسی اندام از دیگر علائم آن هستند. برای تسکین این عارضه 

استروئیدها تجویز می شوند.
تداخل دارویی: داروهای افسردگی از قبیل سلکسا و پروزاک خطر خونریزی را افزایش 
می دهند زیرا با جریان خون و التهاب تداخل ایجاد می کند. همچنین داروهای رقیق 

کننده خون از قبیل وارفارین و آسپرین اثر مشابهی دارند.

علائمی که نشان می دهند استخوان هایتان به دردسر افتاده اند
استخوان عملکردهای بسیار مهمی در بدن دارد، از محافظت 
از اندام های حیاتی گرفته تا استحکام عضلات و ذخیره کلسیم؛ 
بنابراین نباید تعجب کنید که مراقبت از سلامت استخوان ها بسیار 
مهم است. اما چگونه می توانیم بدانیم که آیا استخوان های ما 
سالم هستند یا نه، وقتی  نه قابل دیدن هستند و نه قابل شنیدن!؟
که  بیماری ای  استخوان،  پوکی  پیشرفت  برای  شما  شانس 
موجب می شود استخوان ها ضعیف و شکننده شوند، به میزان 
توده استخوانی تان در سن ۳۰ سالگی و چگونگی تحلیل آن 
در سال های بعد بستگی دارد. استخوان ها به طور مدام در حال 
تغییر هستند: استخوان های جدید ساخته می شوند، همان طور 
که استخوان های قدیمی تجزیه می شوند. در چند دهه ی اول 
زندگی تان، بدن شما استخوان های جدید را سریع تر از تجزیه ی 
توده  افزایش  باعث  این  و  می سازد  قدیمی  استخوان های 
استخوانی می شود؛ اما در حدود ۳۰ سالگی، اگرچه روند ادامه 
دارد، اما اغلب مردم بیش از به دست آوردن توده ی استخوانی، آن 
را از دست می دهند. به غیر از واضح ترین علامت نشان دهنده ی 
ضعف استخوانی یعنی همان شکننده بودن و به راحتی شکستن 
آن، علائم اولیه ی دیگری وجود دارد که می توانند نشان  دهند 
توده استخوانی تان در حال ضعیف شدن است. تشخیص این 
علائم در سریع ترین زمان ممکن به شما کمک می کند تا سلامت 

خود را برای بهبود کیفیت زندگی تان تحت کنترل داشته باشید.
*ناخن هایتان شکننده شده اند

متوجه  اگر  بشکنند.  راحتی  به  ناخن ها  که  آزاردهنده است 
شده اند  شکننده  معمول  حد  از  بیشتر  ناخن هایتان  شده اید 
باید علت را پیدا کنید. ناخن های شما می توانند به چند دلیل 
شکننده و سست شوند؛ اما دو تا از شایع ترین علت ها معمولًا 
پروتئینی است که  و کمبود کلسیم اند. کلاژن،  کمبود کلاژن 
از پوست، بافت همبند و اسکلت شما محافظت می کند. شما 
مانند توت، سبزیجات برگ دار،  با خوردن غذاهایی  می توانید 
سویا و مرکبات به سلامت ناخن هایتان کمک کنید. کلسیم، برای 
سلامت استخوان لازم است. علاوه بر محصولات لبنی می توانید 
از سبزیجات برگ دار تیره و ساردین نیز کلسیم دریافت کنید. اگر 
کلاژن یا کلسیم بدنتان کافی نباشد، عوارض آن را در ناخن هایتان 

خواهید دید.
*ورزش نمی کنید

اگر بیشتر ساعات روز را مقابل کامپیوتر یا روی مبل سپری 
می کنید، پس به احتمال زیاد در معرض ابتلا به پوکی استخوان 
کمک  عضلات  شدن  قوی  به  اینکه  بر  علاوه  ورزش  هستید. 
ورزش  که  وقتی  می کند.  تقویت  نیز  را  استخوان ها  می کند، 
می کنید، مخصوصاً زمانی که وزنه می زنید و فعالیت های هوازی 
مانند بالا رفتن از پله ها یا دوی آهسته انجام می دهید، به حفظ 

توده ی استخوان هایتان کمک می کنید.
سعی کنید دست کم هر یک ساعت یک بار از جایتان بلند شوید 

و در اطرافتان کمی راه بروید یا بعد از زمان کاری تان پیاده روی 
کنید. خوب است بدانید که تمرینات قدرتی فقط برای سلامت 
عضلات مفید نیستند، بلکه استخوان هایتان نیز به این تمرینات 

نیاز دارند.
*لثه هایتان عقب نشینی کرده اند

افزایش سن لزوماً باعث عقب نشینی لثه ها نمی شود. لثه های 
و کاهش  آرواره  اثر افت قدرت استخوان  شما ممکن است در 
توده ی استخوانی نیز عقب بروند. استخوان فک شما مانند لنگری 
می شود،  ضعیف  وقتی که  بنابراین  است،  دندان هایتان  برای 
لثه ها می توانند از دندان ها فاصله بگیرند. یکی از علائم اصلی 

پس روندگی لثه ها این است که دندان ها شُل می شوند. 
به طور مرتب به دندان پزشک مراجعه کنید تا سلامت لثه ها و 
دندان هایتان را بررسی کند. حتی اگر لثه هایتان مشکلی ندارند، 
دندان  نخ  مرتب  به طور  مانند  پیشگیرانه  اقدامات  باید  هم  باز 
کشیدن و مسواک زدن را انجام دهید. ضمناً با آدامس جویدن هم 

می توانید آرواره هایتان را تقویت کنید.
*قدتان کوتاه شده است

نیست  خرافات  سن،  افزایش  از  ناشی  قد  کاهش  متأسفانه 
میان  غضروف  و  استخوانی  توده ی  که  می دهد  روی  زمانی  و 
تحلیل  فشار،  و  استفاده  سال  سال های  اثر  در  استخوان ها 
می روند. البته کوتاه شدن قد، همیشه هم به این معنی نیست که 
استخوان ها به دردسر افتاده اند، بلکه ممکن است ناشی از ضعف 
عضلات اطراف ستون فقراتتان باشند. از آنجایی که استخوان و 
عضله با هم به عنوان یک واحد کار می کنند و معمولًا همزمان، 
قدرت به دست می آورند یا قدرت از دست می دهند، این احتمال 

دادن  دست  از  با  مرتبط  عضله  دادن  دست  از  که  دارد  وجود 
تدریجی استخوان باشد.

*قدرت پنجه تان کم شده است
باز کردن درب شیشه ی خیارشور برای همه راحت نیست اما 
اگر متوجه شدید قدرت دستتان نسبت به قبل کم شده، شاید 
از جهت سلامت  و  کنید  مراجعه  پزشک  به  که  باشد  آن  وقت 
استخوان ها چکاپ شوید.  در مطالعه ای که روی زنان بعد از سنین 
یائسگی صورت گرفت، محققان دریافتند قدرت پنجه ی دست، 
مهم ترین تست از جهت تعیین تراکم کلی استخوان بوده است. 
میان قدرت دست و چگالی استخوان لگن، ستون فقرات و ساعد 
دست، ارتباط وجود دارد. ضعف در استخوان های دست می تواند 
از راه های  نشان دهنده ی ضعف در قسمتی دیگر باشد. یکی 
حفاظت از استخوان ها و افزایش قدرت پنجه، تمرینات قدرتی 

است.
*بی دلیل دچار شکستگی استخوان شده اید

یک علامت بزرگ ضعف استخوان و کاهش تراکم استخوان 
می تواند شکستگی آن باشد. مثلًا اگر استخوان قوزک پایتان در 
یک حادثه ی بسیار جزئی بشکند، شاید وقت آن است که سلامت 
استخوان هایتان بررسی شود چون این شکستگی ممکن است 

علامت اولیه ی پوکی استخوان باشد.
*دچار گرفتگی، درد عضلانی و استخوان درد هستید

دردها و ناراحتی های بدنی می توانند نتیجه ی طبیعی پروسه ی 
پیری باشند و نباید آن را دور از انتظار دانست؛ اما گاهی علامت 
چیزی فراتر از افزایش سن هستند. دردهای مکرر عضلانی و 
استخوانی می توانند نشان دهنده ی کمبود ویتامین D باشند که 

می تواند منجر به تحلیل رفتن توده ی استخوانی شود. اگر مکرراً 
دچار اسپاسم های عضلانی می شوید، شاید از جهت یک نوع 
ویتامین یا ماده ی معدنی کمبود دارید. گرفتگی های عضلانی 
مخصوصاً در کف پاها و ساق پا شایع اند و معمولًا شب ها روی 
می دهند و اغلب علامت کمبود کلسیم، منیزیم و یا پتاسیم اند. اگر 
این دردها و گرفتگی ها ادامه دار شوند می توانند پوکی استخوان را 

به دنبال داشته باشند.
*چارچوب بدنی تان بسیار کوچک است

افرادی که اسکلت بدنی ریزی دارند بیشتر در معرض پوکی 
استخوان هستند که اساساً علت آن، داشتن تراکم استخوانی 
کمتر است. اگر شما هم جزو این افراد هستید، پس باید خیلی 
بیشتر نسبت به حفظ سلامت ساختار استخوانی تان حساس 
از  و رژیم غذایی تان سرشار  باشید. مرتباً ورزش کنید  و دقیق 
غذاهای کلسیم دار باشد. ضمناً چکاپ های سالیانه را فراموش 

نکنید.
*خانمی هستید که سطح استروژنتان پایین است

وقتی هورمون مهمی مانند استروژن افت می کند )اغلب طی 
تأثیر  تحت  نیز  استخوان هایتان  می افتد(،  اتفاق  این  یائسگی 
قرار می گیرند. اما یک راه حل وجود دارد: اطلاعات جمع آوری 
شده از مطالعات گوناگون نشان می دهد می توان جلوی کاهش 
در  اگر  گرفت.  هورمون  جایگزین  درمان  با  را  استخوان  تراکم 
مورد سطح هورمون هایتان تردید دارید، بهتر است از یک پزشک 
اگر  را بررسی کند.  متخصص بخواهید میزان هورمون هایتان 
میزان استروژنتان پایین بود می توانید با درمان جایگزین هورمون، 
از  متعادلی  غذایی  رژیم  داشتن  و  منظم  پُرشدت  ورزش های 

کلسیم، از سرعت کاهش تراکم استخوانتان کم کنید.
*سرعت ضربان قلبتان بالاست

تا  اگرچه میانگین ضربان قلب در حالت استراحت بین ۶۰ 
۱۰۰ ضربه در دقیقه است، اما کارشناسان معتقدند که داشتن 
نبض استراحت بیش از ۸۰ ضربه در دقیقه باعث افزایش خطر 
شکستگی مفصل ران، لگن خاصره و ستون فقرات می شود. 
این مسئله به احتمال زیاد با توجه به این واقعیت است که ضربان 
سرعت  است:  شما  بدنی  فعالیت  میزان  از  انعکاسی  قلبتان 
ضربان قلب در زمان استراحت در افراد یکجانشین و بی تحرک 
بالاتر می رود. شما ممکن است به پوکی استخوان به عنوان یک 
مشکل که در آینده ممکن است ایجاد شود نگاه کنید و لزومی 
اکنون  بدانید که  باید  اما  باشید؛  نداشته  از حالا  نگرانی  برای 
زمان جلوگیری از پیشرفت این مشکل است و خبر خوب این که 
حفاظت از سلامت استخوان هایتان با تغییرات جزئی در رژیم 
به سادگی  زندگی،  و سایر عوامل شیوه  بدنی  فعالیت  غذایی، 
امکان پذیر است. برای جلوگیری یا کم کردن سرعت از دست 
دادن استخوان، مقدار فراوانی کلسیم و ویتامین D را به رژیم 
غذایی تان وارد کنید، فعالیت فیزیکی منظمی داشته باشید و 

سیگار را ترک کنید.

نشانه های زودرس پوکی استخوان

های  برچسب  ایرویز  بریتیش  هواپیمایی  شرکت 
که  کرده  ارائه  مسافران  های  چمدان  برای  دیجیتالی 
اطلاعات پرواز را در نمایشگر کوچک خود نشان می 
دهد و به این ترتیب فرایند طولانی کنترل بار را حذف 

می کند.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از نیواطلس، شرکت 
هواپیمایی »بریتیش ایرویز« قصد دارد از برچسب های 

دیجیتالی برای چمدان های مسافران استفاده کند.
در همین راستا این شرکت از View Tags استفاده 
می کند. این ایده نخستین بار سال گذشته توسط گروه 

قطر ایرویز آزمایش شد.
فرکانس  فناوری شناسایی  از   ViewTagsبه هرحال
رادیویی )RFID(، بلوتوث LE و همچنین یک نمایشگر 

دیجیتال استفاده می کند تا اطلاعات پروازی را نشان 
کاغذی  برچسب های  روی  معمول  طور  به  که  دهد 
دیده  فرودگاه ها  در  چمدان ها  روی  شده  چسبانده 

می شود.
قبل از آنکه مسافر وارد فرودگاه شود یک اپلیکیشن 
مخصوص اطلاعات پرواز را به برچسب های دیجیتالی 
منتقل می کند. به این ترتیب مسافر می تواند از صف 
کنترل پرواز خلاص شود و چمدان های دارای برچسب 

را به بخش حمل بار ارائه کند.
به این ترتیب عملیات کنترل پرواز طی چند ثانیه انجام 

می شود.
اجازه  مسافران  به  فناوری  این  شرکت  اعلام  طبق 

می دهد مکان چمدان خود را راحت تر ردیابی کنند.

به  دیجیتالی  برچسب های  این  ایرویز  بریتیش 
مشتریان خود به قیمت ۸۰ دلار می فروشد. هر برچسب 
قابلیت ۳ هزار بار استفاده دارد و هم اکنون در ۶۳ کشور 

مورد استفاده است.

چمدانهامجهزبهبرچسبدیجیتالمیشوند

کارشناسان انگلیسی هشدار دادند: میلیون ها نفر در این کشور 
خطر  به  را  خود  چشم های  سلامت  سیگار،  استعمال  تداوم  با 

می اندازند. 
به گزارش ایسنا، نتایج یک نظرسنجی نشان می دهد به رغم 
ارتباط آشکار میان استعمال سیگار و کاهش قدرت بینایی تنها 
یک پنجم از افراد از این موضوع آگاهی دارند که استعمال سیگار 

می تواند به نابینایی منجر شود.

نتایج مطالعات نشان می دهد افراد سیگاری در مقایسه با افراد 
غیر سیگاری دو برابر بیشتر احتمال دارد بینایی خود را از دست 
بیماری  نوع  بروز چندین  که دود دخانیات موجب  بدهند چرا 

چشمی و تشدید آن می شود.
 همچنین دود سیگار حاوی ترکیب های شیمیایی سمی است 
آن ها آسیب می زند.  به سلامت  و  را تحریک کرده  که چشم ها 
کارشناسان اظهار داشتند: فلزات سنگین موجود در دود سیگار از 

قبیل سرب و مس می توانند در عدسی جمع و به آب مروارید منجر 
شوند. همچنین استعمال سیگار می تواند مشکلات بینایی ناشی 
از دیابت را از طریق آسیب رساندن به عروق خونی شبکیه تشدید 
کند همچنین افراد سیگاری سه برابر بیشتر احتمال دارد به عارضه 

چشمی دژنراسیون ماکولا مرتبط با افزایش سن مبتلا شوند.
 علاوه بر این، این افراد در مقایسه با افراد غیر سیگاری ۱۶ 
برابر بیشتر احتمال دارد که به طور ناگهانی قدرت بینایی خود 

را از دست بدهند. در این نظرسنجی که ۲۰۰۶ بزرگسال شرکت 
داشتند ۱۸ درصد اطلاع داشتند که دود سیگار خطر نابینایی و 
کاهش قدرت بینایی را به دنبال دارد در حالیکه سه چهارم از آنان 
می دانستند که استعمال سیگار با سرطان مرتبط است.به گزارش 
شبکه خبری بی بی سی، به گفته کارشناسان خودداری از مصرف 
سیگار یکی از بهترین اقدامات برای حفظ سلامت چشم در کنار 

چکاپ های  مرتب است.

سیگاربهچشمهاآسیبمیزند



چهار شنبه -دوازدهم تیر ماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 4834
اجتماعی

 حضرت فاطمه معصومه)س( بانوی با تقوا و گرانقدر 
جهان تشیع است كه در دفاع از حریم ولایت نقش موثری 
ایفا كرد و به شفیعه روز محشر و كریمه اهل بیت شهرت 
آن  روز ولادت  زاد  روز ملی دختران در  نامگذاری  یافت. 
حضرت، حركتی نمادین برای رسیدن به جایگاه معنوی 
و الگوسازی از شخصیت ایشان برای زنان این مرز و بوم 

محسوب می شود.
اهل بیت پیامبر )ص( چهره های پرفروغی هستند كه 
نامشان همچون ستارگانی درخشان در آسمان فضایل می 
درخشد. روز نخست ذیقعده ١٧٣ قمری با ولادت فرزندی 
از تبار رسول الله)ص( مدینه فروغی حال و هوای دیگری 
یافت و خانه پرمهر امام كاظم)ع( و نجمه خاتون، غرق 
سرور و شادمانی شد. دختری با نام فاطمه معصومه)س( 
دیده به جهان گشود و اینگونه در بوستان معنویت، نسیم 

سبز بشارت وزیدن گرفت. 
این بانوی پرهیزگار در كنار پدر والامقام خویش به كسب 
علم و تقوا پرداخت و با بهترین صفت های انسانی آشنا 
شد، به گونه ای كه در آن روزگار سرآمد زنان جامعه خویش 
بود و جایگاه والا و ارزشمندی نزد ائمه اطهار)ع( به ویژه 

امام رضا)ع( داشت. 
جایگاه حضرت معصومه)ع( از چنان ارزشی برخوردار 
است كه امام رضا)ع( درباره ایشان فرمودند: »فردی كه 
فاطمه معصومه را زیارت كند بهشت برای او خواهد بود«. 

فرماید:  می  باره  این  در  جواد)ع(  امام  همچنین 
»شخصی كه قبر عمه ام را در قم زیارت كند، بهشت برای 

او است«. 
امام صادق )ع( نیز فرمود: »شخصی كه حضرت)س( را 
زیارت كند در حالی كه آگاه و متوجه شأن و منزلت او باشد 
به بهشت می رود.« از لقب های حضرت معصومه)س( می 
توان به »طاهره، حمیده، رشیده، تقیه، رضیه، مرضیه، 
و  عابده  محدثه،  العالمین،  نساء  سیده  صدیقه،  سیده 

كریمه اهل بیت« اشاره كرد. 
امام  هجرت  از  پس  سال  یك  معصومه)ع(  حضرت 
رضا)ع( به مرو به منظور گسترش رسالت انبیاء به طرف 
خراسان حركت كرد تا پیام مظلومیت برادر خویش را به 
مسلمانان برساند و اینگونه مخالفت خود و اهل بیت)ع( را 
با حكومت بنی عباس بیان كند. همین امر خشم حكومت 
حضرت  كاروان  كه  هنگامی  و  برانگیخت  شدت  به  را 
معصومه)س( به شهر ساوه رسید، عده ای از مخالفان 
اهل بیت)ع( با حمایت ماموران حكومتی با كاروان این 
بانوی گرانقدر به جنگ پرداختند و تمامی مردان كاروان 
را به شهادت رساندند. حضرت معصومه)س( پس از این 
حادثه بیمار شد و سرانجام پس از تحمل 17 روز در 10 
ربیع الثانی 201 هجری قمری در 28 سالگی دیده از 

جهان فروبست و به دیار حق شتافت. 
جایگاه ارزشمند كریمه اهل بیت)ع( در میان شیعیان 
 1385 در  فرهنگی  انقلاب  شورایعالی  تا  شد  سبب 
خورشیدی روز میلاد ایشان را به عنوان »روز دختران« 
نامگذاری و زمینه های حضور فعال این قشر را در جامعه 

گوشزد كند. 
به مناسبت سالروز میلاد حضرت معصومه)س( و مقام 
شاخص این بانوی گرانقدر ایرنا  به گفت وگو با حجت 
الاسلام »محمد طاهر گِرایلی« عضو هیات علمی حوزه 

علمیه و پژوهشگر حوزه دینی پرداخت. 
نامگذاری میلاد  با  مقام دختران  به  نهادن  ارج   *

حضرت معصومه)س( به نام روز دختر 
روز میلاد با سعادت حضرت معصومه)س( روز دختر 
دین  در  است.  كرامت  دهه  سرآغاز  كه  شده  نامگذاری 
مبین اسلام دختران از جایگاه بسیار والایی برخوردارند 
و می توانند در عرصه های مختلف اجتماعی، فرهنگی و 
... در جامعه حضور داشته باشند. دختران امروز، مادران 
فردا به شمار می روند كه نقش آنان در تربیت فرزندان 
سلامتی  ضامن  واقع  در  و  است  حساس  و  مهم  بسیار 
آینده جامعه محسوب می شوند. این روز فرصت مناسبی 
به شمار می رود تا دختران ایران اسلامی با الگوگیری از 

حضرت معصومه)س( بتوانند راه درست را برای زندگی 
خود انتخاب كنند. 

* حضرت معصومه)س( امانتدار حجت خدا 
بودن  عالِمه  و  محدثه  مقام  به  معصومه)س(  حضرت 
ائمه  از  بسیاری  ایشان  والای  فضایل  از  و  است  رسیده 
اطهار)ع( روایت هایی دارند. زیارتنامه  این حضرت)س( 
نقل  بحارالانوار  گران  بهای  كتاب  در  را علامه مجلسی 
كرده است كه مقدمه  آن بر پاكی روح، قلب و دور شدن 
از آلودگی های مختلف فكری، علمی، عملی و اخلاقی 
دلالت دارد. در بخشی دیگر از این زیارتنامه درباره ویژگی 
های فاطمه معصومه)س( با این مضمون آمده است كه 
معصومه)س( از فرزندان و خاندان پاك پیامبر اكرم)ص( 
به شمار می رود. پاكی و طهارت آن بانو به واسطه فضایل 
نفسانی و عبودیت به دست آمده و همین امر سبب شده 

است تا به وی  لقب »معصومه« بدهند. 
امامان  احادیث  راوی  معصومه)س(  حضرت   *

معصوم)ع( 
مردم  به  خود  امامت  دوران  در  صادق)ع(  جعفر  امام 
وجودش  كه  بود  داده  را  فرزندی  آمدن  مژده  روزگار  آن 
حضرت  است.  اسلام  آینده  برای  بركت  و  خیر  موجب 
معصومه)س( شاگرد مكتب امامت به شمار می رفت و 
همانند عمه خویش حضرت زینب)س( امانتدار حجت 
خدا و همواره یار و یاور برادر بزرگوارش امام رضا)ع( در 
تمامی مراحل زندگی بود و احادیث دیگر امامان را روایت 
می كرد. در فرهنگ اسلامی جایگاه راویان و محدثان علوم 
خاندان پیامبر)ص( دارای حرمت و نشان  دهنده  مرتبه علم 
و  آشنایی راوی با روایت های اهل  بیت)ع( است. فاطمه 
معصومه)س( مدرس علوم آل محمد)ص( بود و از همان 
دوران 9سالگی نقل حدیث می كرد به گونه ای برخی از 
علما نیز به حضور وی می آمدند و سوال می پرسیدند. این 
موضوع ادامه داشت تا اینكه امام رضا)ع( به طوس سفر 
كردند و بحث محدثه بودن حضرت معصومه )س( بیشتر 

جلوه نمایی كرد. 
سفر  هدف  مهمترین  اسلام  دین  نشر  و  تبلیغ   *

حضرت معصومه)س( به ایران 
یكی از مهمترین اهداف سفر حضرت معصومه)س( 
به ایران تبلیغ و نشر دین اسلام بود. ایشان به خوبی می 
دانست موقعیت امام رضا)ع( در دستگاه خلافت مأمون 
فرصت خوبی برای تبیین ارزش های دینی است، بنابراین 
در مسیر سفر به ایران از هیچ فرصتی برای تبلیغ امامت 
و مذهب تشیع فرو گذاری نكرد و بر این پایه می توان 
سفر حضرت معصومه)س( به ایران را فرصتی دانست كه 
با برملا كردن ظلم و ستم عباسیان نقاب از چهره نفاق 
برای  معصومه)س(  حضرت  سفر  برداشت.  نیز  مامون 
دیدار برادر ناتمام ماند و با رحلت خود مسیر احیای دین 

به گونه ای دیگر طراحی شد و قم به عنوان مهمترین 
پایگاه نشر پیام الهی و دین اسلام تثبیت شد. باید گفت 
فاطمه معصومه)س( در مرحله بالایی از عصمت و طهارت 
قرار داشت و همه علم لُدنی خود را دایه دار ولایت مداری 

می دانست. 
* زیارت قبور اهل بیت)ع( جهت ارتباط معنوی با 

پروردگار 
زیارت ارتباطی معنوی و از نشانه های شیعه در فرهنگ 
دینی و اسلامی است. همچنین در مكتب جامع و حیات 
 بخش اسلام، زیارت مقدمه  درك معارف الهی و مفاهیم 
والای قرآن محسوب می شود. توسل می تواند فراهم  كننده  
زمینه و توفیق فهم كلام الهی باشد. در این میان حضرت 
معصومه)س( در عرصه عبادت و راز و نیاز زبانزد خاص و 
عام بود و اینك پس از گذشت هزاران سال از هجرت این 
بزرگوار به شهر قم آرامگاه ایشان با عنوان »بیت النور« 
شناخته می شود و هر زایری را تحت تاثیر معنوی خود 
قرار می دهد كه اینها همه به دلیل ایمان، علم، اخلاص، 

خضوع و خشوع آن بنده  برگزیده  خدای متعال است. 
* ترویج بی حجابی مهم ترین توطئه دشمنان اسلام 
دشمنان همواره به فكر ضربه زدن به جامعه اسلامی 
هستند و برای منافع خود از راهی وارد می شوند. هدف 
گرفتن جوانان و سوء استفاده از افكار و اندیشه های آنان 
از جمله توطئه های شوم آنان به شمار می رود. دختران 
جامعه اسلامی باید هوشیار باشند تا دشمن در این راستا با 
شكست روبرو شود. ترویج بی حجابی از مهمترین كارهای 
آنان است تا اینگونه پوشش های غربی و بی حجابی را در 
جامعه به  ویژه در میان نسل جوان گسترش دهند. درك 
ابعاد وجودی حضرت معصومه)س( و رسیدن به جایگاه 
معنوی ایشان، ضرورت تعیین راهكارهایی را برای پیاده 
به  ویژه  بانوان  تا  كردن آن در جامعه مشخص می سازد 
مظهر  بیت)ع(،  اهل  كریمه  از  الگوبرداری  با  دختران 
عفاف، تقوا و حیا باشند. بنابراین راه شكوفایی و رشد، 
شناخت الگوهای كامل و نمونه اسلامی همچون فاطمه 

معصومه)س( است. 
* نقش رسانه ها در شناساندن ویژگی های حضرت 

معصومه)س( 
شناساندن ویژگی های شخصیتی این بانوی بزرگوار كه 
دارای صفات الهی است به جامعه اسلامی به خصوص 
بانوان در سطح اجتماع لازم و ضروری است زیرا بسیاری 
از آنها به دلایلی شناخت كافی ندارند. در این میان نقش 
رسانه ها بسیار مهم و حایز اهمیت است كه باید با نشان 
حضرت  رحلت  و  ولادت  به  مربوط  خاص  مراسم  دادن 
تا  بپردازد  ایشان  خاص  های  ویژگی  به  معصومه)س( 
پاكی و صداقت آن  از  جوانان جذب شخصیت سرشار 

حضرت)س( شوند. 

بر اساس ارزیابی های کمیتۀ تخصصی معدن و صنایع معدنی کشور صورت گرفت 

فولاد مبارکه اصفهان واحدبرتر همایش 
سازگاری با کم آبی

در نشست و نمایشگاه تخصصی »سازگاری با كم آبی« كه طی سه روز در تهران برگزار 
شد، بر اساس ارزیابی های كمیتۀ تخصصی معدن و صنایع معدنی كشور، شركت فولاد 
مباركه شایستۀ دریافت عنوان »واحد برتر در زمینۀ سازگاری با كم آبی« شناخته شد و لوح 

تقدیر این آئین را به خود اختصاص داد.
به گزارش خبرنگار فولاد، طی این مراسم، دكتر اردكانیان با بیان اینكه كارگروه ملی 
سازگاری با كم آبی با مصوبۀ هیئت وزیران از سال 9۶ و با عضویت وزارتخانه های نیرو، 
اهداف  با  و  زمینه  این  در  مرتبط  سازمان های  همچنین  و  كشاورزی  جهاد  صمت، 
متقاعدسازی اذهان عمومی و سیاست گذاران بر مبنای واقعیت های اقلیمی، تولید دانش 
دربارۀ ضرورت ها و راهكارها و ابزارهای گفتمان در زمینۀ كم آبی، هماهنگ سازی تمامی 
ذینفعان مرتبط با حوزۀ آب، نشان دادن ظرفیت ها و خلق شیوه های متناسب زیستی و 
ارائۀ مشاوره های سازگاری با كم آبی و سازمان دهی ملی ارزش ها و تجربیات ایجاد شده 

است، از تمامی سازمان ها و كارخانه هایی كه در این عرصه تلاش كردند قدردانی نمود.
معاون وزیر صنعت معدن و تجارت نیز در افتتاحیه همایش سازگاری با كم آبی گفت: 
با وجود اینكه صنعت 2 درصد آب كشور را مصرف می كند اما وظیفه خود می دانیم كه 
همكاری لازم با این بخش را داشته باشیم. محسن صالحی نیا با بیان اینكه در سه محور 
اهداف خود را در این بخش پیاده سازی می كنیم، افزود: طبق این رویكرد در فرآیند تولید، 
استفاده از تجهیزات كم آب بر مورد توجه است، همچنین اجرای فرآیندهایی برای بهینه 
سازی مصرف آب و سازماندهی صنایع بر مبنای سیاست گذاری های ما در استفاده از 
تصفیه خانه آب انجام شده است. این گزارش حاكی است جواد نیلی مدیر ارشد خدمات 
فنی و پشتیبانی فولاد مباركه پس از دریافت این لوح تقدیر گفت: در روز نخست این همایش 
كه با هدف تبادل اطلاعات در خصوص تجارب موفق سازگاری با كم آبی میان اركان كارگروه 
ملی سازگاری با كم آبی و مجموعه های دولتی و خصوصی فعال در سه حوزۀ » فضای سبز و 
آب و فاضلاب شهری و روستایی«، »صنعت، معدن و انرژی« و »كشاورزی« همراه با نشست 
و نمایشگاه تخصصی برگزار شد، فولاد مباركه طی گزارشی با عنوان »مدیریت یكپارچه 
آب در فولاد مباركه« تمامی دستاوردهای خود در حوزۀ آب، كنترل مصارف و سازگاری با 
كم آبی را به اشتراک گذاشت.  وی اظهار داشت: شركت فولاد مباركه با سرمایه گذاری های 
هوشمندانه ای كه از سال های 90 تاكنون در حوزۀ مصرف بهینۀ آب انجام داده است، به 
دستاوردهای ارزشمندی در زمینۀ به كارگیری پساب های تصفیه شدۀ صنعتی كارخانه و 
پساب های شهری شهرستان های مجاور شركت در خطوط تولید دست یافته است كه در 
سطح دنیا كم نظیر است. نیلی گفت: بحران تأمین آب و تغییرات اقلیمی كه دامن گیر 
فناوری های  و  راهكارها  توسعۀ  محرک  است،  شده  زمین  كرۀ  از  وسیعی  قسمت های 
پیشرفته برای سازگاری با این شرایط شده است. مدیر ارشد خدمات فنی و پشتیبانی فولاد 
مباركه خاطرنشان كرد: طی این نشست، نتایج اقدامات و تلاش های عوامل پیشرو در 
زمینه سازگاری با كم آبی با اهداف ذیل ارائه و در میان تمامی شركت كنندگان به اشتراک 
گذاشته شد: شناسایی طرح های موفق در سطح كشور كه منجر به كاهش مصرف و 
تلفات آب و كاهش آلودگی منابع آبی با نهادینه كردن عادت متناسب با كم آبی شده است؛ 
شناسایی ظرفیت های مناسب در صنایع مختلف آب شرب و كشاورزی؛ مدیریت منابع 
آب در توسعۀ ظرفیت های بومی؛ اشتراک تجارب و توسعۀ گفتمان اجتماعی فراگیر در 
مورد سازگاری با كم آبی. در این آئین، عباس اكبری محمدی، مدیر انرژی و سیالات فولاد 
مباركه نیز گفت: فولاد مباركه در این همایش با ارائۀ گزارشی با عنوان »مدیریت یكپارچۀ 
آب شركت فولاد مباركه« اقدامات مؤثر و دستاوردهای شركت در زمینۀ كاهش مصرف آب 
را تشریح كرد كه مورد توجه و استقبال شركت كنندگان قرار گرفت. وی گفت: فولاد مباركه 
در زمینۀ كاهش مصرف آب در چهار محور سرمایه گذاری كرده است: تصفیه و بازچرخانی 
حداكثری پساب صنعتی و تكمیل تصفیه خانه های داخلی شركت؛ افزایش بهره وری آب 
و كاهش مصرف آن در فرایندهای تولید شركت؛ جایگزینی قسمتی از آب خام موردنیاز 
شركت از طریق جمع آوری، انتقال و تصفیۀ تكمیلی پساب شهرهای مجاور؛ ایفای نقش 
در حوزۀ مسئولیت های اجتماعی در جهت بهبود سطح بهداشت و سلامت محیط زیست 
منطقه و رودخانۀ زاینده رود با ساماندهی شبكۀ جمع آوری و تصفیۀ پساب شهری. گفتنی 
است توسعۀ پایدار شركت و منطقه و تضمین تاب آوری در شرایط بحرانی بخش دیگری از 
دستاوردهای این سرمایه گذاری است.  وی افزود: برخی از پروژه های انجام شده در حوزۀ 

سازگاری با كم آبی در فولاد مباركه عبارت اند از:
-جمع آوری، تصفیه و انتقال پساب 9 شهر مجاور شركت و احداث تصفیه خانه های 

مرتبط با آن؛
-احداث تصفیه خانۀ استحصال پساب شهری به همراه سیستم UF مستغرق؛

-احداث سیستم تصفیه خانۀ تكمیلی پساب صنعتی به همراه سیستم RO جهت 
بازچرخانی و استفادۀ مجدد از پساب در صنعت؛

-احداث RO تكمیلی با راندمان بالا جهت افزایش درصد بازیابی پساب؛
-اجرای پروژه های متعدد در زمینۀ كاهش مصرف آب در فرایندهای تولید.

 اكبری خاطرنشان كرد: برای دست یابی به این موارد بالغ بر 8 هزار میلیارد ریال در فولاد 
مباركه سرمایه گذاری شده است و نتیجۀ آن كاهش ۴0 درصدی مصرف آب خام در سال 
97 نسبت به سال قبل و جایگاه ممتاز فولاد مباركه در بین رقبای جهان تراز آن از منظر 
بهره وری آب است؛ به گونه ای كه در فولاد مباركه به ازای هر كیلوگرم تولید فولاد 2/73 لیتر 
آب مصرف می شود؛ این در حالی است كه متوسط آب مصرفی برای تولید محصولات 

تخت در جهان 8 لیتر است.

مدیر کل امور مالیاتی استان اصفهان:

امور مالیاتی اصفهان با بسته های متنوع حمایتی 
به تولید ذوب آهن کمک می کند

مدیر كل امور مالیاتی استان اصفهان و هیئت همراه سوم تیر ماه با حضور در ذوب آهن 
ضمن دیدار و تبادل نظر با مهندس منصور یزدی زاده مدیر عامل شركت از خط تولید این 
مجتمع عظیم صنعتی بازدید كردند . مهندس یزدی زاده مدیر عامل ذوب آهن اصفهان 
در این دیدار مالیات را متعلق به عموم جامعه و حق الناس دانست و افزود : همه باید به 
نهادینه شدن فرهنگ مالیاتی در كشور كمک كنیم . مدیر عامل ذوب آهن ، فرایند تولید 
به روش های كوره بلند و كوره قوسی را یادآور شد و تصریح كرد : با توجه به یارانه حامل 
های انرژی كه به روش كوره قوس تعلق می گیرد به ازای هر كیلو تولید 9 هزار ریال بیشتر 
از روش كوره بلند از این یارانه ها بهره مند هستند لذا انتظار داریم دولت نیز نسبت به 
ذوب آهن اصفهان نگاه حمایتی متفاوت تری داشته باشد. وی وابستگی معادن زغال 
سنگ كشور به ذوب آهن اصفهان را یادآور شد و تاكید كرد: در سال جدید 20 درصد 
افزایش تولید را هدف گذاری كردیم كه این هدف باعث خواهد شد تولید معادن زغال 
سنگ كشور نیز 20 درصدی  افرایش یابد. مهندس یزدی زاده با بیان این كه ذوب آهن 
اصفهان مجموعه ای از كارخانه های تولیدی است كه در كنار هم قرار دارندگفت: بخش 
های بسیار كمی از این مجموعه آلاینده محسوب می شوند و منصفانه نیست در عوارض 
آلایندگی تمام قسمت های ذوب آهن اصفهان را آلاینده در نظر بگیرند. بهروز مهدلو مدیر 
كل امور مالیاتی استان اصفهان نیز در این دیدار تعامل ذوب آهن اصفهان با اداره كل امور 
مالیاتی استان را مطلوب و سازنده دانست و گفت: خوشبختانه امروزه پرداخت مالیات و 
دریافت مفاصاحساب مالیاتی برای سازمان و شركت ها یک افتخار محسوب می شود. وی 
با تشریح مشوق های مالیاتی برای رونق تولید ،افزود: مجموعه امور مالیاتی اصفهان در 
تلاش است با ارائه بسته های متنوع حمایتی به تولید شركت های بزرگ به ویژه ذوب آهن 
اصفهان كمک شود. مدیر كل امور مالیاتی استان اصفهان پیشینه ذوب آهن اصفهان 
در توسعه صنعتی كشور را درخشان توصیف كرد و گفت: احداث بیش از 1۶ هزار هكتار 
جنگل دست كاشت توسط ذوب آهن قابل تجلیل است و باید هزینه نگهداری این وسعت 

فضای سبز در مباحث مرتبط با عوارض آلایندگی لحاظ شود.

یک مقام مسئول دراداره کل راه و شهرسازي استان قم خبر داد:
آغاز ثبت نام مرحله اول آزمون ورود به حرفه مهندسان 
رییس اداره توسعه مهندسی و نظارت بر مقررات ملی و كیفیت ساختمان اداره كل راه 
و شهرسازي استان قم گفت: ثبت نام نوبت اول آزمون های ورود به حرفه سال 1398،  از 

تاریخ 98/0۴/12 شروع و تا تاریخ 98/0۴/21 ادامه خواهد داشت.
اسماعیل اسدی ضمن اعلام خبر فوق اظهار داشت: كلیه داوطلبان آزمون های ورود 
به حرفه  مي توانند از تاریخ 98/0۴/12 با مراجعه به سامانه آزمون هاي ورود به حرفه در 
سایت دفتر مقررات ملي ساختمان به نشانی www.inbr.ir ، نسبت به ثبت نام آزمون های 

مربوطه اقدام نمایند.
وی افزود:  آزمون مرحله اول با همكاری شركت خدمات آموزشی سازمان سنجش 
آموزش كشور در روزهای پنجشنبه و جمعه 18 و 19 مهر ماه سال 1398 برگزار می شود .

اسدی بیان كرد: وزارت راه و شهرسازی در اجرای مواد 5، 11، 12، 2۶ و 28 آیین نامه 
اجرایی قانون نظام مهندسی و كنترل ساختمان، آزمون های ورود به حرفه مهندسان را در 
هفت رشته مهندسی معماری و عمران بخش های )طراحی، نظارت و اجرا(، تاسیسات 
مكانیكی و تاسیسات برقی )طراحی و نظارت(، شهرسازی، نقشه برداری و ترافیک و برای 

دریافت پروانه اشتغال بكار مهندسی پایه 3 برگزار می كند.

به مناسبت سالروز ولادت حضرت معصومه)س(
دفاع از دین و ولایتمداری؛ آموزه های رفتاری حضرت معصومه)س(
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رئیس کمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی قم:

 کمبود تابلوهای راهنما موجب سرگردانی 
زائران شده است

 رئیس كمیسیون برنامه و بودجه شورای اسلامی قم، گفت: كمبود تابلوهای راهنمای 
مسیر در سطح شهر موجب شده تا زائران در این شهر سرگردان شوند.

مجید اخوان عصر دوشنبه در یكصد و دومین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم در ساختمان شهید باكری، با اشاره به لایحه تعرفه نصب و بهای خدمات 
تابلوهای راهنمای مسیرها ادامه داد: تیمچه بزرگ بازار قم به عنوان یكی از آثار تاریخی 
تابلوی معرفی و هدایت مسیر در سطح شهر به این مكان  فاخر كشور، هیچ گونه 
اختصاص داده نشده است. وی ادامه داد: توسعه قم بر محوریت حرم حضرت معصومه 
)س( است ولی نباید این موضوع منجر شود تا در معرفی سایر آثار فرهنگی و تاریخی 
قم كوتاهی شود. رئیس كمیسیون عمران و حمل و نقل شورای اسلامی شهر قم، نیز 
در این جلسه با اشاره به لایحه تعرفه نصب و بهای خدمات تابلوهای راهنمای مسیرها 
گفت: تابلوهای راهنمایی و رانندگی در حیطه مأموریت سازمان حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری نیز تعریف شده است، كه بر این مبنا كلیه تابلوهای مسیر در حیطه فعالیت 
این سازمان است. روح الله امرالهی، ادامه داد: تابلوهای راهنمای مسیر به پنج دسته 
امكان بهداشتی و درمانی، ارگان های و ادارات دولتی، مكان های آموزشی و عام المنفعه، 
مراكز تفریحی- ورزشی و مراكز خصوصی، رستوران ها، تالارها و هتل ها تقسیم می شوند.

وی ادامه داد: تابلوهای اماكن بهداشتی و درمانی شامل بیمارستان ها و درمانگاه ها 
حداكثر مجاز به نصب چهار تابلو، ارگان های دولتی حداكثر 3 تابلو، مكان های آموزشی 
حداكثر 2 تابلو، مراكز تفریحی حداكثر تابلو و مراكز خصوصی نیز حداكثر 2 تابلو در 
صورت تصویب مجاز به نصب تابلو هستند. امرالهی، با بیان اینكه تابلوهای مسیر اماكن 
بهداشتی، ارگان های دولتی و مكان های آموزشی از پرداخت عوارض معاف هستند 
گفت: تابلوهای مسیر مراكز تفریحی- ورزشی و مراكز خصوصی از جمله تابلوهایی است 
كه مشمول پرداخت عوارض می شوند. وی ادامه داد: عوارض دریافتی از این تابلوهای 
شامل هزینه ساخت و اجرا و همچنین 30 درصد حق نظارت سازمان است. امرالهی 
ادامه داد: بر اساس لایحه پیشنهادی، عوارض دریافتی سالیانه برای تابلوهای مراكز 
تفریحی به ازای هر متر مربع یک میلیون ریال و تابلوهای مراكز خصوصی به ازای هر 
متر یک میلیون و 500 هزار ریال تعیین شده است. رئیس كمیسیون خدمات شهری 
شورای شهر قم نیز در این جلسه، با اشاره به لایحه تعرفه نصب و بهای خدمات تابلوهای 
راهنمای مسیرها ادامه داد: دوگانگی در عوارض تابلو موجب سردرگمی مردمی می شود 
كه ضرورت دارد تا دقت نظر بیشتری برای بررسی این لایحه صورت گیرد. مجتبی 
سبحانی ثابت با اشاره به پیشنهاد نامگذاری 12 معبر قم گفت: با پیشنهاد بنیاد شهید 
و بررسی شورای اسلامی شهر، اسامی این 12 معبر شهری به نام شهدا تصویب شد. 
عضو شورای اسلامی شهر قم، با اشاره به لایحه تعرفه نصب و بهای خدمات تابلوهای 
راهنمای مسیرها افزود: برخی واحدهای صنفی در تأمین اولیه هزینه های خود مانده 
اند و تعریف عوارض جدید برای مردم نباید منجر به فشار بیشتر به مردم شود. حجت 
الاسلام سید محمد آتش زر با اشاره به قانون شفافیت اموال مسئولان استان گفت: این 
آمادگی را داریم كه اموال و دارایی خود را از 20 سال پیش كه به شورا آماده ام اعلام كنم.

  
 رئیس شورای اسلامی شهر قم:

ارتقای فرهنگ شهروندی اولویت نخست 
مدیریت شهری است

 رئیس شورای اسلامی شهر قم با بیان اینكه در زمینه فرهنگ شهروندی نیازمند برنامه 
ریزی جدی تری هستیم گفت: ارتقای فرهنگ شهروندی اولویت نخست مجموعه 

مدیریت شهری قم در سال جاری است.
عبدالله جلالی عصر دوشنبه در یكصد و دومین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی 
شهر قم در ساختمان شهید باكری این شورا، با بیان اینكه تفاهم و تعامل میان مسئولان 
گره گشای مشكلات مردم است، افزود: شورای اسلامی شهر قم، دوری از حاشیه، 
تعامل و همگرایی و كار شبانه روزی را برای خدمت به مردم را در صدر اولویت های خود 
قرار داده است. وی در ادامه با اشاره به لایحه تعرفه نصب و بهای خدمات تابلوهای 
راهنمای مسیرها گفت: تابلوی راهنمای مسیرها با تابلوها زیباسازی تعارض دارد كه باید 
در این زمینه بازنگری شود. جلالی با بیان اینكه 23۴ متر تابلو راهنمای مسیر در قم 
نصب است گفت: تابلوهای راهنمای مسیر بر اساس آئین نامه علائم عمودی وزارت 
كشور و بر اساس دستورالعمل مشخص طراحی و نصب می شوند. وی ادامه داد: در 
لایحه شهرداری، ساخت و اجرا تابلوهای مسیر توسط شهرداری انجام و هزینه آن توسط 
صاحبان تابلو پرداخت می شود كه ضرورتی ندارد تا ساخت این تابلوها توسط شهرداری 
انجام گردد. رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به اشتباه در درج عناوین لاتین 
تابلوهای معابر عمومی قم گفت: اشتباه لاتین نام برخی معابر قم منجر به برخی حواشی 
شده است. وی افزود: برای نوشتن نام لاتین تابلوهای معابر قم باید دقت لازم صورت 
گیرد تا اشتباهی در درج این اسامی صورت نگیرد. مدیرعامل سازمان فرهنگی ورزشی 
شهرداری قم، نیز در این جلسه گفت: برگزاری جشنواره پرچم، ایجاد ایستگاه های 
نشاط مساجد، اجرای طرح محله سلامتی، برگزاری یادواره شهدای شاخص انقلاب 
و همچنین رونمایی از 30 پلاک كوبی شهدا در سطح قم از جمله اقدام های سازمان 
فرهنگی هنری شهرداری قم در ۶ ماه گذشته است. ابوالقاسم مقیمی با اشاره به 
پرداخت دیون و مطالبات سازمان فرهنگی هنری شهرداری قم، گفت: پرداخت دیون 
این سازمان كه امروز به صفر نزدیكی شده موجب گشته تا بخش مهمی از مشكلات 
این سازمان برطرف شود. وی ارتقای فرهنگی شهروندی به عنوان یكی از اولویت های 
مهم این سازمان در سال جاری دانست و گفت: برای فرهنگ سازی در زمینه حمل و 
نقل عمومی و خدمات شهری برنامه ویژه ای با تاكید بر مبانی دینی صورت گرفته است.

  
مسئول بسیج سازندگی استان قم خبرداد

آغاز ساخت ۶۱ واحد مسکونی در مناطق 
سیلزده توسط جهادگران قمی  

 مسئول سازمان بسیج سازندگی سپاه امام علی بن ابی طالب )ع( قم گفت: بر اساس 
هماهنگی انجام شده با بنیاد مسكن انقلاب اسلامی، تاكنون كار ساخت ۶1 واحد 

مسكونی در مناطق سیلزده استان لرستان به جهادگران قمی واگذار شده است.
سرهنگ پاسدار علی دستوری بیان كرد: ساخت این واحدهای مسكونی در 20 
روستای شهرستان دوره چگنی انجام خواهد گرفت و صفر تا صد كار كه در نهایت به 
لحظه تحویل كلید به سیلزدگان ختم می شود، برعهده بسیج سازندگی سپاه امام علی 
بن ابی طالب )ع( قم خواهد بود. وی ادامه داد: نامه معرفی به بانک متقاضیان ساخت 
این واحدهای مسكونی برای دریافت تسهیلات انجام شده است و همزمان گروه های 
جهادی و پیمانكاران ماهر برای اجرای عملیات عمرانی در منطقه آماده شروع كار 
هستند. وی افزود: همچنین عملیات تعمیر 30 واحد مسكونی در مناطق یاد شده 
نیز به جهادگران قمی واگذار شده است كه با اعزام جهادگران به منطقه، فعالیت های 
عمرانی در این بخش نیز به زودی آغاز خواهد شد. دستوری گفت: بر اساس برنامه ریزی 
های انجام شده حدود 300 جهادگر از قم به صورت تخصصی در امر ساخت واحدهای 
مسكونی مورد نظر مشاركت دارند. وی با اشاره به اینكه ساخت واحدهای مسكونی برای 
مددجویان كمیته امداد و بهزیستی در اولویت برنامه های عمرانی بسیج سازندگی قم 
قرار دارد، بیان كرد: تلاش می كنیم كار ساخت این ۶1 واحد مسكونی طی سه ماه 
آینده انجام شود و مردم سیلزده به سرعت بتوانند در محیطی امن با آرامش و آسایش 
به زندگی خود ادامه دهند. وی ادامه داد: هر چه اعتبارات مورد نظر سریع تر تخصیص 
و مصالح مورد نیاز به طور كامل فراهم شود، كار ساخت واحدهای مسكونی با سرعت 
بیشتری انجام خواهد شد و در این زمینه نیازمند مشاركت گسترده دستگاه های اجرایی 

و كمک های مردمی هستیم.
 

مدیر داروی معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی قم :

سه کارخانه تولید گیاه دارویی در قم فعال است
 مدیر داروی معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم پزشكی قم گفت: در این استان سه 

كارخانه با عنوان تولیدكننده فرآورده های سنتی، گیاهی و مكمل فعالیت می كنند.
حمید اورعی افزود: 9 مجوز برای كارخانه های تولید داروهای گیاهی و سنتی در قم 
صادر شده، در حال حاضر سه كارخانه فعال و ۶ كارخانه دیگر كه خط تولید ندارند، از 

ظرفیت خالی و تجهیزات سایر كارخانه ها برای تولید استفاده می كنند.
وی اضافه كرد: سال گذشته حدود 3 میلیون عدد انواع داروهای گیاهی و سنتی در سه 
شكل قرص، شربت و پماد تولید و عرضه شد. وی با بیان اینكه فرآورده های این كارخانه ها 
فقط در داخل كشور توزیع می شود، گفت: كارخانه هایی كه در قم فعال است، برای سایر 
استان ها نیز تأمین دارو می كند و از طریق شركت پخش بین داروخانه های متقاضی توزیع 
می شود. به گفته اورعی، آویشن، بادرنجبویه، سنا، زوفا، اسطوخودوس، پر سیاوش، گل 
همیشه بهار و كنجد بیشترین گیاهانی هستند كه در فرآورده های تولیدی كارخانه های 
قم استفاده می شود. وی افزود: بخشی از گیاهان به صورت بومی در قم وجود دارد و 
بخش عمده ای نیز از مزارع ویژه پرورش گیاهان دارویی خریداری می شود. وی با اشاره 
به اینكه اداره نظارت و ارزیابی فرآورده های طبیعی و سنتی دانشگاه علوم پزشكی بر تولید 
گیاهان دارویی نظارت دارد، بیان كرد: این اداره از مراحل ابتدایی راه اندازی كارخانه، از 
جمله بررسی آلاینده های محیطی، محل قرارگیری و تجهیزات تا نظارت منظم و دوره ای 
بر تولید داروی گیاهی مسئول است. مدیر داروی معاونت غذا و داروی دانشگاه علوم 
پزشكی قم افزود: همچنین كارشناسان اداره نظارت و ارزیابی فرآورده های طبیعی و 
سنتی با آزمایش های مختلف كیفیت محصول تولید شده را می سنجند و بر فرآورده نهایی 
این كارخانه ها در سطح عرضه نظارت دارند. وی به شهروندانی كه تمایل به استفاده از 
فرآورده های سنتی دارند، توصیه كرد: فرآورده های طبیعی و داروهای گیاهی را با تجویز 
پزشک متخصص و از داروخانه تهیه نمایند كه در این صورت این فرآورده ها می تواند در 

درمان بسیاری از بیماری ها مؤثر واقع شود.

ساخت و تولید سریال »گاندو« با محوریت پرونده های امنیتی اتفاقی تازه در تلویزیون 
است. اما تنها عنصر تازه بودن یک ماجرای جاسوسی كافی است، یا باید كاملًا واقعی هم 

باشد؟
هر چند سفارشی كار كردن برای هنرمندان، چه خارجی و چه داخلی عموماً باب نیست و 
چندان به مذاق این قشر از جامعه خوش نمی آید. اما كم نیستند هنرمندانی در حوزه های 

مختلف هنری كه كارهای سفارشی بسیاری تولید و یا خلق می كنند.
این ماجرا در هنر هفتم نیز بسیار وجود دارد. فرقی هم نمی كند فیلمساز ایرانی باشد یا 
خارجی. معمولًا یک داستان یا ماجرای واقعی توسط یک ارگان یا نهاد خاص سفارش داده 

می شود و فیلمساز نیز آن را تولید می كند.
اما یكی از مهمترین نقاط مشترک كارهای سفارشی به نوع دستمزد در این گونه كارها 
بازمی گردد. هنرمندان برای اینكه انگ سفارشی سازی به آنها نخورد چندان حاضر به 
حضور در این پروژه ها نیستند ولی زمانی كه با دستمزدهای مناسب و خوب رو به رو 

می شوند آن وقت ماجرا فرق می كند و معمولًا پای كار می آیند.
البته معنی تمام این توضیحات آن نیست كه معمولًا كارهای سفارشی آثار ضعیف و یا كم 
اهمیتی هستند، چه بسا برعكس این قضیه هم مصداق داشته باشد به این معنی كه معمولًا 
این گونه آثار را به كارگردانان با تجربه و مطرح نیز می سپارد تا نتیجه سرمایه گذاری كلان 
حتماً جواب هم دهد، كه در بسیاری از موارد این گونه هم بوده و توانسته آثار مطرحی را در 

سطح دنیا تولید و عرضه كند.
از نوع خارجی اشاره كنیم،  آثار موفق سفارشی  از  به نمونه هایی  اگر بخواهیم  شاید 
نمی توانیم از نام سریال »2۴« با بازی كاركترمعروف خود »جک باور« گذشت. سریالی كه 
به سفارش سرویس اطلاعاتی انگلستان ساخته شد و گذشته از واقعی بودن ماجرا آنقدر با 
كیفیت و دقیق ساخت شده بود كه در هر نقطه ای از دنیا بیننده داشت و مخاطبان را به 

خود جذب می كرد.
برای ساخت  ایران هر چند جسته و گریخته تلاش هایی  تلویزیون و سینمای  اما در 
سریال هایی معمایی و جاسوسی شده است ولی انگار هیچ وقت نتوانستیم به معنای واقعی 

سریالی با تعلیق ها و هیجان های خاص آثار معمایی و جاسوسی بسازیم.
حالا این روزها اتفاق جدیدی در تلویزیون ایران افتاده است و مهمترین پرونده امنیتی و 
جاسوسی كشور دستمایه ساخت سریالی با عنوان »گاندو« شده است. نكته ابتدایی درباره 
این سریال نیز اینكه، تجربه نشان داده وقتی ابتدای سریال یا فیلم سینمایی نوشته می شود 
»این مجموعه بر اساس واقعیت ساخته شده است« نوعی كنجكاوی و هیجان مضاعف 
نسبت به آن پروژه به وجود می آید. موضوعی كه سریال گاندو از آن بی بهره نبود و به نوعی از 

همان ابتدا برگ برنده ای برای جلب مخاطب بیشتر داشته است.
به عنوان  افشار  از جواد  استفاده  توانسته موفق عمل كند؟  واقع گاندو چقدر  به  اما 
كارگردان این مجموعه چقدر درست بوده است؟ بازیگران این مجموعه چقدر خوب از پس 
نقش آفرینی برآمده اند؟ پاسخ به تمام این سوال ها شاید هیچكدام به این اندازه اهمیت 

نداشته باشد كه فیلمنامه و قصه سریال چقدر دقیق و درست نگاشته شده است؟
و مردمی كه  تولید شده  واقعیت  بر اساس  از مجموعه ای می شود كه  وقتی صحبت 
با واقعیت ها آشنا هستند و حالا می خواهد این مجموعه را ببینند، به نوعی كار را سخت 
می كند. چرا كه اگر اتفاقات پروژه كمی خارج از عرف باشد خیلی زود از طرف مخاطب پس 
زده می شود و اعتماد بیننده را از دست می دهد. اما آیا این اتفاق برای گاندو افتاده است؟ 

یعنی فرا واقعی به تعریف قصه خود پرداخته است؟
با نگاهی گذرا به برخی از سكانس های فیلم می توان به برخی از این سوال ها پاسخ داد؛ 
مثلًا استفاده از دوربین های شهری و دوربین مكان های تجاری و خانه ها كه در سریال دائم 
از آنها استفاده می شود آنقدر كه بخشی از سریال حول محور استفاده از این دوربین ها 
توسط پلیس می گذرد. نكته اینجاست كه تمام این دوربین ها چه از نوع شهری یا تجاری 
و شخصی از تصاویر واضح و دقیق برخوردار هستند، حال آنكه به واقع آن چیزی كه ما در 
بیرون از سریال با آن مواجه هستیم اینكه هر كدام از این دوربین ها به لحاظ فنی، نرم افزاری 
و سیستمی بسیار با هم تفاوت دارند و چطور در این سریال اینقدر راحت و دقیق و دائم 
حک و تحت اختیار پلیس قرار می گیرند؟ و اینكه تا آنجا كه ما در جریان هستیم معمولًا 
دوربین های طرح ترافیک و زوج و فردِ، ما هم یكی در میان كار نمی كند و دوربین منزل 
خود ما هم كه فقط جسمی از آن سال هاست بر سر در خانه مان باقی مانده است. البته 
خوب شاید داستان این سریال در فضایی اتفاق افتاده كه همه دوربین ها سالم و در دسترس 

هستند!
به گزار ش ایرنا ،حالا از این ماجرای حک شدن دوربین های خانگی بدون حكم قاضی 

در فضای كاملًا خصوصی و شخصی خانواده هم كه به نوعی القای ناامنی و ترس در میان 
توده شهروندان است هم می گذریم.

اما نكته دیگر این مجموعه، تعجب از رفتار جاسوس حرفه ای است كه در سریال نمایش 
داده شده است. مایكل با بازی واقعاً تحسین برانگیز »پیام دهكردی« در تهران و در یک 
واحد بزرگ ساكن است. او در حال انجام مهمترین فعالیت های جاسوسی ست تا حدی كه 
پنجره واحد مسكونی اش نیز به سنسورهای پیشرفته مجهز است. اما نكته سوال برانگیز 
آنجاست كه پرده پنجره های بزرگ خانه وی به صورت دائم كنار زده است و برادران امنیتی 
در حال رصد 2۴ ساعته خانه و تمام رفت و آمدهای او هستند. حالا در نظر بگیرید وقتی 
چنین صحنه ای در سریال در حال نمایش دادن است به جای ایجاد هیجان در مخاطب 
باعث می شود ما دائم از خودمانم بپرسیم كه واقعاً مایكل اینقدر احمق است! چرا پنجره را 
مجهز به سنسور پیشرفته كرده اما پرده خانه خود را برای امنیت بیشتر نمی كشد؟ الله اعلم. 
هماهنگی چند دقیقه ای برای فرستادن دو جنگنده برای نشاندن هواپیمای حامل یک 
جاسوس نیز از دیگر مواردی است كه باور آنكه هیچ، حتی تصور آن هم در سیستم امنیتی 
كشور كمی سخت است. واقعاً ظرف چند دقیقه و با یک تلفن دو عقاب برای نشاندن یک 
هواپیما هماهنگ می شود! احتمالًا سازندگان سریال قصد داشتند تنها اشاره ای به ماجرای 
عبدالمالک ریگی و دستگیری وی در آسمان ایران كنند كه البته و قطعاً نباید ماجرای بسیار 
پیچیده دستگیری ریگی در آسمان ایران را دستمایه هر ماجرایی قرار داد و ارزش آن كار 

عملیاتی عظیم را این طور سطحی و برای هر پروژه ای به تصویر كشید.
نشستن بالگرد در میدان هفت تیر و نكاتی از این دست در این سریال وجود دارد كه باعث 
شده از میزان واقعی بودن آن كاسته و مخاطب را مدام در معرض این سوال قرار می دهد كه 
»واقعاً این طور بوده است؟« یعنی به واقع در برخی موارد آنقدر این جاسوس ها احمق به 
نظر می رسند كه گویی اصلًا نیاز به كار عملیاتی جدی برای دستگیری آنها نیاز نبوده است 
و گاهی اوقات نیز پلیس های ما آنقدر باهوش می شوند كه آدم یاد سریال های تخیلی جیمز 

باند و سوپرمن می افتند.
بنابراین بهتر است حالا كه تصمیم به ساخت سریالی با محوریت پرونده واقعی امنیتی 
و جاسوسی كشور گرفته شده است، تلاش كنیم به جای گروكشی های حزبی و گروهی 
واقعیت عملیات را به تصویر بكشیم تا به نوعی از نیروهای خدوم اطلاعاتی كشور نیز تقدیر 

شود نه اینكه سریال را محل تسویه حساب ها و نزاع های حزبی كنیم.

چرا مهمترین پرونده های امنیتی کشور سریال شد؟

گاندو ؛ شهروندان در محاصره چشم ها و گوش ها
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اقتصادی

ایمان گزارش می دهد؛
کلاهبرداران،راهدورزدنسامانهنیماراپیداکردند

 کلاهبرداران و صرافی های متخلف ، خلاءهای موجود در سازوکار سامانه نیما را یافته 
و از آنها برای دور زدن این سامانه استفاده کرده اند؛ در صورت عدم تسریع در برخورد با 
متخلفان و عدم رفع نقاط ضعف به تدریج کارامدی سامانه نیما به عنوان مهمترین ابزار 

مدیریت بازار ارز به چالش کشیده خواهد شد.
سامانه نیما به عنوان یکی از مهم ترین ابزارها برای مدیریت بازار ارز به شمار می رود که در 
ماه های اخیر توانسته با جذب ارز ناشی از صادرات و اختصاص آن به واردکنندگان برای 

واردات کالاهای مورد نیاز کشور، نقشی مهم در ثبات ارزی ماه های اخیر ایفا کند.
سامانه نیما از سال گذشته پس از تعدیل سیاست های ارزی دولت به عنوان مرجع تعیین 
نرخ خرید و فروش حواله های ارزی تعیین شد و صادرکنندگان و واردکنندگان باید معاملات 

ارزی خود را در بستر این سامانه به ثبت برسانند.
اما به تازگی کلاهبرداران و سوءاستفاده گرانی که همواره راه فریبکاری را پیدا می کنند 
توانسته اند از خلاءهای موجود در سازوکار این سامانه برای دور زدن این سامانه پیدا کنند 

که عدم رسیدگی به آنها می تواند این سامانه کارامد را به چالش بکشاند.
دریافت پول از واردکنندگان از طریق سامانه نیما و عدم تخصیص حواله های ارزی مورد 
نظر توسط صرافی ها و همچنین تاخیر چند ماهه در واریز ارز مورد نظر واردکنندگان توسط 

برخی صادرکنندگان از مهم ترین تخلفات رخ داده در ماه های اخیر بوده است.
*کلاهبرداری از ۵۰ واردکننده توسط یک صرافی

»حسین سعادتی« واردکننده ای که در هفته های اخیر، به دلیل تخلف یک صرافی از 
طریق سامانه نیما دچار مشکل شده است، در گفت و گو با خبرنگار اقتصادی ایرنا، گفت: 
حدود ۲ هفته پیش از طریق سامانه نیما یک صرافی مجوزدار که در شهر اهواز قرار دارد را 

برای دریافت ارز انتخاب کردیم.
وی افزود: پول را به حساب صرافی واریز کرده و قرار بود که در مدت سه روز ارز مورد نیاز 
توسط صرافی مورد نظر تامین شود، اما تحقق نیافت، زمانی که این موضوع را پیگیری 

کردیم مشخص شد که کلاهبرداری کرده است.
این فعال اقتصادی اضافه کرد: در زمان پیگیری این موضوع، متوجه شدیم که این 
صرافی ۵۰ واردکننده دیگر را نیز فریب داده و در مجموع سه هزار میلیارد ریال کلاهبرداری 
کرده است. وی ادامه داد: مقام قضایی وارد این پرونده شده و شماری از متخلفان را 

بازداشت کرده که البته یک نفر از آنها همچنان متواری است.
این وارد کننده خاطر نشان کرد: برای پیگیری این موضوع به بانک مرکزی نیز مراجعه 

کردیم اما هنوز پاسخ مشخصی را دریافت نکرده ایم.
سعادتی گفت: بر اساس دستورالعمل های موجود، هیچ صرافی نباید بیش از دو برابر 
مبلغ سرمایه اولیه، تعهد مالی به مشتریان داشته باشد، اما به علت ضعف در نظارت بر 
عملکرد صرافی ها، این صرافی متخلف حدود ۸۰ برابر سرمایه اولیه خود به مشتریان تعهد 

داشته که در نهایت کلاهبرداری نیز کرده است.
*تخلفات دامنه دار صرافی ها

بررسی ها نشان می دهد که تخلفات صرافی ها به پرونده اشاره شده، محدود نمی شود و 
چندین پرونده مشابه در محاکم قضایی جریان دارد. حتی یک صرافی بانکی نیز به علت 

این تخلفات پلمپ شده است.
*تاخیر چندماهه یک پتروشیمی در تامین حواله های ارزی نیما

چندی پیش نیز واردکننده دیگری به خبرنگار ایرنا گفته بود: با وجود واریز پول به حساب 
یک صرافی بانکی برای دریافت ارز، پس از گذشت سه ماه نتوانستیم ارز مورد نیاز را دریافت 
کنیم که باعث معطلی محموله های وارداتی در گمرکات شمال کشور و خسارت سنگین 
شد. وی توضیح داد: قرار بوده که ارز مورد نیاز ما از طریق ارز صادراتی یک مجتمع 
پتروشیمی تامین شود، اما آن مجتمع پتروشیمی در اجرای تعهدات خود برای انتقال 

حواله های ارزی، چندین ماه تاخیر داشت که واردکنندگان بسیاری را متحمل زیان کرد.
وی افزود: مطلع شده ایم که آن مجتمع پتروشیمی متخلف، بجای تخصیص حواله ارز 
صادراتی از طریق سامانه نیما برای حساب واردکنندگانی که ما به ازای ریالی آن را واریز کرده 
بودند، ارز خود را با تبانی با صرافی های دیگری به چرخش انداخته بود تا سود بیشتری را 
عاید خود کند و در نهایت پس از گذشت چند ماه حاضر شده که به تعهد قانونی خود در 

مقابل واردکنندگان عمل کند.
*سازوکار سامانه نیما نیازمند نظارت بیشتر

به نظر می رسد که با گذشت زمان، سوءاستفاده گران راه های دور زدن سامانه نیما و تخلف 
را یافته اند که لازم است سریع تر تدبیری برای آن اندیشیده شود.

تداوم این تخلفات و افزایش شمار آنها علاوه بر کاستن از اعتماد ایجاد شده در بین فعالان 
اقتصادی، می تواند کارامدی سامانه نیما که به عنوان مهم ترین ابزار مدیریت ارز مبادلات 

خارجی به شمار می رود را نیز به چالش بکشاند.

رئیس اتحادیه مشاوران املاک :

مالکانمجبوربهکاهشقیمتمسکنمیشوند
گفت:  املاک  مشاوران  اتحادیه  رئیس 
پیام  این  معاملات  درصدی   ۶۰ کاهش 
واضح را به طرف عرضه می دهد که باید 
بیاورد  پایین  را  پیشنهادی  قیمت های 
اتفاق  این  آینده  ماه های  در  معتقدم  و 
اظهار  خسروی  مصطفی قلی  می افتد. 
بسیار  مسکن  بازار  فعلی  شرایط  کرد: 
مشابه سال ۱۳۹۱ است که قیمت خانه به 
دنبال جهش قیمت ارز، سه برابر شد. در 
آن فضا عده ای نیز روی توهمات قیمتی 

مانور دادند ولی نهایتاً با توجه به افت معاملات، به ثبات قیمت رسیدیم. در حال حاضر نیز 
این گونه است و معتقدم نرخ هایی که بالا می رود توهمی بیش نیست؛ زیرا توان خرید مردم 
نمی رسد و معاملات حدود ۶۰ درصد نسبت به خرداد پارسال افت کرده است. شاید مالکان 
از قیمت اسمی خانه خود خوشحال باشند ولی اصل قضیه رقمی است که معامله صورت 
می گیرد، نه آن چه از سوی مالک اعلام می شود. خسروی تاکید کرد: معنای واقعی کاهش 
۶۰ درصدی معاملات این است که قدرت خرید مردم کاهش یافته و طبیعتاً طرف عرضه 
باید قیمت ها را پایین بیاورند. به اعتقاد من در ماه های آینده این اتفاق می افتد و مالکان 

مجبور می شوند قیمت های پیشنهادی را کاهش دهند.
*آمار کل به تورم منطقه ای ملک دامن می زند

رئیس اتحادیه مشاوران املاک با انتقاد از اعلام افزایش مداوم قیمت مسکن گفت: زمانی 
که مراکز آماری، درصد کلی از افزایش قیمت مسکن اعلام می کنند عده ای از این فضا 
سوءاستفاده می کنند و دیگر مشکل بتوان انتظار داشت قیمت ها پایین بیاید. شاخص 
قیمت شهر تهران در خردادماه توسط بانک مرکزی ۱۳ میلیون و ۳۰۰ هزار تومان در هر 
متر مربع اعلام شده در حالی که در بسیاری از مناطق جنوب تهران، میانگین روی اعداد 
پنج تا هفت میلیون تومان است. اما اعلام میانگین کل بر مبنای قیمت مناطق شمال، 
شرق و غرب تهران که اتفاقاً تعداد معاملات آن زیاد است می تواند به تورم مناطق جنوبی 
هم دامن بزند. من نمی گویم به مردم دروغ بگوییم اما اولًا باید امیدوارانه صحبت کنیم و دوماً 
آمار بر مبنای مناطق اعلام شود. وی افزود: وزارت راه و شهرسازی برنامه های مناسبی از 
جمله احداث ۴۰۰ هزار واحد مسکونی تا سال ۱۴۰۰ و هم چنین پیشنهاد پرداخت وام به 
مستاجرها را در دستور کار قرار داده که در صورت اجرا می تواند منجر به ایجاد تعادل در بازار 
مسکن شود. این موضوعات باید به اطلاع مردم برسد تا بتوانیم فضای بازار فعلی را مدیریت 
کنیم. رئیس اتحادیه مشاوران املاک درباره قیمت های سرسام آور آپارتمان در منطقه یک 
تهران گفت: منطقه یک به نوعی لاکچری محسوب می شود و مخاطب خاص خود را دارد. 

میانگین قیمت منطقه یک نمی تواند ملاکی برای کل بازار مسکن باشد.

بانک مرکزی اعلام کرد
بانکمرکزیهیچگونهدرگاهپرداختبانکیندارد

هموطنان عزیز به آگاهی می رساند از ارائه اطلاعات حساب خود به افراد ناشناس و از 
طریق هر کانال ارتباطی، اکیدا اجتناب فرمایید

به گزارش  روابط عمومی بانک مرکزی، برخی از هموطنان اخیرا پیامکی دریافت کرده اند 
با این مضمون که »مهلت سرویس پیامک بانکی حساب شما به اتمام رسیده و هم اکنون 
بدون حضور در شعب بانک، سرویس اطلاع رسانی پیامکی حساب خود را با مراجعه به 
درگاه پرداخت بانک مرکزی با پرداخت ۵ هزار تومان به مدت دوسال تمدید کنید«، که 
کلاهبرداران با این ترفند قصد دارند اطلاعات حساب بانکی افراد را به منظور سودجویی و 
فیشینگ )phishing( به دست آورند. ضمن هشدار به هموطنان عزیز به آگاهی می رساند 
بانک مرکزی هیچ گونه درگاه پرداخت بانکی ندارد و این اقدام، کلاهبرداری محسوب 
می شود؛ بنابراین از ارائه اطلاعات حساب خود به افراد ناشناس و از طریق هر کانال 
ارتباطی، اکیدا اجتناب فرمایید. در همین زمینه به اطلاع می رساند اخبار و اطلاعیه های 

بانک مرکزی، تنها از طریق سایت این بانک به نشانی cbi.ir قابل دریافت است.

وزیر راه و شهرسازی گفت: قرار بر این است که از همان بدو 
استخدام افراد، تا ۵ سال از حقوق و درآمدشان ماهیانه مبلغی 
آن ظرف دو  از  و در صندوقی سپرده گذاری شود. پس  کسر 
سال، متقاضیان برای ورود به فهرست پروژه هایی که صندوق در 
آن سرمایه گذاری کرده کاندیدا می شوند. در طی دو سال هم 
واحدها ساخته می شود و از سال هفتم هم خانه را به متقاضیان 
تحویل می دهند و با پرداخت اقساط در طی ۱۵ سال، خانه به 

مالکیت افراد در می آید.
محمد اسلامی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا درباره 
جزییات برنامه افزایش سقف تسهیلات خرید مسکن به شرط 
افزایش پرداخت سقف اقساط اظهار داشت: در بخش مسکن 
موضوع مهمی که در دستور کار قرار دارد و به دنبال اجرای آن 
هستیم، بحث شتاب بخشی به جریان تولید و عرضه مسکن است 

که به یک جریان پایدار تبدیل شود.   
*مطالبه مردم، افزایش سقف وام خرید مسکن بود

وی افزود: سیاست ما تقویت طرف عرضه است برای اینکه 
بتوانیم تعادل بخشی به عرضه و تقاضای تولید مسکن جامعه 
هدف را به عنوان یک سیاست پایدار، محقق سازیم. برای تحقق 
این هدف، چندین برنامه در دست اجرا و تصویب داریم. موضوع 
مهم این است که زمین مورد نیاز را فراهم کنیم تا انبوه سازان برای 
احداث بنا بتوانند زمین مناسب در اختیار داشته باشند. موضوع 
دوم این است که منابع و نقدینگی در اختیار انبوه سازان قرار بگیرد 
تا پروسه سرمایه گذاری را انجام دهند که در این راستا بانک ها تا 
۸۰ درصد اعتبار مورد نیازشان را با ارائه تسهیلات تامین می کنند.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد:  اقدام سوم این است که این 
تسهیلاتی که به ساخت تعلق می گیرد قابل انتقال به خریدار 
باشد که این مهم در اسفند ماه سال گذشته به تصویب شورای 
ضرورت  به  اشاره  با  اسلامی  شد.  ابلاغ  و  رسید  اعتبار  و  پول 
افزایش  وام خرید مسکن گفت: مطالبه مردم،  افزایش سقف 
سقف وام خرید مسکن بود که این موضوع هم در مصوبه شورای 
پول و اعتبار به تصویب رسید و سقف تسهیلات نسبت به آنچه 
در گذشته بود حدود ۶۰ درصد افزایش پیدا کرد. یعنی وام ۱۰۰ 
میلیون تومان برای تهران به ۱۶۰ میلیون تومان، وام ۸۰ میلیون 
تومان شهرهای بزرگ به ۱۲۰ میلیون و ۶۰ میلیون تومان سایر 

شهرها به ۱۰۰ میلیون تومان افزایش یافت.
وی افزود: این میزان افزایش وام براساس متراژ و الگوی مسکن 
احداثی متناسب با قشر متوسط رو به پایین بود اما برخی از افراد و 
زوج ها می گویند در شرایطی که می توانیم اقساط را با رقم و سقف 
بالاتری بپردازیم، چرا نباید وام با سقف بالاتری در اختیار داشته 
باشیم؟ در راستای پاسخ به این مطالبه، ساز و کاری را تعریف 
افراد  اقساط،  بازپرداخت  توان  افزایش  صورت  در  که  کرده ایم 

بتوانند وام بیشتری را دریافت کنند.

وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد: از این رو اعلام کردم که برای 
مثال اگر زوجین توان پرداخت اقساط تا سقف  ۵ میلیون تومان 
را داشته باشند این امکان فراهم می شود که بتوانند تسهیلاتی با 

سقف بیشتر از ۱۶۰ میلیون تومان در تهران دریافت کنند.
اسلامی با بیان اینکه این اقدام و برنامه یک امکان برای تسهیل 
روند خرید مسکن و در جهت برآورده سازی درخواست برخی از 
مردم است، گفت: تلاش می کنیم این موضوع را تا هفته های 
تا چنانچه کسانی  تبدیل کنیم  تکمیلی  به یک مصوبه  آینده 
یا زوجینی که توان اقساط با رقم بالاتری را دارند در یک توافق 
سه جانبه با سازنده و بانک بتوانند تسهیلات با سقف بالاتر دریافت 

کنند.
وی تاکید کرد: این اقدام، یک امکان برای تسهیل کردن شرایط 
خرید مسکن است و اجباری در آن نیست. بلکه گزینه ای افزون 

برای کسانی است که قصد خرید مسکن را دارند.   
وزیر راه و شهرسازی در پاسخ به این سوال که در این صورت 
سقف وام برای متقاضیان تا چه حدی افزایش می یابد، گفت: 
معدل قیمت برای خانه هایی که در طرح اقدام ملی عرضه و 
تولید مسکن ساخته می شوند حدود ۳۰۰ میلیون تا ۴۰۰ میلیون 
تومان است البته این رقم شامل حال شهر تهران نمی شود، چراکه 
این پروژه در شهرهای اقماری تهران به اجرا می رسد. بنابراین 
معدل ساخت این واحدها ۳.۵ میلیون تومان در هر متر مربع 

است. حال بنا بر این قیمت ها متقاضیان می توانند به جای ۱۶۰ 
میلیون تومان،  ۲۵۰ میلیون تومان تسهیلات دریافت کنند.

*به دنبال این هستیم که همه بانک ها توان افزایش سقف 
تسهیلات را داشته باشند

وی با بیان اینکه این اقدام یک بحث توافقی بین بانک، سازنده 
و خریدار است، گفت: افزایش سقف تسهیلات در صورت افزایش 
سقف پرداخت اقساط، سیاست یا حرف جدیدی نیست. بلکه 
این همان تسهیلاتی است که به سازنده ارائه می شود و قابل 

انتقال به خریدار است.
به  اظهار داشت:  این تسهیلات  بانک عامل  اسلامی درباره 
دنبال این هستیم که همه بانک ها، توان اجرای این برنامه را 

داشته باشند.  
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: در حال حاضر از ۴۰۰ هزار واحد 
مسکونی تعریف شده در پروژه اقدام ملی تولید و عرضه مسکن، 
حدود ۱۴۰ هزار واحد به مرحله اجرا رسیده اند و این عدد هر روز 
در حال افزایش است تا به سقف ۴۰۰ هزار واحد مسکونی تعریف 

شده در طرح اقدام ملی برسد.
*موضوع وام به مستاجران را از طریق رسانه ها شنیده ام

اسلامی همچنین درباره جزئیات وام مستاجران گفت: موضوع 
وام به مستاجران را از طریق رسانه ها شنیده ام و وزارت اقتصاد 
این پیشنهاد را با وزارت راه و شهرسازی مطرح نکرده است و با ما 

مذاکره ای نداشتند.
*جزئیات طرح مسکن کارکنان دولت

وی همچنین درباره طرح مسکن کارکنان دولت اظهار داشت: 
قرار بر این است که از همان بدو استخدام افراد، تا ۵ سال از حقوق 
و درآمدشان ماهیانه مبلغی کسر و در صندوقی سپرده گذاری 
شود. پس از آن ظرف دو سال، متقاضیان برای ورود به فهرست 
کاندیدا  کرده  سرمایه گذاری  آن   در  صندوق  که  پروژه هایی 
می شوند. طی دو سال هم واحدها ساخته می شود و از سال هفتم 
هم خانه را به متقاضیان تحویل می دهند و با پرداخت اقساط طی 

۱۵ سال، خانه به مالکیت افراد در می آید.
وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: پس از آن تکلیف عرصه روشن 

می شود و برای واگذاری عرصه تصمیم گیری خواهد شد.
*هر مجموعه ای می تواند برای تامین مسکن کارکنان خود 

اقدام کند
اینکه فرقی نمی کند متقاضیان حقوق  بر  تاکید  با  اسلامی 
بگیران در نهادهای دولتی باشند یا نهادهای غیردولتی، گفت: 
هر مجموعه ای که ظرفیت و ساختاری داشته باشد می تواند برای 

تامین مسکن کارکنان خود از این طریق اقدام کند.
وی افزود: افرادی در ادارات هستند که در دوران خدمت خود از 
امتیازهای مسکن و زمین استفاده نکرده اند. این افراد می توانند 
پول ۵ سال اول را به عنوان تشرف خود به صندوق واریز کنند تا 
از لحاظ ورودی به صندوق وضعیت خود را به روز کنند و زودتر 

کاندیدا شوند و در فهرست پروژه ها قرار بگیرند.
اسلامی گفت: در این پروژه اولویت را به دستگاه هایی می دهیم 
که برای این کار زمین در اختیار وزارت راه و شهرسازی قرار دهند 
مواجه  خوبی  استقبال  با  دستگاه ها  سوی  از  خوشبختانه  که 

شده ایم.  
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه این برنامه در فرایند تصویب 
قرار دارد، گفت: برای اجرا از دو قانون پس انداز مسکن کارکنان 
دولت و ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن استفاده 
کرده ایم و به استناد این دو قانون این شیوه و روش تامین مسکن 

را دنبال می کنیم.
وی گفت: اگر دستگاه یا مجموعه ای بخواهد از این شیوه برای 
تامین مسکن کارکنان خود استفاده کند اما زمین نداشته باشد، 

ما زمین مورد نیاز را در اختیار آن مجموعه قرار می دهیم.
اسلامی تاکید کرد: این ساز و کار تعاونی نیست و با تعاونی 

بسیار متفاوت است و در قالب صندوق پس انداز کار می کند.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه نکته اجرای این پروژه، امکان 
مشارکت  با  را  طرح  گفت:  است،  آن  از  مردم  عموم  استفاده 
انبوه ساز انجام می دهیم که تعدادی از واحدها هم در اختیار آنها 
قرار می گیرد. بنابراین بخشی از این واحدها از طریق انبوه سازان 

به بازار تزریق می شود و در اختیار مردم قرار می گیرد.

وزیر راه و شهرسازی  خبرداد

افزایش وام خرید مسکن تا سقف ۲۵۰ میلیون تومان

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه 
مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان 

و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۳۰۰ شماره  رای   -۱
از  قسمتی  در  آقا  فرزندعلی  محمدی  محمد  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۴۳۳۳
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۵۰ مترمربع پلاک شماره 
۴۱۶ فرعی از  ۱۹۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از ابراهیم عیوضی . )م الف 

) ۱۲۱۵
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۶۳۰ شماره  رای   -۲
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۳۹ آقای  رضا داوری فرزند  محمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۵/7۰ مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از  ۲7۳۴-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 
رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از زهرا جهان بین و علی بیگی بالمناصفه . 

)م الف ۱۲۱۶ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۴۳ شماره  رای   -۳
از  قسمتی  در  مهدی  فرزند   غفارزاده   نرگس  خانم   ۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۶۵۳
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  
۵7 فرعی از ۲۲۴۴  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی. )م الف ۱۲۱7 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۰7۴ شماره  رای   -۴
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۲7۰۵خانم مریم زینلی  فرزند ابراهیم در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۵۲/۵۰ مترمربع پلاک شماره  ۶/7۲ 
فرعی از ۱۹۴۰  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی. )م الف ۱۲۱۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۹۰۰ شماره  رای   -۵
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۳۱7 آقای محمد تقی خلیلی فرزند  ابراهیم در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۳/۱۵  مترمربع پلاک 
شماره قسمت هفدهم فرعی از  ۱۹۲۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 

قم خریداری طی سند رسمی . )م الف  ۱۲۱۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۳۹ شماره  رای   -۶
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۸۳ آقای حمزه علی عباداللهی  فرزند چراغعلی  در سه 

دانگ  از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۲۰۰ مترمربع 
پلاک شماره  7۰۶ فرعی از  ۱۹۵۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو 
قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از حسین سیمرغ 

. )م الف ۱۲۲۰ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۴۴۰ شماره  رای   -7
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۸۴ آقای رحیم عباداللهی فرزند چراغعلی  در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ به مساحت ششدانگ ۲۰۰  مترمربع پلاک شماره  7۰۶ فرعی از 
۱۹۵۶  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 

رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از حسین سیمرغ. )م الف ۱۲۲۱ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۰۸۴ شماره  رای   -۸
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۶۰۸ آقای رضا یل  فرزند برجعلی در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۹۹ مترمربع پلاک شماره  فرعی از 
۲۳۴۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 

رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از برجعلی یل . )م الف ۱۲۲۲ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۸7 شماره  رای   -۹

۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۰۰ آقای مهدی مرادخانی فرزند قندعلی  در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از  ۱۸۱۵ اصلی مکرر )تبدیل به ۳۱۱۵- اصلی(  واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه ازسید علی 

اصغر برقعی)توسط حسن( . )م الف ۱۲۱۳ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۰۸۶ شماره  رای   -  ۱۰
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۹۰۱ خانم زهرا باباخانی  فرزند فرهاد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۴ مترمربع پلاک شماره  فرعی از  
۱۸۱۵- اصلی مکرر )تبدیل به ۳۱۱۵- اصلی( اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه ازعلی 

اصغر برقعی) توسط سید حسن( . )م الف  ۱۲۱۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۱۱۱۰ شماره  رای   -۱۱
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۳۶ آقای اکبر هراینی فرزند محمد در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۳/۹۹ مترمربع پلاک شماره  فرعی 
از  ۲۳۲7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/سند 
رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از خدیجه برقعی ورثه مرتضی برقعی. )م الف 

) ۱۲۱۴
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹7۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۳۸۳۴ شماره  رای   -۱۲
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۹۹۴۹ آقای براتعلی ترابی فرزند احمد علی  در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره  
فرعی از  ۱77۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی/
سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمود و علی اکبر و صدیقه و زهرا و 

مرضیه عمید و رقیه اسلامبولچی ورثه احمد عمید . )م الف ۱۲۲۳ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۸۴7 شماره  رای   -۱۳
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰7۳۱ آقای غلامرضا آرزومندی فرزند عبدالحمید در قسمتی 
از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 7۲/۱۵  مترمربع پلاک 
شماره ۲ فرعی از  ۲۲۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 
عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از محمد دارابی و اسداله سعادت 

زینلی . )م الف ۱۳۳۰ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۳۶۴۸۰ شماره  رای   -۱۴
از  قسمتی  در  قربانعلی  فرزند  کابلی  نازبس  خانم   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱7۱۱7
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت  ۱۱۸/7۸ مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از ۲۳۲۲  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه 

عادی مع الواسطه از  ابوالفضل پارسی. )م الف  ۱۳۳۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۶۶۰۳۳۰۰۰۲۰۲۱۸۸۵ شماره  رای   -۱۵
از  قسمتی  در  مرادعلی  فرزند  تلخابی  مجید  آقای   ۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۸۳۸
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۹/۵ مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از  ۲۳7۶ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم سند رسمی/ 
سند مالکیت مشاعی/ذیل صفحه ۲۶۸ دفتر ۵۶۵ دارای مالکیت مشاعی رسمی است 

. )م الف ۱۳۳۲ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۱۸7 شماره  رای   -۱۶
از  قسمتی  در  محمدباقر   فرزند  مرادی   علی  آقای   ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰7۱۸
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۳/۳۱ مترمربع پلاک 
شماره  ۱۲۵ فرعی از  ۱۸7۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی . )م الف ۱۳۳۳ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۸۹۵ شماره  رای   -۱7
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱۴۵۸ آقای احمد معارف وند  فرزند محمود در قسمتی از 

ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۸۵/۲۸  مترمربع پلاک 
شماره  ۲/۱۳ فرعی از  ۲۲7۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از جمیله فعال نظری. )م 

الف ۱۳۳۴ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۲۰۲ شماره  رای   -۱۸
۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۲۲۴۴ آقای شرکت سهامی بیمه ایران در قسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۹/۱۱ مترمربع پلاک شماره  ۳۲ 
فرعی از  ۲۴۵۱  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی سند 

رسمی. )م الف ۱۳۳۵ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۱77 شماره  رای   -۱۹
از  تبار  فرزند اصغر  در قسمتی  اکبری  آقای مجید   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۴۲۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۶/7۲  مترمربع پلاک 
شماره  ۱۶ فرعی از ۲۴۰۶  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی. )م الف ۱۳۳۶ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۰7۶ شماره  رای   -۲۰
از  قسمتی  در  علی  فرزند  قربانی  ابوالفضل  آقای   ۱۳۹۵۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۰۵۲۰
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۲۰ مترمربع پلاک شماره 
۱۰ فرعی از  ۲۱۶۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری طی 

سند رسمی . )م الف ۱۳۳7 (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۳۸۸۰ شماره  رای   -۲۱
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۴۱۰۹ آقای محمدحسن نظری فرزند حبیب اله در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱۹/۶۰ مترمربع پلاک 
شماره  فرعی از  ۱7۸۸ و ۱7۸7 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی/سند رسمی/ سند مالکیت مشاعی مع الواسطه از امیرحسین و امیر 
والا و شهناز کرمی ورثه هادی صادقی ورثه فتح اله صادقی نامبرده ورثه عبداله صادقی 

. )م الف ۱۳۳۸ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۵۸۵۵ شماره  رای   -۲۲
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۲۵۲۹ آقای اسمعیل نجفی شریعتی فرزند حسن در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۹۸ مترمربع پلاک شماره 
۲۴۳ فرعی از  ۱۹۵۳- اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم خریداری 

طی سند رسمی . )م الف ۱۳۳۹ (
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۰۴۱۹۸ شماره  رای   -۲۳
از  قسمتی  در  حسین  فرزند  قاسمی  محمد  آقای   ۱۳۹۶۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۱7۳۵
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۵/۶۰ مترمربع پلاک 
شماره 7۲  فرعی از ۱۸7۵-  اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

خریداری طی سند رسمی . )م الف ۱۳۴۰ (
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد 
مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب 
در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند 
ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد 
منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض به 
اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1398/۰4/12 
تاریخ انتشار دوم: 1398/۰4/29
مرتضی نورانی آرانی- رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

   آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق 
قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.

۱- رای شماره ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۲۲۱۰ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹7۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۹۵ آقای محمدحسن صدری فر 
فرزند قوام در ششدانگ یک قطعه زمین که در آن احداث بنا شده است به مساحت ۱۰۱/۱۴ مترمربع پلاک شماره ۱۰۴۳۱- ۱۰۴۳۵ 

اصلی واقع در قم بخش ۱ حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از محمد علی اجلال.
 )م الف ۱۳۴۱(

مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به 

عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 
۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس 
از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به 

توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1398/۰4/12 
 تاریخ انتشار دوم: 1398/۰4/29
محمدرضا ادیبان- رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

دادستان انتظامی مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور با هشدار به مودیان مالیاتی در 
خصوص احتمال سوء استفاده برخی افراد سودجو و فرصت طلب تحت عنوان واسطه، 
دلال و کارچاق کن، گفت: موارد مشکوک را به سرعت به دادستانی انتظامی مالیاتی 

اطلاع دهند.
به گزارش روز سه شنبه سازمان امور مالیاتی عباس بهزاد اظهار داشت: برخی افراد 
سودجو تحت عنوان مأمور مالیاتی یا با عناوینی همچون واسطه، دلال، کارچاق کن و … 
با استفاده از مدارک شناسایی جعلی و با به نمایش گذاشتن مبالغه آمیز سربرگ های آرم دار 
سازمان امور مالیاتی کشور و با آگاهی از نقاط ضعف افراد به واحدهای کسبی شهروندان 

مراجعه می کنند.
به گفته این مقام مسئول، این افراد با ذکر وعده و طرح مسائلی در زمینه تسهیل در امور 
مالیاتی آنها و برخورداری از تخفیف های مالیاتی، بخشودگی جرایم و غیره، به صورت 
مستقیم یا غیرمستقیم )ارائه شماره حساب شخصی خود به مودیان( به اخاذی از مردم 

اقدام می کنند.
دادستان انتظامی مالیاتی سازمان امور مالیاتی کشور با تاکید بر اینکه همه امور مربوط 
به ارائه اظهارنامه و پرداخت مالیات به صورت الکترونیکی است، گفت: بر این اساس، 

مأموران مالیاتی نمی توانند از مودیان درخواست وجه نقد کنند. شهروندان در نظر داشته 
باشند که هرگونه واریز مالیات باید با استفاده از دستگاه های کارتخوان بانکی مستقر در 
ادارات مالیاتی، درگاه های الکترونیکی اینترنتی یا مراجعه به شعب بانک های اعلام شده، 

به حساب های خزانه ای ادارات کل امور مالیاتی انجام گیرد.
وی خاطرنشان کرد: لازم است مودیان قبل از ارائه هرگونه پاسخ یا توضیح، از مأمورانی 
که به شکل مشکوک مراجعه می کنند، کارت شناسایی مطالبه کنند و به دقت مندرجات 
کارت را ملاحظه و ضمن تطبیق عکس با صاحب کارت، به تاریخ اعتبار آن نیز توجه کنند.
بهزاد اعلام کرد: این سازمان هیچ گونه پیامک، نامه، نمابر یا رایانامه، متضمن درخواست 
اطلاعات شخصی حساب های بانکی )از قبیل شماره حساب یا شماره کارت، تاریخ انقضا 
و رمز دوم کارت بانکی( به مودیان ارسال نکرده و اصولًا تقاضای چنین اطلاعات محرمانه 

مالی، حاکی از اقدام به کلاهبرداری است.
دادستانی انتظامی مالیاتی از مودیان مالیاتی و فعالان اقتصادی درخواست کرد: مودیان 
در مواجهه با افرادی که چنین خواسته هایی را مطرح می کنند، هوشیار باشند و موارد 
مشکوک را به سرعت به دادستانی انتظامی مالیاتی به شماره تلفن۳۹۹۰۳۵۴۴ یا دفتر 

مرکزی حراست سازمان به شماره تلفن )۳۵۰۱۹( اطلاع دهند.

وی همچنین یادآور شد: شهروندان از پرداخت هرگونه وجهی به سودجویان خودداری و 
سعی کنند ضمن به خاطر سپردن چهره این افراد، مشخصات دیگر از قبیل شماره پلاک 

خودرو یا موتورسیکلت را یادداشت و در مواقع لزوم به مراجع قانونی اعلام کنند.

 هشدار دادستانی انتظامی مالیاتی؛

مراقبواسطههاوکارچاقکنهایمالیاتیباشید



چهار شنبه -دوازدهم تیر ماه 1398-    سال بیست  و دوم -   شماره 64834

مدیر روابط عمومی اداره کل و رزش و جوانان استان قم خبرداد
تخصیص 200میلیارد ریال برای ساخت مجموعه ورزشی امام رضا)ع( قم 

رئیس هیات بدنسازی و پرورش اندام استان قم :
2۵ مدال کشوری توسط ورزشکاران بدنساز قم کسب شد

در واکنش به راه اندازی سیستم VAR؛

رضائیان: باشگاه ها در هزینه های جاری مانده اند
 مدیرعامل باشگاه پارس جنوبی در واکنش به طرح راه اندازی سیستم VAR )کمک 
داور ویدئویی( برای مسابقات لیگ برتر، گفت: باشگاه ها در تامین هزینه های جاری 

خود مانده اند و توان اجرایی کردن سیستم کمک داور ویدئویی را ندارند.
»بهرام رضائیان« در خصوص بازدید مسئولان سازمان لیگ از ورزشگاه پارس جنوبی، 
اظهار داشت: با توجه به مصوبه داده شده، ورزشگاه ها باید چهار شرایط برای میزبانی 
از مسابقات لیگ را داشته باشند. وی افزود: بحث نخست، نصب دوربین مدار بسته 
است که ورزشگاه ما این سیستم را دارد. گیت های الکترونیکی برای ورود و سیستم 
بلیت فروشی الکترونیکی را نیز با جدیت دنبال می کنیم و امیدواریم که تا آغاز لیگ، 
آنها را اجرایی کنیم. رضائیان ادامه داد: بحث آخر نیز، شماره گذاری صندلی های 
ورزشگاه محسوب می شود که مقداری زمان بر است. وی در مورد تنش های موجود در 
ورزشگاه ها، گفت: در خصوص تماشاگران خودمان باید بگویم که در دیدارهای خانگی 
هیچ گونه مشکلی نداشتیم و تماشاگران خونگرم ما به خوبی از مهیمان خود پذیرایی 
کرده اند. مدیرعامل پارس جنوبی در خصوص تلاش فدراسیون برای راه اندازی سیستم 
کمک داور ویدئویی و ارجاع دادن آن به باشگاه ها، گفت: هیچ باشگاهی نمی تواند به 
تنهایی این سیستم که چند میلیارد هزینه دارد را در ورزشگاه خود راه اندازی کند. اکنون 
باشگاه ها در هزینه های جاری خود مانده اند. وی در مورد جذب بازیکنان متعدد در 
فصل نقل و انتقالات، گفت: پس از انتخاب سرمربی جدید و بر اساس نیازهای خود، 
بازیکن جذب کردیم تا در طول فصل دچار مشکل نشویم. رضائیان در مورد هدف 
گذاری تیمش در فصل جدید، گفت: درپی سهمیه و قهرمانی نیستیم و در توانمان به 

این فکر می کنیم تا فصل آبرومندانه ای داشته باشیم.
 

ناصر ابراهیمی: 

انتظارات از کالدرون بسیار بالا است
 مربی اسبق پرسپولیس گفت: کالدرون کار سختی را در پرسپولیس پیش رو خواهد 
داشت و او باید بداند به تیمی آمده که در سه فصل اخیر جام های زیادی را کسب کرده 

و انتظارات از وی بالاست.
و  زیادی کشید  پرسپولیس زحمات  برای  برانکو  اظهار داشت:  ابراهیمی«  »ناصر 
نباید این مربی را به راحتی فراموش کنیم. وی افزود: تغییر در کادر موفق مربیگری در 
پرسپولیس به یک عادت تبدیل شده است و مربوط به امروز و دیروز نیست. در سال 
۷۸ علی پروین سرمربی پرسپولیس و من دستیارش بودم، این تیم را دو فصل پشت سر 
هم قهرمان ایران کر دیم، در جام حذفی عنوان اول را کسب کردیم و در لیگ قهرمانان 
آسیا سوم شدیم اما در پایان فصل با جدایی مدیرعامل وقت و آمدن فرد جدید از این 
تیم جدا شدیم. مربی اسبق پرسپولیس خاطرنشان کرد: برانکو به خاطر بدقولی مدیران 
پرسپولیس در پرداخت مطالباتش از این تیم جدا شد و باید به او حق داد البته نباید از 
یک نکته مهم دیگر در جداشدن او گذشت. ابراهیمی تصریح کرد: برانکو دوست داشت 
در اوج پرسپولیس را ترک کند، او سه فصل پیاپی این تیم را قهرمان کرده بود و با افتخار 
از ایران رفت، شاید اگر او می ماند و ناکام می شد نتایج خوبش زیر سوال می رفت. وی 
تاکید کرد: کالدرون کار سختی را در پرسپولیس پیش رو خواهد داشت و او باید بداند به 
تیمی آمده که در سه فصل اخیر جام های زیادی را کسب کرده و انتظارات از وی بالاست. 
پیشکسوت پرسپولیس در پایان گفت: چند هفته ابتدایی لیگ برتر عیار واقعی کالدرون 
را مشخص خواهد کرد و معلوم می شود او می تواند در پرسپولیس به موفقیت برسد یا 

خیر.

رئیس فدراسیون هیات بدنسازی و تربیت بدنی:

۱2 هزار باشگاه بدنسازی بازرسی شدند
 رئیس فدراسیون هیات بدنسازی و تربیت بدنی گفت: سال گذشته با تاکید وزیر 
ورزش و جوانان برای ساماندهی و نظارت مستمر از باشگاه های ورزشی، ۱۲ هزار 

باشگاه بدنسازی در سراسر کشور بازرسی شدند.
ناصر پورعلی فرد، روز سه شنبه در مجمع سالیانه هیأت بدنسازی و پرورش اندام قم 
در سالن جلسات اداره کل ورزش و جوانان این استان، با اشاره به دستورالعمل جدید 
معاون وزیر ورزش و جوانان پیرامون نظارت بر فعالیت باشگاه های بدنسازی در کشور، 
افزود: بر اساس این دستورالعمل، نظارت بر باشگاه های ورزشی تنها در زمان افتتاح به 
عهده هیأت های بدنسازی و نظارت بر فعالیت باشگاه های فعال به عهده اداره کل ورزش 
و جوانان استان هاست. وی ادامه داد: هر گونه نظارت بر فعالیت باشگاه های بدنسازی 
و پرورش اندام در استان ها باید با هماهنگی اداره کل ورزش و جوانان باشد و هیأت های 
ورزشی امکان نظارت و بازرسی مستقل از باشگاه های فعال در این زمینه را ندارند. رئیس 
فدراسیون هیأت بدنسازی و تربیت بدنی با تاکید بر ضرورت ساماندهی و شناسنامه دار 
شدن تمام باشگاه های پرورش اندام در کشور گفت: با بازرسی های صورت گرفته در 
سال گذشته، وضعیت تمام باشگاه های کشور به صورت شفاف مشخص شده است. 
پور علی فرد با تاکید بر لزوم رعایت قوانینی و مقررات توسط تمام هیأت های ورزشی 
ادامه داد: باید هیأت های ورزشی رعایت دقیق دستورالعمل های قانونی را سرلوحه تمام 
فعالیت های خود قرار دهند تا شاهد مشکل حقوقی برای این هیأت ها نباشیم. وی، 
ورزشکاران فعال در رشته پرورش اندام را شناور و غیرقابل اتکا دانست و ادامه داد: نباید 
در برنامه ها در این رشته ورزشی به آمار کمی متمرکز بود چرا که آمار ورزشکاران فعال در 
این رشته بسیار شناور و متغیر است. رئیس فدراسیون هیأت بدنسازی و تربیت بدنی با 
بیان اینکه اظهارنامه سال مالی باید توسط هیأت بدنسازی استان ها به صورت دقیق 
انجام شود گفت: در حال پیگیری برای معاف شدن هیأت های ورزشی از از مالیات بر 

ارزش افزوده هستیم.
 

 باحکم رئیس فدراسیون اسکیت :

اسکیت باز مطرح قم سرمربي تیم ملي شد
اسکیت باز مطرح استان قم و یکي از مربیان جوان این رشته از سوي فدراسیون 

اسکیت به عنوان سرمربي تیم ملي جوانان ایران انتخاب شد.
 با حکم بهمن محمدرضایی رئیس فدراسیون اسکیت مجید نوش آبادی اسکیت باز 
مطرح قم و مربی جوان این رشته به عنوان مربی تیم ملی اسکیت هاکی جوانان ایران 
انتخاب شد تا ملی پوشان این رشته را برای حضور در مسابقات برون مرزی امسال آماده 
کند. نوش آبادی که از چهره های شاخص اسکیت قم به شمار می رود و سال ها در لیگ ها 
و پیکارهای قهرمانی کشور برای اسکیت قم به میدان رفته و از سابقه کسب موفقیت های 
متعدد در این رشته برخوردار است، در حالی به عنوان سرمربی تیم ملی انتخاب شد که 

این تیم باید خود را مهیای حضور در پیکارهای بین المللی مالزی کند.
این انتخاب یک موفقیت جدید برای اسکیت قم به شمار می رود ، رشته ای که در 
سال های اخیر همواره در مسیر رشد و ترقی گام برداشته، به ویژه اینکه در اردوی اخیر 
تیم ملی تعداد ۱۱ نفر از اسکیت بازان جوان و مستعد قم نیز حضور داشتند و این 

موضوع نیز یکی از شاخص های پیشرفت اسکیت در قم به شمار می رود.
دومین مرحله اردوی استعدادیابی تیم ملی اسکیت هاکی روزهای ششم و هفتم 
تیر ماه در آکادمی ملی اسکیت واقع در مجموعه ورزشی انقلاب تهران برگزار شد و 
اسکیت بازان استان های تهران، قم، اصفهان و قزوین در آن حضور داشتند، اردویی که با 

هدف شناسایی چهره های شاخص و انتخاب آنها برای اردوی بعدی پایان یافت.
در این اردو امیرمهدی فرجودی، مانی عرب بافرانی، شایان علیزاده، علی سبط النبی، 
ایلیا حمزه، امیررسولحاجی آقاجانی، احمدرضا مسعودی، سبحان خدایاری، علی 
مغیثی، محمدمهدی اصفهانی و حسین رنجبر نماینده های اسکیت استان قم از تیم 

باشگاهی پرشین بودند که زیر نظر مربیان تیم ملی تمرین کردند.
بیشترین نماینده در اردوی استعدادیابی تیم ملی اسکیت هاکی جوانان ایران از آن 
تهرانی ها بود و قم که به واسطه سرمایه گذاری در رده های سنی پایه و پرداختن به مقوله 
آموزش این رشته اکنون یکی از استان های موفق اسکیت ایران است، بعد از تهران دارای 

بالاترین تعداد ملی پوش در اردوی تیم ملی بود.

بیرانوند به ایفمارک نرفت

 دروازه بان پرسپولیس به دنبال جدایی
دروازه بان ملی پوش تیم فوتبال پرسپولیس که به دنبال ترانسفر شدن به یک تیم 
خارجی است، دیروز به همراه سایر بازیکنان برای انجام تست های پزشکی به ایفمارک 

نرفت.
علیرضا بیرانوند، دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس که دو فصل دیگر با این باشگاه قرارداد 
دارد حالا با پیشنهادات جدی از سوی یک باشگاه ژاپنی و یک باشگاه پرتغالی مواجه 
شده است. از این رو قصد دارد فوتبال خود را در یکی از باشگاه های خارجی ادامه دهد. 
دروازه بان تیم فوتبال پرسپولیس که از زمان آغاز تمرینات پرسپولیس در تمرینات این تیم 

حضور نداشته است طی روزهای گذشته 
باشگاه  مدیران  با  را  فشرده ای  مذاکرات 
رضایت نامه اش  صدور  با  تا  داده  انجام 
موافقت کنند. مسأله ای که تا این لحظه 
پرسپولیس  باشگاه  است.  نداده  رخ 
برای صدور رضایت نامه بیرانوند خواستار 
دریافت ۷۰۰ هزار دلار است، مبلغی که 
با موافقت بیرانوند مواجه نشده است. از 
این رو طی یکی، دو روز آینده دروازه بان 
پرسپولیس قرار است باز هم جلسه ای با 
مدیران پرسپولیس برگزار کند تا تکلیف 
نهایی حضورش در پرسپولیس و یا جدایی 

احتمالی او مشخص شود.

ورزشی

 کامران منزوی:

با پاتوسی در حال مذاکره هستیم
فعلا  اینکه  بیان  با  استقلال  باشگاه  مدیره  هیات  عضو 
مربی ایرانی دیگری به کادر فنی آندره استراماچونی اضافه 
نمی شود، گفت: جذب آیاندا پاتوسی منتفی نشده و برای این 

بازیکن در حال مذاکره ایم.
استقلال،  باشگاه  وضعیت  آخرین  درباره  منزوی  کامران 
پرونده پروئیچ، جذب دائمی آیاندا پاتوسی، احتمال حضور 
برای جذب  استراماچونی  و درخواست  بان خارجی  دروازه 
مهاجم خارجی صحبت هایی انجام داد که مشروح آن در 

ادامه می آید:
پرونده پروئیچ

وزیر ورزش، فدراسیون فوتبال، وزارت خارجه و مدیرعامل 
استقلال همه متفق القول و متحد وارد این قضیه شده اند. 
خدا را شکر هفته گذشته آقای تاج رایزنی هایی را با فیفا انجام 
داد و نماینده ای اعزام شد. امیدواریم ظرف امروز و فردا دو، 
سه مشکل همزمان حل شود. اول مشکل ما و پروئیچ و دوم 
هزینه  پرداخت  و  مطالبات  وصول  بابت  فدراسیون  مشکل 

مربیانش.
احتمال کسر امتیاز؟

وقتی می گویید ۹۹ درصد انجام می شود، امکان دارد یک 
درصد آن کار را منتفی کند. امیدواریم تا دو هفته ای که وقت 

داریم این مشکل را حل کنیم.
اردوی ترکیه

باشگاه  به  صیادمنش  انتقال  قرارداد  قالب  در  بود  قرار 
فنرباغچه این اردو را در کمپ این باشگاه برگزار کنیم ولی 
باید تا قبل از سوم تیر به این کمپ می رفتیم. متاسفانه به این 
مهلت نرسیدیم. موافقت های شورای برون مرزی باید گرفته 

شود و تیم به زودی اعزام می شود.
وینفرد شفر؟

آقای  ولی  شد  نخواهیم  محرومیت  شامل  پرونده  این  در 
فتحی در حال رایزنی برای مسائل مالی است. قراردادی که 
شفر با باشگاه بنی یاس بسته است، دست فتحی را بالاتر 
گرفته است. نباید بگذاریم مشکلاتی که قبلی ها برای فوتبال 
پیش آورده اند، ایجاد شود. امیدواریم مربی ای که دو سال 
از  آمیز  مسالمت  صورت  به  است  کشیده  زحمت  ما  برای 

استقلال جدا شود.
جدایی قربانی و دستیار ایرانی برای استراماچونی؟

آن طرح درست بود ولی شاید پیروز قربانی جایگاهی که 

برایش تعریف شده بود، شایسته خودش ندانست. شاید حق 
هم با او بود. باید اجازه بدهیم شناخت استراماچونی بیشتر 
شود و آرام آرام اگر دستیار ایرانی و بازیکنی خواست به تیم 

اضافه می شود.
اعلام وضعیت پاتوسی

مرتب اخباری می آید که این بازیکن رفت. باشگاه کماکان 
در حال مذاکره است ولی اولویت، حیات باشگاه است. اگر 
مشکل پروئیچ حل نشود حتی نمی توانیم قرارداد بازیکنان 
جدید را ثبت کنیم چون پنجره نقل و انتقالات بسته می شود. 

بعد از حل این مشکل به مسائل دیگر می رسیم.
جذب مهاجم خارجی

نکته دوم جذب بازیکنان جدید است. خیلی از بازیکنان 
جوان هستند که ابراز تمایل کرده اند به استقلال بیایند که 
عزیز ما هستند ولی استراماچونی می گوید بگذارید تیم را 
قرار بدهید.  اختیارم  را در  بازیکنان  بشناسم و سپس اسم 
وی  استراماچونی.  نظر  به  ماند  می  جدید  بازیکن  مسئله 
گفت با توجه به ضعف های سال گذشته مهاجم تمام کننده 
خارجی بیاوریم که هنوز هم گزینه ای را معرفی نکرده است. 

بعد از معرفی به آقای فتحی کار را پیگیری می کنند.
دروازه بان خارجی؟

دروازه بان دوم استقلال خارجی نخواهد بود. رای من منفی 
تجربه  بیاید.  خارجی  بان  دروازه  دهیم  نمی  اجازه  و  است 
تلخی در اینباره داریم. جوانانی در کشور داریم حتی در تیم 
امید خودمان یعنی آقای نوراللهی که به آینده اش امیدواریم 
و دلیلی ندارد پول بی زبان را به یک دروازه بان خارجی بدهیم 

که می دانیم حسینی میدانی به آن نمی دهد.
پول انتقال تیام و حسینی چه شد

از ترابوزان اسپور بابت انتقال مجید حسینی مبلغ کمی می 
خواهیم. پول باشگاه عجمان هم مشکلی ندارد. از پول انتقال 
مامه تیام باید ۲۵ درصد به استقلال می رسید ولی نرسید. 
آقای فتحی در حال پیگیری است و قطعاً وصول می شود. 
درباره فنرباغچه هم باید ابتدا آی. تی. سی صیادمنش صادر 
شود تا پول باقیمانده را بگیریم و تیم آرامشی بگیرد. از هواداران 
خواهش می کنم به کادر اجرایی باشگاه اعتماد کنند. آنها با 
دست خالی زحمت می کشند. گاهی اوقات فشارها بیش از 
حد است. ان شاءالله این امان را بدهند تا همکارانمان کارشان 

را انجام بدهند.

 مدیر روابط عمومی اداره کل و رزش و جوانان استان قم گفت: ۲۰۰ میلیارد ریال برای فعال سازی مجدد ساخت مجموعه ورزشی چهار 
هزار و ۵۰۰ نفری چند منظوره امام رضا )ع( قم تخصیص یافت.

سعید معارف وند با اشاره به پیگیری های صورت گرفته برای فعال سازی مجدد روند ساخت مجموعه ورزشی امام رضا )ع( افزود: هفته 
گذشته جلسه مشترکی با حضور بهرام سرمست استاندار قم و حسن کریمی مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی کشور پیرامون 

حل مشکلات این طرح در تهران تشکیل شد.
وی ادامه داد: متعاقب جلسه هفته گذشته، امروز مدیرعامل شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی کشور به قم سفر کرد و ضمن بازدید 
از این ورزشگاه و دیدار با استاندار، فرماندار و مدیرکل ورزش و جوانان قم تصمیم های خوبی برای گره گشایی و فعال سازی مجدد ساخت 

این مجموعه ورزشی اتخاذ شد.
مدیر روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان قم گفت: برای فعال سازی مجدد ساخت این طرح مهم ورزشی، مقرر شد تا در گام اول، این 

طرح از پیمانکار فعلی گرفته و روند واگذاری آن به پیمانکار جدید انجام شود.
وی ادامه داد: در این جلسه همچنین استاندار قم ۱۰۰ میلیارد ریال و شرکت توسعه و نگهداری اماکن ورزشی کشور نیز ۱۰۰ میلیارد ریال 

به منظور تسریع در فعال سازی این طرح متعهد شدند ضمن اینکه تأمین باقی مانده هزینه بهره برداری از این طرح نیز پیگیری می شود.
معارف وند، پیشرفت فیزیکی مجموعه ورزشی امام رضا )ع( را ۵۰ درصد برآورد کرد و گفت: امیدها برای فعال سازی مجدد این طرح افزایش 

یافته است که با اجرایی شدن این تصمیم ها، امیدواریم این طرح ورزشی تا سال آینده به بهره برداری برسد.
مجموعه ورزشی امام رضا )ع( در منطقه پردیسان قراردارد که روند احداث آن از حدود ۱۰ سال پیش آغاز شده است.

پردیسان در منطقه هشتم شهرداری و در جنوب غربی شهر قم واقع شده است، این منطقه در سال ۱۳۷۷ توسط وزارت مسکن و 
شهرسازی وقت تاسیس و در سال ۱۳۹۰ به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.

 رئیس هیات بدنسازی و پرورش اندام استان قم گفت: سال گذشته ۲۵ مدال کشوری شامل ۱۰ طلا، ۸ نقره و ۷ برنز توسط 
ورزشکاران بدنسازی این استان کسب شد.

سعید آمده، روز سه شنبه در مجمع سالیانه هیأت بدنسازی و پرورش اندام قم در سالن جلسات اداره کل ورزش و جوانان با بیان 
اینکه در سال ۹۷، ۷۴ تن از داوران، ورزشکاران و مربیان استان به مسابقات کشوری اعزام شدند، اظهار داشت: قم در این سال موفق 

به کسب رتبه سوم مسابقات پرس سینه کشوری شد.
وی با اشاره به اینکه سال گذشته ۶ مسابقه داخلی در استان قم برگزار شد گفت: رشته های بادی کلاسیک، فیزیک و فیزیک 
کلاسیک، پرس سینه بدون وزنه و همچنین مسابقه قوی ترین مردان از جمله این مسابقات بود که ۵۱۷ شرکت کننده در آنها حضور 

داشتند.
رئیس هیأت بدنسازی و پرورش اندام قم، ادامه داد: نخستین دوره مربیگری درجه سه با حضور ۲۳ تن در سال جاری برگزار شد که 

با این دوره ۷ تن به تعداد مربیان استان افزوده شد.
وی ادامه داد: برگزاری دوره تخصصی درجه سه بانوان، دوره مربیگری درجه ۳، برگزاری ۹ سمینار آموزشی، ۱۳۰ بازدید از باشگاه ها، 
ایجاد بانک اطلاعاتی ورزشکاران، مربیان و داوران قم و همچنین اعزام ۱۱ تیم به مسابقات قهرمانی کشور از جمله اقدام های صورت 

گرفته این هیأت در سال ۹۷ بود.
آمده با تاکید بر ضرورت افزایش نظارت بر عملکرد باشگاه ها و مربیان فعال در این رشته ورزشی ادامه داد: نظارت بر عملکرد مربیان 

به صورت هدفمند و جدی تر در سال جاری دنبال می شود.
رئیس هیأت بدنسازی و پرورش اندام قم، اظهار داشت: ۴ هزار و ۷۹۰ ورزشکار بیمه شده ذیل این هیأت مشغول فعالیت هستند که 

با ساماندهی فعالیت باشگاه ها پیش بینی می کنیم که این آمار تا پایان سال ۹۸ رشد چشمگیری داشته باشد.

معاون اسبق استقلال:

 هیات مدیره باید جلوی خطیر را بگیرد
 معاون اسبق باشگاه استقلال گفت: نمی دانم علی خطیر چگونه به خودش اجازه می 
دهد که برای همه حاشیه درست کند و امیدوارم هیات مدیره برای جلوگیری از ورود حاشیه 

به تیم به این موضوع ورود کند.
»بهرام امیری« معاون اجرایی و ورزشی پیشین و »علی خطیر« معاون ورزشی باشگاه 
استقلال با یکدیگر دچار درگیری لفظی شدند و ماجرا از این قرار بود که امیری مصاحبه 
ای را انجام و درباره مسائل استقلال پرسش هایی را مطرح می کند و خطیر با معاون اسبق 
استقلال تماس تلفنی برقرار و حرف هایی را بر زبان می آورد که به مذاق امیری خوش 

نیامد.
»بهرام امیری« اظهار داشت: پرسش من از مدیران استقلال این بود که پرونده سوپر جام 
که این همه به خاطر آن سرو صدا کردید و هزینه بر روی دست باشگاه گذاشتید چه شد؟ 
علی خطیر به جای اینکه مصاحبه کند و جواب بدهد تماس تلفنی گرفته و حرف هایی را 

زد که در شان خود بود.
وی افزود: من از این آقا می پرسم در زمان شخص جنابعالی که به عنوان نفر اول نقل و 
انتقالات در باشگاه استقلال فعالیت می کنید چند بازیکن خارجی به عضویت استقلال 

آمدند که عمر حضورشان در این تیم به چند ماه هم نکشید؟
معاون اسبق استقلال خاطرنشان کرد: در زمانی که ما در استقلال حضور داشتیم از 

پرسپولیس بازیکن گرفتیم اما این بازیکن مهدی هاشمی نسب بود. بازیکنی که آبی پوش 
شد و در شهر آورد با پیراهن استقلال گل زد اما این باشگاه فصل گذشته در نیم فصل دوم 
از پرسپولیس بازیکن به خدمت گرفت که کوچک ترین بازدهی را نداشت و دو یا سه ماه 

بعد جدا شد.
امیری تصریح کرد: در زمان حضور ما در هنگام نقل و انتقالات بازیکنان جوان و با تجربه را 
به خدمت می گرفتیم، چند سال پیش روزبه چشمی و فرشید اسماعیلی را جذب کردیم که 
در آن برهه از زمان شناخته شده نبودند اما در کنارش نفراتی چون سید مهدی رحمتی و 

پیمان منتظری را گرفتیم. استقلال برای موفقیت به تلفیقی از این دو نیاز دارد.
وی تاکید کرد: استقلال بازیکنان خوبی را به خدمت گرفته و تا آن جایی که فوتبال را 
دنبال می کنم محمد بلبلی و علی دشتی بازیکنان خوبی هستند اما این برای تیمی که می 
خواهد در سه جام مدعی قهرمانی باشد کافی نیست و این نفرات حداقل باید یک فصل در 

استقلال بازی کنند تا به تجربه لازم برسند.
امیری در پایان گفت: من نمی دانم علی خطیر چطور و چگونه به خودش اجازه می دهد 
که برای همه حاشیه درست و درگیر شود، در باشگاه بزرگی چون استقلال کسی نباید به 
خودش اجازه چنین کارهایی را بدهد. واقعاً از هیات مدیره استقلال بعید است که جلوی 

رفتارهای او را نمی گیرند.

گابریل کالدرون؛ این حالا نامی است که هواداران پرسپولیس 
باید به آن افتخار کنند. کالدرون سابقه پوشیدن پیراهن تیم ملی 
آرژانتین را در کارنامه قطورش دارد و از سال ۲۰۰۴ تا امروز در 
فوتبال کشورهای حاشیه خلیج فارس حضور داشته است. پیرمرد 
آرژانتینی هفتم فوریه ۱۹۶۰ در راووسون آرژانتین به دنیا آمد و فقط 

شانزده زمان لازم داشت تا به شکل حرفه ای وارد فوتبال شود.
عصر بازیگری؛ کم نور اما روشن

پس از حضوری کوتاه در »الپرونیر« او راهی »ریسینگ کلاب« 
شد و پس از آن به »ایندیپندنته« پیوست. درخشش کالدرون در 
یکی از بهترین باشگاه های آرژانتین، نگاه سبزهای رئال بتیس 
را ربود و هافبک ۱۸۰ سانتی متری به اسپانیا سفر کرد. او چهار 
سال در بتیس توپ زد و پس از آن برای سه سال در پاریسن ژرمن 
بازی کرد. کالدرون در پاریسن ژرمن نایب قهرمانی لیگ فرانسه 
را جشن گرفت. هافبک تنومند تیم ملی آرژانتین در ۳۰ سالگی 
راهی »سیون« شد و موفق ترین روزهای دوران بازیگری اش را در 
سوییس گذراند. کالدرون در سوییس به قهرمانی در لیگ برتر و 
جام حذفی رسید و در ادامه به باشگاه »کان« در فرانسه پیوست. 
کالدرون در ۳۴ سالگی و پس از توپ زدن در بیش از ۶۳۰ بازی 

رسمی در »لوزان اسپورت« سوییس کفش هایش را آویخت.
او از سال ۱۹۷۷ و وقتی تنها ۱۷ ساله بود عضو تیم ملی زیر ۲۱ 
ساله آرژانتین شد و در ۲۰ بازی ۵ گل به ثمر رساند. کالدرون از 
سال ۱۹۸۱ تا ۱۹۹۰ در تیم ملی آرژانتین بازی کرد. او در جام 
جهانی ۱۹۸۲ با مارادونا در تیم ملی آرژانتین هم تیمی بود و به 
اسپانیا سفر کرد اما در جام جهانی ۱۹۸۶ غایب بود. بنابراین 

نتوانست مدال طلای قهرمانی جام جهانی را در تالار افتخاراتش 
آویزان کند. اگرچه هافبک آرژانتینی در جام جهانی ۱۹۹۰ هم 
حضور داشت و به کوپاآمریکای ۱۹۸۹ هم دعوت شد اما رویای 
برای همیشه در لیست حسرت های  قهرمانی در جام جهانی 

زندگی اش قرار گرفت.
عصر مربی گری؛ آغازی ناامیدکننده و مسیری دشوار برای 

دستاوردهای ارزشمند
گابریل کالدرون دوران سرمربی گری اش را در »لوزان اسپورت« 
سوییس آغاز کرد اما عملکرد او آنقدر ناامیدکننده بود که تنها پس 
از هفته از این سمت اخراج شد. اگرچه کالدرون پیش از نشستن 
بر روی نیمکت »لوزان اسپورت« مدت کوتاهی هم هدایت »کان« 
فرانسه را برعهده داشت اما دوران واقعی سرمربی گری او از روزی 
آغاز شد که هدایت تیم ملی عربستان را برعهده گرفت. جایی که 
او با پیروزی ۰-۳ مقابل ازبکستان، بلیط پرواز عربستان سعودی به 
جام جهانی ۲۰۰۶ را گرفت. با این حال او نتوانست به آلمان سفر 
کند چرا که فدراسیون فوتبال عربستان به دلیل عملکرد ضعیف او 
در مسابقات غرب آسیا، او را از هدایت تیم ملی این کشور برکنار 

کرد.
او در در آوریل ۲۰۰۷ به عنوان سرمربی تیم ملی عمان انتخاب 
شد و عمانی ها را در جام ملت های آسیا ۲۰۰۷ هدایت کرد. دو 
تساوی مقابل استرالیا و عراق و شکست مقابل تایلند، کالدرون را 
در مرحله گروهی راهی خانه کرد. یک سال بعد، او در حالی که 
قراردادش با تیم ملی عمان را تمدید کرده بود به عنوان سرمربی 
مرد  طلایی  دوران  شد.  معرفی  عربستان  الاتحاد  تیم  جدید 

آرژانتینی در الاتحاد بود. جایی که او با قهرمانی در لیگ عربستان 
موفق شد سهمیه لیگ قهرمانان آسیای فصل بعد را به دست 
آورد و بعدها به فینال آسیا برسد. اما نتیجه گابریل در فینال لیگ 
قهرمانان آسیا، احتمالا آن چیزی نیست که هواداران پرسپولیس 
دوست دارند درباره آن بخوانند. او در فینال لیگ قهرمانان آسیای 
از قهرمانی در  و  باخت  استیلرز کره جنوبی  پوهانگ  به   ۲۰۱۰
قاره کهن بازماند. دو ماه پس از آن روزها، کالدرون قراردادش را 
با الاتحاد تمدید کرد چرا که مدیران این باشگاه از پیوستن او به 
تیم ملی آرژانتین ترس بزرگی داشتند اما رقیب واقعی آن ها، در 
همسایگی خودشان بود. آن ها نمی دانستند قهرمانی در جام 
حذفی عربستان، آخرین جامی است که کالدرون برای الاتحاد به 

خانه می آورد.
او فصل ۱۱-۲۰۱۰ را در الهلال آغاز کرد. پس از قهرمانی بدون 
شکست در جام پادشاهی، اوضاع آنطور که باید پیش نرفت. الهلال 
توسط شاگردان سابق کالدرون از لیگ قهرمانان آسیا حذف شد و 
چند روز پس از آن، الاتحاد دوباره الهلال را حذف کرد؛ این بار جام 
حذفی عربستان. دو جام از دست رفته مقابل شاگردان قدیمی، 
مدیران الهلال را وادار کرد تا بپذیرند کالدرون پیشرفتی نسبت به 

دوران حضورش در الاتحاد نداشته و او را اخراج کردند. 
یک فصل بعد، او راهی امارات شد و هدایت بنی یاس را برعهده 
گرفت. کالدرون بنی یاس را برای نخستین بار در تاریخ باشگاه به 
لیگ قهرمانان رساند و حتی از مرحله گروهی این مسابقات هم 
صعود کرد.  مرد آرژانتینی با بنی یاس به فینال جام حذفی امارات 
هم رسید اما باز هم شکست خورد و در ۳۰می ۲۰۱۲ باشگاه 

هدایت  قبول  بر  مبنی  شایعاتی  روزها،  همان  در  کرد.  ترک  را 
پرسپولیس توسط او مطرح شد اما نیمکت پرسپولیس در نهایت 
به مانوئل ژوزه رسید. گابریل آرژانتینی پس از ناکامی در تیم ملی 
الوصل و قطر اسپورت کلاب در دو سال  رئال بتیس،  بحرین، 
گذشته بیکار بوده و حالا هدایت پرسپولیس را پذیرفته است. 
از آخرین تجربه قهرمانی او، هشت سال می گذرد و شاید مرد 
کالدرون حالا انگیزه سابق را نداشته باشد. اما او ثابت کرده اگر 
ترکیب خوبی داشته باشد، آنقدر بی حاشیه شاگردانش را هدایت 

خواهد کرد که قهرمانی خیلی هم دور از دسترس نخواهد بود.

زندگی کالدرون؛ از فینال آسیا تا فصل بدون شکست

داستان گابریل، متخصص فوتبال خلیج فارس!

که  است  مدعی  ساسولو  باشگاه 
مهاجم این تیم به صورت قطعی به تیم 

فصل گذشته اش برمی گردد.
می گوید  اینتر  باشگاه  مدیراجرایی 
که انتظار دارد باشگاه بارسلونا قرارداد 
قرضی اش با کوین پرینس بواتنگ که 
در پایان فصل گذشته به پایان رسید را به 

حالت قطعی تبدیل کند.
با  جاری  سال  ژانویه  ماه  بواتنگ 
قراردادی ۸ میلیون یورویی به عنوان بازیکن قرضی از ساسولو به بارسلونا پیوست 
اگرچه در این تیم فرصت زیادی برای بازی به دست نیاورد )او تنها ۴ بازی انجام داد( و 

در پایان فصل هم اعلام شد که بارسلونا قراردادش را تمدید نمی کند.
با این حال رئیس باشگاه ساسولو می گوید بارسلونا مهاجم سابق میلان را خواهد 
خرید هرچند ممکن است که او را به یک تیم اسپانیایی دیگر بفروشد. جووانی کارنوالی 
به نشریه گاتزتا دلواسپورت گفت: من فکر نمی کنم که ما دوباره بواتنگ را در تیم مان 
ببینیم. خیلی بعید است. فکر می کنم که بارسلونا او را خواهد خرید و شاید به یک 
تیم اسپانیایی دیگر بدهد. او احتمالًا در لالیگا خواهد ماند. کارنوالی درباره برنامه های 
تیمش در بازار نقل و انتقالات هم گفت: فرانچسکو کاپتونه )بازیکن امپولی( مناسب 

سبک بازی ماست اما در مورد هم تیمی او )حامد( ترائوره کار سخت است.

 بازیکن جدید تیم فوتبال بایرن مونیخ 
امیدوار است که پیش از آغاز نخستین 
هفته فصل جدید بوندس لیگا با آمادگی 

کامل در خدمت باواریایی ها باشد.
میانی  مدافع  هرناندس  لوکاس 
فرانسوی جدید بایرن مونیخ می گوید 
امیدوار است که با آمادگی صد درصد 
بایرن مونیخ را در هفته نخست فصل 

آینده همراهی کند.
گران ترین بازیکن تاریخ باشگاه بایرن مونیخ که ماه مارس از ناحیه زانو مصدوم 
شد، بعد از عمل جراحی، به تازگی ریکاوری اش را آغاز کرده است اما او امید 
دارد که خودش را به هفته نخست فصل جدید بوندس لیگا برساند. با این حال 
هنوز مشخص نیست که آیا مدافع فرانسوی باواریایی ها می تواند تیمش را در 
اردوی تابستانی همراهی کند یا اینکه در مونیخ می ماند تا روی بالا بردن آمادگی 

جسمانی اش کار کند.
هرناندس در این باره به شبکه تلویزیونی باشگاه بایرن مونیخ، گفت: من به تدریج 
دارم تمریناتم را آغاز می کنم و امیدوارم که برای شروع فصل جدید صد درصد آماده 
باشم. دارم قدم به قدم پیش می روم و هر روز وضعیتم بهتر می شود. به زودی آماده 

خواهم شد تا با تمام وجود برای دفاع از پیراهن و اعتبار باشگاه بجنگم.

باواریایی ها  جدید  خرید  پاوار،  بنجامین 
را  مونیخ  بایرن  باشگاه  پیشنهاد  می گوید 
بدون تردید پذیرفته است. بنجامین پاوار که 
بایرن  پزشکی  تست های  در  )سه شنبه(  روز 
به  پیوستنش  فرایند  تا  کرد  شرکت  مونیخ 
تیم  این  در  کند،  تکمیل  را  آلمان  قهرمان 
پیراهن شماره »۵« را به تن خواهد کرد. این 
شماره پیراهن پیش از این متعلق به بازیکنانی 
همچون فرانتس بکن باوئر، کلاوس اوگن تالر، 

روبرت کواچ و مت هوملس بوده است. این مدافع فرانسوی در گفت وگو با شبکه تلویزیونی 
اختصاصی باشگاه بایرن مونیخ گفت: بایرن اگر بهترین باشگاه جهان نباشد، بهترین 
باشگاه آلمان است. بایرن مونیخ باشگاهی پرافتخار است که جام های زیادی کسب کرده 
است. وقتی این باشگاه به من پیشنهاد داد، لحظه ای تردید نکردم و تنها به فکر پیوستن به 
این تیم بودم و به گزینه های دیگر فکر نکردم. پاوار ۲۳ ساله تصریح کرد: بایرن شهر زیبایی 
است اما من به خاطر این شهر اینجا نیستم، بلکه به خاطر باشگاه بایرن مونیخ و جام هایی 
که با این تیم خواهند آمد، اینجا هستم. با این حال زندگی در این شهر زیبا هم خود یک 
مزیت است.    بنجامین پاوار که در سال ۲۰۱۶ از لیل فرانسه به اشتوتگارت پیوست، در 
سه فصل اخیر در ۸۸ بازی برای این تیم آلمانی به میدان رفت و ۲ گل هم به ثمر رساند. 

همچنین در کارنامه این بازیکن ۲۰ بازی ملی با پیراهن فرانسه به ثبت رسیده است.

ساسولو:
 بارسلونا بواتنگ را خواهد خرید

لوکاس هرناندس: امیدوارم برای شروع 
فصل صد درصد آماده باشم

پاوار: لحظه ای نسبت به پیشنهاد بایرن مونیخ 
تردید نکردم



7سیاسی چهارشنبه - 12 تیرماه 1398 - سال بیست و دوم - شماره 4834

پشت پرده انتخاباتی جنگ روانی علیه دولتمردان

سناریوهای شکست خورده 
»حلقه دلواپسان« 

حملات دلواپسان همچنان ادامه دارد، یک روز شخص رئیس جمهور را هدف می 
گیرند، روز دیگر بر وزیر امور خارجه می تازند و دیگر روز وزیر نفت را زیر تیغ می برند. 

این ها همه تکه های پازل جنگ روانی علیه دولت هستند.
بزنگاه انتخابات نزدیک است و بازار تندروی روز به روز داغ تر می شود؛ دلواپسی 
دلواپسان هم که انگار تمامی ندارد و فقط از زمانی به زمان دیگر منتقل می شود. 
تا دیروز با مذاکرات هسته ای مخالفت می کردند و برجام را بلای جان کشور می 
خواندند و امروز هم با هر چه در توان بر لوایح مرتبط با  FATF و میزان فروش نفت 

در دوران تحریم می تازند و در آخرین اقدام هم به جان اینستکس افتاده اند.

* سنگ اندازی  در مسیر مذاکرات هسته ای
ماجرای دیروز و امروز نیست، دلواپسان از همان زمان که در سال ۹۲ کاندیدای 
اصلح شان با کمی بیش از ۴ میلیون رای از دور رقابت ها حذف شد دست به کار 
شدند و در نخستین گام مذاکرات هسته ای در دولت یازدهم را هدف گرفتند. آنها از 
ابتدای شروع مذاکرات هسته ای در دولت یازدهم انتقادات شدیدی را از عملکرد تیم 
مذاکره کننده هسته ای مطرح کردند به طوریکه نمایندگان این جریان در مجلس 
شورای اسلامی از هیچ تلاشی برای سنگ اندازی در مسیر مذاکرات دریغ نکردند. در 
راس آنها علیرضا زاکانی بود؛ او که با تلاش گسترده همفکرانش به ریاست کمیسیون 
ویژه برجام رسید  تمام تلاش خود را برای متوقف ساختن مذاکرات هسته ای و ایجاد 
خدشه در برجام انجام داد، تلاش هایی که اگرچه در آن مقطع به جایی نرسید اما 
همین افراد روزهای بعدتر که بسیاری در شوک خروج یکباره ترامپ از برجام بودند، 

سرخوش از این اقدام نسخه ای از برجام را در صحن مجلس به آتش کشیدند.

* سناریوهای چندگانه برای تخریب دولت
دلواپسی دلواپسان سر دراز دارد. دلبستگان این جریان در کنار فعالیت های 
تخریبی خود علیه مذاکرات هسته ای دولت، نیم نگاهی هم به کابینه داشته و هر 
از چند گاهی یکی از وزرا را در مرکز حملات خود قرار می دهند و البته در انتشار 
اخبار غیرواقع و تهمت و انگ و برچسب علیه آنها هیچ کم نمی گذارند. یک روز خبر 
برکناری فلان وزیر را منتشر می کنند و روز دیگر نیز خبر از استیضاح و سوال از 
بهمان وزیر می دهند تا جنگ روانی علیه دولت را به زعم خودشان به بهترین شکل 

ممکن مدیریت کنند.

* زاکانی و دلواپسان نوظهور در خط مقدم حمله به زنگنه
کارنامه کاری زاکانی کم از این دست اقدامات تخریبی علیه دولت ندارد، به 
طوریکه او به موازات سنگ اندازی در مسیر مذاکرات هسته ای دولت بارها و بارها 
اتهام های گروه های تندرو را علیه برخی وزرای دولت از جمله بیژن نامدار زنگنه وزیر 
نفت تکرار کرده و همین اواخر نیز در توییتی تهدید به رو کردن اسناد علیه وزیر نفت 

در پرونده کرسنت کرد.
اگرچه در مجلس قبل گویی وظیفه حمله به وزیر نفت در چارچوب وظایف 
زاکانی تعریف شده بود اما در مجلس دهم این وظیفه به دلواپسان نوظهوری 
همچون ابوالفضل ابوترابی و حسینعلی حاجی دلیگانی سپرده شده است، او طی 
ماه های اخیر سه ادعا مبنی بر وجود سه کارت خوان با گرش مالی بیش از ۱۰ 
میلیارد تومان در دفتر وزیر نفت )ادعایی که از سوی حسینعلی حاجی دلیگانی 
دیگر نماینده دلواپس نوظهور در مجلس هم مطرح شده بود(، گلایه مندی 
محمدجواد ظریف از زنگنه به دلیل کم تحرکی وی در فضای بین المللی و در 
نهایت برکناری وزیر نفت به دلیل اختلاف با رئیس جمهوری را مطرح کرد که 
البته هر سه از سوی مراجع رسمی تکذیب شد اما داستان شایعه پراکنی علیه 

دولت همچنان دارد.

* سعید جلیلی، بازهم توپخانه اش را به سمت دولت گرفت
سعید جلیلی کاندیدای اصلح جبهه پایداری هم که در مناظرات انتخاباتی سال 
۹۲ هر آنچه در چنته داشته رو کرد، هر از چند گاهی به انتقاد از سیستم مدیریت 
دولت پرداخته و راهکاری برای برون رفت ارائه می دهد گو اینکه همین او نبود که 
طی چند سال مسئولیت مذاکرات هسته ای را برعهده داشت و مذاکرات و کشور را 

در حالت تعلیق نگه داشته بود.
او با کارنامه روشن کاری طی روزهای اخیر اما به شکل فعال تری و در قالب 
یکی از کانون های اصلی انتشار ادعاهایی علیه مدیریت فعلی در وزارت نفت وارده 
عمل شده است. جلیلی در برنامه ای تلویزیونی در مورد میزان فروش نفت در دوران 
دولت محمود احمدی نژاد ادعاهایی را مطرح و شخص زنگنه را متهم به کندی و 
کم کاری کرده بود. ادعایی که البته از سوی زنگنه بی پاسخ نمانده و او را به مناظره 

فراخوانده است.
البته این نخستین بار نیست که سعید جلیلی تلاش هایی در جهت تضعیف دولت 
داشته است. او از بعد از انتخابات ریاست جمهوری سال ۹۶ هم خیمه دولت سایه را 

برپا کرد و آنجا را مقر انتقادپراکنی علیه دولت روحانی کرد. 

* مسئولان اصلی جنگ روانی علیه ظریف در مجلس
با وجود تکذیب های پی در پی اما سریال اتهام زنی پایداری ها علیه دولت 
همچنان ادامه دارد، دلواپسان اگر وظیفه وزیر نفت را به زاکانی و ابوترابی سپرده اند، 
افرادی مانند جواد کریمی قدوسی و مجتبی ذوالنوری در مجلس را مسئول جنگ 

روانی ضد حسن روحانی و محمدجواد ظریف کرده اند.
شاید بتوان گفت خبرسازترین هجمه کریمی قدوسی به دولت ادعای شنود 
مکالمه یکی از مقامات کشور با MI۶ بود. ادعایی که البته بلافاصله از سوی سپاه 
تکذیب شد و کریمی قدوسی نیز در چرخشی ۱۸۰ درجه ای در توئیتر خود 
نوشت: "هیچ نماینده ای مدعی ارتباط مستقیم MI۶ )سرویس امنیتی انگلستان( با 

رئیس جمهور آقای روحانی نبوده است."
او البته گاه و بیگاه در تلاش است تا با طرح سوالی یا جمع آوری امضا برای 
استیضاح، وزیر امور خارجه را به مجلس بکشاند، تلاش هایی که البته همیشه بی 
نتیجه مانده است. البته به این تلاش ها باید انتشار اخبار کذب درباره استعفای وزرا 
را هم به کارنامه کاری دلواپسان افزود، اقدامی که طی روزهای اخیر از سوی کریمی 
قدوسی انجام و در خبری مدعی استعفای وزیر نفت شد تا پازل جنگ روانی خود 

علیه دولت را تکمیل کند اما باز هم تیرش به سنگ خورد.
اما در بیرون مجلس وظیفه حملات به ظریف بر عهده افرادی همچون حسین 
شریعتمداری است. او علاوه بر تلاش های بی امان برای تضعیف دولت، در آخرین 
اظهارنظر خود علیه ظریف گفته است که او به صورت علنی از آمریکا دعوت کرده 
تا ایران را نابود کند اشاره او به مصاحبه ظریف با سی ان ان است. این ادعای 
شریعتمداری درباره ظریف در حالی است که رهبر معظم انقلاب طی سال های 
اخیر از ظریف بارها با تعابیری همچون فرزند انقلاب، امین، غیور، شجاع و متدین، 

خستگی ناپذیر، باوجدان و صاحب احساس مسئولیت یاد کرده اند.

* سکوت نصفه و نیمه آقای منتقد شکست
محمود نبویان نیز که بعد از ناکامی برای حضور در مجلس دهم در سکوتی نصفه 
و نیمه به سر می برد با نزدیک شدن به هنگامه انتخابات بر فعالیت تخریبی خود علیه 
دولت افزوده تا شاید بتواند به تعبیر علیرضا زاکانی مجلس آینده را به دور برگردان 
انقلاب تبدیل کند. او اخیرا در مصاحبه ای بر حسن روحانی و محمد جواد ظریف 
تاخته و با ادبیاتی نامناسب تاکید کرده که این دو شخصیت گرفتار عجب تکبر و خود 
برتربینی هستند و هیچ کس را قبول ندارند. او همچنین در ادعایی ظریف را خشن 
و عصبی ترین وزیر کابینه توصیف کرده که البته این ادعا با تعجب خبرنگار رسانه 

همسو با دلواپسان روبرو شده است.
روح الله حسینیان نیز از اعضای تاثیرگذار جبهه پایداری و از سخت دلواپسان 
که انتقاداتش علیه دولت در زمان حضورش در مجلس فراموش نشدنی است نیز 
اخیرا در فضای رسانه ای فعال شده و گاها انتقاداتی به دولت می کند. او که از 
نخستین روز آغاز به کار دولت یازدهم با طرح سوال و کشاندن وزیران به مجلس 
به شدت حسن روحانی را تحت فشار قرار می دادند تیر خلاصش را به علی اکبر 
صالحی زد؛ آن جا که علی اکبر صالحی در صحن علنی مجلس از تهدید او پرده 
برداشت و گفت: آقایی مرا تهدید کرده و گفته تو را در قلب اراک دفن کرده و رویت 

سیمان می ریزیم!
ادعایی که از سوی حسینیان تایید شد و دربیانیه ای اعلام کرد: در جایی گفته ام 
اگر آمریکا به ایران موشک زد اگر من کاره ای بودم آقای صالحی را محکوم می کنم 
که سیمان هایی که در قلب رآکتور اراک ریخته، بیرون آوَرَد و خودش را داخل رآکتور 
کرده و سیمان به اطرافش تزریق کند، حسینیان به صراحت این مجازات را متناسب 

با جرم خوانده بود.

* اتاق فرمان جنگ روانی علیه دولت کجا برپا شده است؟
مسلم آن است که حلقه ای موسوم به دلواپسان، کلید اتاق فرمان جنگ علیه 
دولت را در دست دارند، اعضای این حلقه هر آنچه دولت انجام بدهد یا ندهد اعتراض 
می کنند. گفته می شود یکی از سررشته های حملات به دولت در دست حاضران در 
دولت سایه است و هدف نهایی آماده شدن برای انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰.

نکتـه

سخنگوی قوه قضاییه گفت: در هیچ دادگاه و برهه ای به 
استناد مطالب به دست آمده از شنود، رای صادر نمی شود. 

غلامحسین اسماعیلی دیروز در پنجمین نشست خبری 
خود در جمع خبرنگاران با انتقاد از اظهارنظر برخی مقامات 
ارشد دولتی درباره موضوع شنود افزود: قضات دادگاه ها در همه 
امور به مُرّ قانون عمل می کنند و ملتزم به آن هستند و در هیچ 
دادگاهی و در هیچ برهه ای از زمان به استناد مطالب بدست 

آمده از شنود رایی صادر نمی کنند. 
وی گفت: البته از شنود می توان به عنوان ادله و مستنداتی 
در چارچوب قانون استفاده کرد و شنود برابر ضوابط و مقررات 
و ماده ۱۵۰ قانون آیین دادرسی کیفری و همچنین ضوابط 

مصوب شورای عالی امنیت ملی انجام می شود. 
اسماعیلی گفت: برای موضوع شنود هم قانون و هم شورای 
همه  که  است  کرده  مشخص  چارچوبی  ملی  امنیت  عالی 

همکاران ما موظف به اجرای آن هستند. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: رئیس قوه قضاییه در آغاز دوره 
جدید هم برای اعمال ماده ۱۵۰ قانون آیین دادرسی کیفری بر 
کلیدواژه انضباط، ضرورت و نظارت تاکید کرد و حتما در اجرای 
شنود باید انضباط حاکم باشد و در بحث ضرورت حتما باید در 
حداقل موارد استفاده شود و استفاده حداکثری صورت نگیرد و 
هم بخش های مختلف و مقامات قضایی و اطلاعاتی در موضوع 

نظارت موظفند به وظایف خود عمل کنند. 
وی گفت: همه افراد اطمینان خاطر داشته باشند که شنود 
در چارچوب اقدام قانونی استفاده می شود و تاکید بر این است 

که به صورت حداقل حداقلی از این امکان استفاده شود. 

* رسانه ها کانال ارتباطی میان مقامات نیستند 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: رسانه ها کانال ارتباطی میان 
مقامات نیستند و مقامات در جلسات مطالب را میان خود 

مطرح می کنند.
غلامحسین اسماعیلی افزود: در هفته قوه قضاییه و با توجه 
به رهنمود های ارزشمند و حکیمانه مقام معظم رهبری متاسفانه 
شاهد بودیم برخی مقامات ارشد دولتی به خاطر اطلاعات غلط 
یا تحلیل نادرست، مطالبی را علیه قضات و دادگاه ها در برخی 

موضوع ها مانند شنود مطرح کردند. 
وی گفت: از مسئولان انتظار داریم اگر ابهامی در بینشان 
است در جلسات بین بخشی مطرح کنند و آن را به رسانه ها و 

افکار عمومی نکشانند. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: رسانه ها از نظر ما جایگاه رفیعی 
دارند و کانال ارتباطی میان مسئولان و مردم هستند، اما رسانه ها 

کانال ارتباطی میان مقامات با هم نیستند.

* رای پرونده محمدرضا خاتمی غیر قطعی و قابل 
تجدید نظر است

پرونده  رای  صدور  درباره  قضا  دستگاه  سخنگوی 
محمدرضاخاتمی گفت: از آوردن نام اشخاص در پرونده هایی که 

هنوز رای نهایی صادر نشده است، خودداری کنید.
وی ادامه داد: جلسات متعددی برای رسیدگی به این پرونده 
تشکیل شد که با حضور متهم و وکلای مدافع و به صورت علنی 
بود؛ دادگاه رای خود را صادر کرده است و طبق قاعده باید رای 
در این هفته ابلاغ می شد ولی با توجه به اینکه قاضی این دادگاه 
در مرخصی به سر می برد، نسخه دست نویس آن را امضا کرده 
و این نسخه تایپی که باید به ثبت سیستم برسد، هنوز انجام 

نشده است.
وی اضافه کرد: این رای غیر قطعی و قابل تجدید نظر است 

و از بیان جزئیات معذور هستم.

* نمایندگان مجلس به ملاقات بابک زنجانی نرفته اند
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره خبر ملاقات 
برخی از نمایندگان مجلس با بابک زنجانی در رسانه ها گفت: 
چیزی تحت عنوان ملاقات نماینده مجلس یا نمایندگان مجلس 
با بابک زنجانی نداشتیم.وی ادامه داد: از اتفاقی افتاده سو تدبیر 
شده است؛ یعنی در فرآیند پیگیری راجع به شناسایی اموال 
بابک زنجانی و برای بررسی صحت و سقم ادعای او که مدعی 
داشتن اموال است، اختلافاتی میان بخش های مختلف پیش 

آمد.
اسماعیلی اضافه کرد: بر اساس دستور ریاست وقت قوه 
قضائیه مقرر شد هیئت مرکب از مقامات قضایی شامل برخی 
از معاونان دادستان و همچنین ضابطین قضایی که در این 
پرونده کار کشف جرم را انجام داده بودند همچنین نمایندگان 
وزارت نفت به عنوان شاکی و ذینفع این پرونده و به خاطر 
از کمیسیون های مجلس  بعضی  ناحیه  از  پیگیری هایی که 
شورای اسلامی انجام می شد یک نفر از نمایندگان مجلس در 
راستای شناسایی اموال زنجانی چه در داخل و چه در خارج از 

کشور جلسه ای را برگزار کردند.
وی ادامه داد: برخی جلسات در مرجع قضایی و برخی در در 
دفتر زندان تشکیل شد و با حضور وکلای بابک زنجانی بود؛ در 
یکی از این جلسات ضرورت دانسته شد که او نیز به این کمیته 

احضار شود و سخنان وی شنیده شود.
اسماعیلی افزود: کسی به ملاقات او نرفته است بلکه این 

هیئت برای بررسی های مختلف تشکیل شد.

*درخواست حکم اعدام برای جاسوسان
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه 
فرایند قضایی کشف جاسوسی به چه شکلی است، گفت: ما 
متاسفانه شاهد این هستیم که آمریکا به شکل های مختلف به 
دنبال استمرار جنایت های خود در منطقه و در کشور ماست که 
البته به لطف الهی و تدبیر بخش های ذیربط از اقدامات آمریکا 

در ایران نتوانسته به توفیق دست یابد.
وی ادامه داد: آمریکا در خوی تجاوزگری استمرار دارد؛ تجاوز 
به حریم آب های سرزمینی ما توسط پهپاد جاسوسی آمریکا 
نمونه ای از آن بود که البته پاسخی قاطع را دریافت کرد برای 
جاسوسی آمده بود و تربیت کردن شبکه های منسجم برای 
کسب اخبار و اطلاعات و نفوذ در داخل کشور و آسیب رساندن 

جزو برنامه های آمریکای ستمگر است.

* شناسایی شبکه جهانی جاسوسی آمریکا 
 اسماعیلی افزود: تیم های متعدد جاسوسی توسط سرویس 
جاسوسی آمریکا به کارگیری شده است؛ در یک مرحله توسط 
سربازان گمنام امام زمان در سال های قبل موفق شدند با یک 
اقدام هوشمندانه و هنرمندانه یک شبکه گسترده جاسوسی 
آمریکا در تمامی کشورهای دنیا را شناسایی کند که مایه تعجب 
بود چگونه این شبکه که در تمام کشورها فعالیت می کرده 
توسط ایران کشف شد و اطلاعات این شبکه به سایر کشورها از 

جمله چین داده شد.
نیست  شدنی  تمام  آمریکا  سوی  از  تجاوزگری  خوی 
سسخنگوی قوه قضائیه گفت: خوی تجاوزگری از سوی آمریکا 
تمام شدنی نیست چون شبکه های دیگر را ساماندهی کرد؛ 
شبکه ای نیز در نیمه دوم سال ۹۷ با تلاش سربازان گمنام امام 
زمان شناسایی شد و عوامل آنکه در برخی مراکز حساس شاغل 
بودند مانند مراکز نظامی و انتظامی، وزارت دفاع و مراکز هسته ای 
و مراکز مربوط به زیرساخت های عمومی کشور شناسایی شد، 
عوامل آن دستگیر شدند؛ اکثر قریب به اتفاق آن دستگیر و 
به مراجع قضایی تسلیم شدند. پرونده دو نفر از آنها که غیر 
نظامی بودند دادسرای امنیت پایان رسید و به دادگاه رفته است 
و به حکم حبس طویل المدت محکوم شدند و برخی دیگر از 
جاسوسانی که در مراکز نظامی مشغول جاسوسی بودند توسط 
دادسرای نظامی مورد رسیدگی قرار گرفت و کیفرخواست صادر 
شده است و با توجه به نوع جرائمی که مرتکب شده اند، برای 
آنها مجازات اعدام در خواست شد که در نوبت دادگاه قرار دارد.

* قوه قضائیه در هرجا فساد باشد ورود می کند
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی مبنی بر ورود قوه 
قضاییه و وزارت اطلاعات در پرونده فساد فوتبال گفت: وظیفه ما 
این است که در هر جایی که فسادی که وصف مجرمانه داشته 

باشند، اقدام کنیم.
وی ادامه داد: برخی از مواردی که به آن تعبیر فساد می شود، 
وجود ندارد و برخی از موارد نیز وصف مجرمانه دارد ولی نیازمند 
شاکی خصوصی است مانند وجوهی که برای معرفی یک باشگاه 
یا یک تیم اخذ می شود که تا زمانی که شاکی خصوصی نباشد، 

نمی توانیم ورود پیدا کنیم.
اسماعیلی افزود: البته در برخی از هیئت های مربوطه کمیته 
اخلاق و کمیته انضباطی برخی از همکاران ما حضور دارند و 
دانش و تجربه اعضای آنها کمک می کند که رسیدگی های 
جدی در حوزه فوتبال صورت گیرد اما اینکه پرونده خاصی در 
این زمینه در قوه قضائیه تشکیل شده باشد تا کنون گزارشی به 

من ارائه نشده است.

* مدیر دستگیر شده وزارت نفت چمدان پول همراه 
نداشت

سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره دستگیری 
یک مدیر نفتی هنگام خروج از کشور با چمدان های پول، گفت: 
اینها مسائلی است که در فضای مجازی مطرح می شود؛ خروج 
با چمدان نبوده است و ارز هم همراه آن دو مدیر دستگیر شده 

نبود.
مرجع  به  اطلاعات  وزارت  توسط  گزارشی  داد:  ادامه  وی 
قضایی اعلام شد مبنی بر اینکه بخشی از درآمدهای حاصل از 
فروش نفت نزد یکی از صرافان نگهداری می شود که بین این 
صراف و یکی از مدیران شرکت های زیرمجموعه وزارت نفت و 

وزارت نفت تبانی برای نگهداری این وجوه وجود دارد.
اسماعیلی اضافه کرد: همچنین در آن روز گزارش شد که 
این دو نفر در حال خروج از کشور هستند که البته ارز همراه 

آنان نبوده و ارزها در خارج از کشور بوده است.
وی افزود: در ادامه تحقیقات یکی از کارمندان بانک سرمایه 
نیز که مرتبط با این موضوع بود شناسایی و دستگیر شد؛ اکنون 

سه نفر در ارتباط با این پرونده بازداشت هستند.

* برگشت ٢۵ میلیون یورو به وزارت نفت
وی گفت: در بررسی ها به ۲۵ میلیون یورو که بیش از سه 
سال بلوکه شده بود نیز رسیدیم و پیگیری های قضایی باعث 
شد که علاوه بر دستگیری این افراد، مبلغ ۲۵ میلیون یورو در 
حساب صرافی در خارج از کشور به حساب وزارت نفت برگردد 

و این خدمتی بود که به مجموعه وزارت نفت صورت گرفت.
ادامه داد: در کنار این قضیه پول  سخنگوی قوه قضائیه 
دیگری گزارش شد و آن پول نیز به حساب بانک به وزارت نفت 

برگشت و در اختیار بیت المال قرار گرفت.
اسماعیلی اضافه کرد: تحقیقات این سه نفر رو به اتمام است 
و با توجه به تکمیل تحقیقات ممکن است با وثیقه آزاد شوند و 

پرونده رویه قضایی را طی کند.
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره ارتباط یک 
خانم با ۱۶ نفر گفت: عموماً در موضوعات منافی عفت از تحقیق 
و تفحص ممنوع هستیم مگر در جایی که شاکی خصوصی 
داشته باشد یا جرم به صورت سازمان یافته تحقق پیدا کرده 

باشد و یا اینکه در منظر عموم صورت گرفته باشد.
اسماعیلی افزود: پرونده ای در دادسرای امنیت تشکیل 
با نمایندگی یک شرکت خارجی است  شده و در ارتباط 
که با برخی از پرسنل مجموعه وزارت نفت در ارتباط بوده 
است؛ اسناد و مدارک مربوط به قراردادهای نفتی و فروش 
نفت و جابجایی نفت توسط این خانم که کارگزار شرکت 
است،  گرفته شده  نفت  وزارت  پرسنل  از  و  بوده  خارجی 

مرتبط است.
وی اضافه کرد: در بازرسی منزل این خانم نیز اسناد متعددی 
به دست آمده و دادسرا با صدور کیفرخواست پرونده به دادگاه 

رفته است؛ دو جلسه با حضور وکیل نیز برگزار شده است.
اسماعیلی افزود: مادر این خانم وکیل دادگستری و وکالت 
دختر خود را به عهده گرفته است. در این پرونده علاوه بر این 
خانم سه نفر دیگر در ارتباط با اسناد و مدارک مجموعه وزارت 

نفت مطرح هستند.
وی گفت: اخیراً دادگاه استعلامی از وزارت نفت گرفته که 
بعد از پاسخ وزارت نفت در این زمینه دادگاه رسیدگی را ادامه 

خواهد داد.

* قوه قضاییه با تخلفات هیچ تعارفی ندارد
سخنگوی قوه قضائیه درباره تغییر برخی از مقامات زندان ها و 
ارتباط آن با حادثه زندان فشافویه و کشته شدن شیرمحمدعلی 
گفت: بعد از این حادثه، دو اقدام به صورت موازی انجام شد؛ 
یکی رسیدگی به پرونده و تعقیب قضایی قاتل و اقدام دیگر، 
هیئت هایی بود که به دستور رئیس قوه قض اییه در ارتباط با 
بررسی زمینه وقوع و احتمال قصور یا تقصیر برخی از کارگزاران 

حوزه زندان ها تشکیل شد.
وی ادامه داد: در بخش نخست، پرونده رسیدگی تشکیل 
شد و کیفرخواست صادر شده است و در نوبت دادگاه قرار دارد.

سخنگوی قوه قضائیه اضافه کرد: سه هیئت از سوی سازمان 
زندانها، دادسرای تهران و دادستانی کل کشور مامور رسیدگی 

شدند و گزارش ها به رئیس قوه قضاییه تقدیم شد.
اسماعیلی افزود: با جمع بندی گزارش تصمیم گرفته شد تا 

با برخی از نیروهایی که در این بند انجام وظیفه می کردند و 
قصور آنها محرز بود برخورد شود؛ بر حسب مورد نیز برخی تحت 
تعقیب کیفری یا به هیئت های رسیدگی تخلفات اداری معرفی 
شدند همچنین برخی از مدیران نیز در این ارتباط جابجا شدند.

سخنگوی قوه قضائیه گفت: قوه قضاییه با تخلفات هیچ 
تعارفی ندارد ما همانگونه که قبلًا اعلام کردیم اگر در داخل 
مجموعه قوه قضاییه یک فرد مرتکب تخلف شود با او سنگین 

تر از برخوردی که با سایرین انجام می شود، برخورد می شود.
وی ادامه داد: در این قبیل موارد که ممکن است قصور و 
تقصیری در مجموعه های قوه قضائیه انجام شده باشد، سیاست 
متخلفان  شناسایی  و  کارشناسی  دقیق  جامع،  بررسی  قوه 

احتمالی و تعیین نوع تخلف آنها و برخوردهای مناسب است.
اسماعیلی افزود: گاهی ممکن است به این نتیجه برسیم که 
فرد تحت تعقیب قرار بگیرد ولی گاهی ممکن است یک ضعف 
مدیریتی مشاهده شود و این ضعف مدیریتی اقتضا دارد که این 

مدیر جابجا شود.

* دادگاه نجفی علنی برگزار می شود
سخنگوی قوه قضائیه در پاسخ به سوالی درباره پرونده نجفی 
و تعیین وقت رسیدگی گفت: برابر آخرین گزارشی که در ارتباط 
با پرونده قتل خانم میترا استاد گرفته ام چون در این پرونده سه 
وکیل بودند ابلاغ به وکلا در ظرف زمانی مختلف انجام شده 
است بعضی از وکلا همان روز اول و برخی ابلاغ شان با تأخیر 
صورت گرفته و در نهایت ابلاغ ها انجام شده است که برخی از 
اشکالات و ایراداتی که وکلا به کیفرخواست صادره داشتند بر 

طرف شده است.
وی افزود: فردا آخرین مهلت تعیین وقت رسیدگی به این 
پرونده است و قطعاً در تیرماه به این پرونده در دادگاه به صورت 

علنی رسیدگی خواهد شد.
سخنگوی دستگاه قضا با تاکید بر سرعت رسیدگی در پرونده 
های خاص، گفت: پرونده قتل در زندان فشافویه نیز به سرعت 
جمعه  امام  شهادت  پرونده  همچنین  شد  خواهد  رسیدگی 

کازرون امروز برگزار شده است.
وی ادامه داد: این پرونده ها به دلیل بازتاب و اثری که در 
وجدان عمومی جامعه گذاشته است و دستگاه قضایی رسیدگی 
قاطع، دقیق و در حداقل زمان انجام خواهد داد؛ این دو پرونده 

در دو هفته آینده و قطعاً در تیرماه رسیدگی می شود.

* پرونده های برادر معاون اول رئیس جمهوری تعیین 
تکلیف نشده است

اسماعیلی در پاسخ به سوالی درباره تعیین تکلیف پرونده 
های برادر معاون اول رئیس جمهور گفت: این شنیده ها منطبق 
بر واقعیت نیست پرونده ای که در دادسرا بوده در ارتباط با 
مجموعه بانک گردشگری هنوز تحقیقات آن تکمیل نشده و به 

دادگاه هم ارسال نشده است.
وی ادامه داد: پرونده دوم رای دادگاه بدوی قبلًا صادر شده 
و به دادگاه تجدید نظر ارسال شده است ولی هنوز این دادگاه 

تشکیل نشده و حکم قطعی صادر نشده است.

* در جامعه ما کسی که مشمول جرم سیاسی باشد 
نداریم

وی در رابطه با سوالی در خصوص اظهاراتش در یکی از 
برنامه های تلویزیونی مبنی بر اینکه زندانی سیاسی نداریم. 
عنوان کرد: همانطور که اشاره کردید قانون جرم سیاسی سال 
۹۳ تصویب، عملیاتی و اجرایی شده است. آنچه در قانون و 
در تعریف جرم سیاسی آمده را قبول داریم و اجرا می کنیم. 
شاید نکته مثبت این باشد که در جامعه ما کسی را که مشمول 
جرم سیاسی باشد را نداریم. یا جرم سیاسی انجام نمی دهند یا 
کسانی که مرتکب می شوند با دیده اغماض نگریسته می شوند و 

با مسامحه از کنارشان می گذرند.
سخنگوی قوه قضائیه افزود: اما اگر به قوه قضائیه تهمت زده 
شود که به زندانی سیاسی عنوان زندانی امنیتی داده می شود 
خلاف واقع، غیراخلاقی و غیرقانونی است. ما شاهد هستیم 
کسی که وابسته به جریان نفاق بوده که تشکیلات آن کاملًا 
تروریستی است و ۱۷ هزار شهروند را به شهادت رساندند، 
جرمش سیاسی است.وی تصریح کرد: برخی از آقایان می گویند 
جرم جاسوس ها سیاسی است یا مجرمین خیابان پاسدارن 
تهران که نظم را مختل کردند و امنیت مردم را به خطر انداختند 
گفته می شود که مجرم سیاسی هستند. کسی که به مقدسات 
اسلام اهانت کرده یا معاذ الله سب النبی کرده است. کجای 
قانون گفته است وقتی مجازات ساب النبی اعدام است، جرم 
سیاسی مرتکب شده است؟ کسی که قصد براندازی نظام را 
دارد، به مقدسات اسلام اهانت می کند یا با گروه تروریستی 
همکاری می کند چه استدلالی است که جرم سیاسی دارند و 
زندانی سیاسی هستند؟اسماعیلی بیان کرد: به برخی افراد به 
ویژه برخی از نمایندگان مجلس که در این زمینه اظهارنظرمی 
کنند توصیه می کنم از مشاوره های حقوقی بهتری استفاده 
کنند. وضع قانون با اینها است. قانون وضع کنند که اهانت به 
ائمه و مقدسات اسلام جرم سیاسی است. قانون دست شماست 
آن را اصلاح کنید. این بی انصافی ها از کسانی که سر سفره این 
انقلاب نشستند جفا به حق نظام، انقلاب اسلامی، خون شهدا و 

آرمان های امام و مردم این انقلاب است.

سخنگوی قوه قضاییه :

مجرم سیاسی نداریم

سـفیر پیشـین ایـران در اردن با تاکید بر این کـه باید رویکرد راهبردی نسـبت به 
اینسـتکس داشـته باشـیم،  گفت:  نفع ما در برپایی سازه برجام اسـت، نفع ما در از هم 

گسیختگی برجام نیست.
نصـرت اللـه تاجیـک دربـاره اقدامات اخیر اروپایی ها در مسـاله اینسـتکس گفت: 
شـخصا موافق ادامه تعهد یک جانبه نیسـتم و معتقدم باید در پی سلسـله اقداماتی 
کـه انجـام دادیم، به دنبال این باشـیم که با یک اسـتراتژی تشـویقی و نه قطع کردن 

رابطـه با اروپا و فرسـتادن اروپایی ها به پشـت سـر ترامپ پیـش برویم.
وی تصریـح کرد:  در واقع باید سـعی کنیم راهکارهایـی را پیش پای اروپایی ها قرار 
دهیم تا هم به تقویت اراده سیاسـی آنها برای برپا نگه داشـتن برجام بیانجامد و هم 
بتواننـد ترجیحا امکانات بیشـتری را از جهت اقتصادی در اختیـار ایران بگذارند، البته 
بایـد در نظـر بگیریم که اینسـتکس علاوه بـر آن که جنبه اقتصـادی آن برای ما مهم 
اسـت، جنبه سیاسـی هـم دارد و این کـه نباید کاری کنیم که هم پیمانـان اروپایی یا 
غیـر اروپایـی ما مثل چین و روسـیه به سـمت ترامپ گرایش پیـدا کنند یا به تعبیر 
دیگـر اردوگاه مـا را رهـا کرده و به اردوگاه ترامپ بپیوندند. در نتیجه اگر این مسـاله را 
در نظر داشـته باشـیم می توانیم یک فرمول تشـویقی کار با اروپا را در پیش بگیریم.

این کارشـناس مسـائل بین الملل همچنین اظهـار کرد: به عقیده بنـده این وضع 
بغرنـج؛ اولا حاصـل اقـدام ترامـپ اسـت، دوما ناشـی از ضعف مفـرط اروپـا در مقابل 
آمریکا وترامپ و در مرحله سـوم هم عدم نشـان دادن یک اراده قاطع سیاسـی ناشـی 
از نقـش آفرینـی اروپـا در معادلات بین المللی برای همکاری اقتصادی با ایران اسـت.

سـفیر پیشـین ایـران در اردن افزود: بنابراین اگر هر تحلیلگری به هر کـدام از این 
سـه مولفه وزن دهد، فرمول پیشـنهادی آن فرق می کند، برخی معتقدند جنگ اروپا 
و آمریـکا جنـگ زرگـری اسـت، برخی دیگـر می گویند ایـن موضوع به دلیل دسـت 

بسـته بودن اروپایی ها است.
تاجیـک در گفت وگـو بـا ایسـنا با تاکیـد بر این کـه نحوه تعامـل ما بـا اروپا عامل 
تعییـن کننـده ای اسـت، گفت: معتقدم ایـن فرمول تشـویقی باید به گونـه ای پیش 
بـرود کـه منافـع اقتصـادی مـا تامین شـود، زیـرا مـا از این پس دیگـر امـکان تداوم 
راهبـرد عـدم النفـع برجـام را نداریـم، البتـه نبایـد بگوییـم که تا بـه حـال از برجام 
اسـتفاده ای نکردیم، برجام برای ما دسـتاوردهایی هم داشـته که ما را از ایران هراسـی 
و انـزوا خـارج کـرده،   امـا با حجم مشـکلاتی که ملت ما بـا آن مواجه شـده و با توجه 
به این که ما یک کشـور تک محصولی هسـتیم دسـتاوردهای اقتصادی آن محسوس 

نبـوده اسـت. البتـه بسـیاری از امور هـم به خودمـان بر می گـردد و ربطی بـه برجام 
نـدارد. زیـرا قـرار نبـوده فرجـام تمامـی مشـکلات و از جمله سـوء مدیریـت و حتی 

مشـکلات سـاختاری در زمینـه اقتصاد و سیاسـت ما را نیـز حل کند.
ایـن تحلیل گـر مسـائل بین الملـل خاطرنشـان کـرد:  مـا بایـد اروپـا را متوجـه 
مسـئولیت تاریخـی خودش کنیـم و در کانال تخصصی بین المللی بتوانیـم راهکاری 
بـه وجـود آوریـم کـه هم نفت مـا به فروش برسـد و هـم پول نفت مـا بتوانـد آزادانه 
بـرای خریـد مایحتـاج نه لزومـا دارو و غذا مصرف شـود و این یک کار تکنیکی اسـت 
کـه افـراد متخصص دو طـرف باید یک فرمول برای آن پیدا کنند. در بخش سیاسـی 
و جـدای از مباحـث تکنیکی مـا باید اروپا را متوجه تبعـات اقدامات یک جانبه گرایانه 
ترامـپ بـرای جهـان و نیـز فوایـد برپـا ماندن سـازه برجـام کـرده و  بـه وزن اروپا در 

تعاملات جهانـی بیافزائیم.
وی در ادامـه بیـان کـرد: در ایـن قضیـه بـرای مـا مهم این اسـت که تا ایـن اندازه 
برجـام را نکشـیم کـه پاره شـود، نفـع ما در از هم گسـیختگی برجام نیسـت، نفع ما 

در برپایی سـازه برجام اسـت.
تاجیک گفت: پیشـنهادم این اسـت که ما در برهم زدن یا اسـتفاده کامل از مواد 
درونـی برجـام از جمله مـواد ۲۶ و ۳۶ عجله نکنیم، باید با یک رویکرد اعطای فرصت 
و تـلاش بـرای اجرایی کردن این سـاز و کار اینتسـکس جلـو برویم. همچنین به نظر 

من بهتر اسـت رویکرد راهبردی به اینسـتکس داشـته باشـیم. ما بیخود با گره زدن 
معیشـت مـردم بـه فروش نفـت خود را آسـیب پذیر کـرده ایم! ما از اینسـتکس باید 

یـک فرصـت تعامل با اروپـا و جهان برای کشـور فراهم کنیم.  
این تحلیل گر مسـائل بین الملل همچنین اظهار کرد: متاسـفانه سوالات بی پاسخ 
زیـادی نـه فقط در سـطح مـردم بلکه در میـان نخبگان و کارشناسـان در مـورد این 
سـازوکار تعاملـی وجود دارد. یعنی همین سـازه تهاتری ابعـاد راهبـردی و دراز مدت 
در آن دیـده نشـده و سـوالات متعددی مطرح اسـت کـه چرا از این فرصـت برای کار 
مشـترک بـا اروپـا و کشـاندن اروپایی ها به وسـط گـود و درگیـر کردن آنها اسـتفاده 

نکرده ایـم و از جمله:
۱- چـرا دو شـرکت در تهـران و پاریس تاسـیس شـد؟ آیا نمی شـد یک شـرکت 
اروپایـی بـا شـعبه ای در ایـران و یـا بالعکـس تاسـیس می شـد کـه هر چهار کشـور 

سـهامدار آن می شـدند؟
۲- در همیـن وضـع موجـود بهتر نبود ایران هم سـهامدار شـرکت اروپایی و سـه 

کشـور سـهامدار شـرکت نظیر ایرانی می شدند؟
۳- آیـا مـا بـه دلایـل فنـی از مالکیت در اینسـتکس در کنار سـه کشـور اروپایی 

بی نصیبیـم یـا بـه انتخـاب خودمان، یـا تحمیل شـد و یـا اروپا علاقه نداشـت؟
سـفیر پیشـین ایران در اردن با بیان توضیحـی در مورد فواید و اثـرات این رویکرد 
به اینسـتکس گفت: به نظر می رسـد سـهامداری در این سـامانه تسـویه  مالی یا اتاق 
تهاتـر و در مـرور زمان در شـرایطی کـه اوضاع عادی شـود و اقتصاد باثباتـی در ایران 
شـکل بگیرد با تقویـت ارزش پول ملی و در عملیات پایاپایـی می تواند در تبدیل نرخ 

ریـال به یـک ارز مرجع در مبادلات جهانی، نقش قابل ملاحظه ای داشـته باشـد.
وی تصریح کرد: همچنین تقویت این سـاز و کار به قیمت مدارای بیشـتر با اروپا 
بـه همـراه اضافه کردن چین، روسـیه، ژاپن، هند و ...به عنـوان اقتصادهای نو ظهور در 
تـوازن مبادلاتـی جهانی، یک نقطه  عطف می تواند باشـد. حتـی اگر آنگونه که بعضی 
می پندارنـد نفـع مـا در اتحـاد راهبـردی با آمریـکا در مقابل سـایرین باشـد که قابل 
بحـث و از حوصلـه ایـن مبحث خارج اسـت، باز هم نبایـد از ایجاد ابزارهـای موازنه ای 
غافـل بـود. حداقل با رویکرد راهبردی به اینسـتکس این سـامانه در صورت تقویت و 
اصـلاح سـاختاری، در آینده می تواند ایران را مرکز تبادلات مالی غیـر دلاری در غرب 
آسـیا کند. مهم این اسـت کـه اولا خودمان بدانیم چه می خواهیـم و ثانیا اراده چنین 

خواسـتی را بـا ابزار سیاسـی و  در میان اروپایی ها به وجـود آوریم. 

باید رویکرد راهبردی نسبت به اینستکس داشته باشیم

نصرت الله تاجیک :نفع ما در از هم گسیختگی برجام نیست
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سه چيزند كه هركس به يكى از آن ها گرفتار 
شود ، مرگ را آرزو مى كند : فقر دنباله دار ، برباد 

رفتگى ناموس ، چيرگىِ دشمن
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نامحـرمانه

دریـچه

دردسر های ۸ ساله یک تغییر املایی در کابینه
یک مقام مهم اجرایی با ارسال گزارشی برای تعدادی از مدیران نهاد ریاست جمهوری اعلام کرده 
اگرچه با توافق تعدادی از مدیران دولتی در سال ۱۳۸۸ مقرر شده بود تعدادی از اموال غیرمنقول و 
ساختمان های اداری، تحویل یکی از معاونت های زیر نظر ریاست جمهوری شود، اما در خلال گردش 
کار صورت گرفته، هیئت وزیران وقت در سال ۱۳۹۰ حق بهره برداری از این اموال را به جای معاونت 
ریاست جمهوری، به نهاد ریاست جمهوری واگذار کرد که همین موضوع باعث بروز مشکلات مختلف 
قانونی و اجرایی در زمینه تملک و بهره برداری از این ساختمان ها شده است.تضمین دادن دولت 
سخت تر شد. بر اساس بخشنامه روز های اخیر دولت به همه وزرا و روسای سازمان های دولتی، تاکید 
شده با توجه به الزامات مندرج در ماده ۸ قانون برنامه ششم توسعه، از این پس در صورتی طلب 
اشخاص حقیقی و حقوقی از دولت، مورد تایید رسمی خواهد بود که قبل از تعهد، تضمین آن به 
وسیله مبانی قانونی به تایید سازمان برنامه رسیده باشد و در صورتی که مرجع دیگری غیر از این 

سازمان برای صدور و تایید تضامین اقدام کند، فاقد وجاهت قانونی است.

واکنش وزارت خارجه به ادعای اختلاف با زنگنه 
۰2سخنگوی وزارت خارجه در واکنش به اظهارات یک نماینده مجلس، وجود اختلاف بین وزرای 
خارجه و نفت را تکذیب کرد.یک نماینده مجلس شورای اسلامی با استناد به برخی شواهد، عنوان 
کرد که ظریف و زنگنه وزرای خارجه و نفت دچار اختلافاتی با یکدیگر شده اند.سید عباس موسوی، 
سخنگوی وزارت امور خارجه در گفتگو با تسنیم، اظهارات یکی از نمایندگان مجلس در خصوص 
اختلاف بین وزرای خارجه و نفت را تکذیب کرد.موسوی گفت: چنین چیزی صحت ندارد و آقای 
ظریف و آقای زنگنه روابط خوبی دارند. ضمن اینکه آقای ظریف، وزیر نفت را یکی از وزرای موفق 
و پرتلاش کابینه می داند که در عرصه بین الملل عملکرد خوبی داشته و توانسته است به خوبی از 
جایگاه ایران در اوپک و بازار جهانی نفت دفاع کند.ابوالفضل ابوترابی نماینده مردم نجف آباد در مجلس 
شورای اسلامی پیشتر گفته بود: به تازگی مطلع شده ایم که آقای زنگنه علاوه بر اختلاف با آقای 

روحانی، با آقای ظریف وزیر امور خارجه نیز اختلافاتی پیدا کرده است.
 

انهدام یک تیم تروریستی در منطقه چالدران 
روابط عمومی قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( نیروی زمینی سپاه از انهدام یک تیم تروریستی ضد 
انقلاب در درگیری با رزمندگان قرارگاه در منطقه عمومی چالدران در استان آذربایجان غربی خبر 
داد.به  گزارش سپاه نیوز، روابط عمومی قرارگاه حمزه سیدالشهدا نیروی زمینی سپاه در اطلاعیه ای 
اعلام کرد: صبح امروز )سه شنبه( رزمندگان قرارگاه حمزه سیدالشهدا )ع( با یک تیم تروریستی 
ضد انقلاب وابسته به استکبار جهانی که قصد نفوذ به داخل مرز های کشورمان را داشت، در منطقه 
عمومی چالدران در استان آذربایجان غربی درگیر و با هلاکت دو تن و زخمی شدن بقایای اشرار، 
این تیم تروریستی را منهدم کردند.در این درگیری دو نفر از رزمندگان شجاع و دلاور بومی چالدران 

به فیض شهادت نائل آمدند.
 

وزیر بهداشت :خودروسازان ساختن ارابه مرگ را کنار بگذارند
سعید نمکی وزیر بهداشت گفت : ۱۶ هزار مرگ سالانه در صحنه تصادف داریم؛ ضمن آنکه 
ممکن است افراد زیادی در طول نقل و انتقال و عدم رسیدن به موقع در مراکز درمانی از دست 
بروند. توجه به پیشگیری از حوادث جاده ای ضرورتی اجتناب ناپذیر است و هم باید از بعد پیشگیری 
کار کرده و به مردم آموزش دهیم و خودروسازان را نیز مکلف کنیم که ساختن ارابه مرگ را کنار 

بگذارند و خودرو بسازند. 

چرا آخوندها نباید مردم را بخندانند؟
حجت الاسلام محسن قرائتی گفت: آخوندهای ما باید بلد باشند قصه بگویند؛ در حالی که فقط 
روضه می خوانند. مگر ما گاز اشک آوریم؟! چرا نباید مردم را بخندانیم؟ امروزه مردم بی حوصله شده اند؛ 
پس کتاب ها باید مختصر شود. مثلًا اگر قرار است برای فلسفه حجاب کتابی چاپ شود، به جای آن 

بروشور اما با تیراژ بالاتر منتشر شود.

بهروز ریخته گران بازداشت شد
 بهروز ریخته گران به اتهام اخلال در نظام اقتصادی و با قرار بازداشت موقت بازداشت شد.نام 
بهروز ریخته گران در جلسات رسیدگی به اتهامات متهمان بانک سرمایه چندین بار مطرح شده بود.

قهرمانی نماینده دادستان روز دوشنبه از صدور دستور جلب ریخته گران خبر داد.

واکنش ظریف به بیانیه کاخ سفید 
محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه ایران بامدادروز سه شنبه با نوشتن تنها یک کلمه در حساب 
توئیتری خود به بیانیه خصمانه کاخ سفید واکنش نشان داد.به گزارش »تابناک«، کاخ سفید در 
بخشی از بیانیه بی اساس خود مدعی شده است که »شکی نیست پیش از این توافق هم ایران در 
این باره در حال نقض تعهدات بود« که ظریف در حساب توئیتری خود با اشاره به این بخش بیانیه 

نوشته است: جدی؟

نماینده ولی فقیه در وزارت جهاد کشاورزی خبر داد

اجرای طرح درخت کاری حرم تا حرم  از نجف تا کربلا 
نماینده ولی فقیه در وزارت جهاد کشاورزی از اجرای طرح درخت کاری حرم تا حرم در مسیر زائران 

اربعین حسینی)ع( از نجف تا کربلا توسط وزارت جهاد کشاورزی خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین سیدرضا تقوی ظهردیروز  در حاشیه افتتاحیه گردهمایی مسئولان 
حوزه های نمایندگی ولی فقیه در گفت وگو با خبرنگاران   اظهارداشت :این طرح از نجف تا کربلا و در 
مسیر پیاده روی زائران اربعین با اعتباری بالغ بر ۳ میلیارد تومان از کمک های مردمی و کارمندان سازمان 
اجرا می شود.وی از استقبال خیران از کشورهای اروپایی، کانادا، پاکستان و ایران برای ساخت بوستان 
نیز خبر داد و تصریح کرد: مساحتی برابر ۸۰ کیلومتر توسط وزارت جهاد کشاورزی درخت کاری 
شده و تا قبل از اربعین امسال حدود 2 کیلومتر آن اجرا می شود.نماینده ولی فقیه در وزارت جهاد 
کشاورزی گونه های درختی انتخاب شده را زیتون و نخل اعلام کرد و ادامه داد: وزارت جهاد کشاورزی 
تنها مجری این طرح بوده و تمام اعتبارات آن از بخش خصوصی و کمک خیرین تأمین می شود و برای 

بوستان سازی اعتباری بالغ بر 7۰ میلیارد تومان پیش بینی شده است.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم خبرداد

اجرای المان با موضوع کم آبی در شهر مقدس قم  
مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم از اجرای المان با موضوع کم آبی و  فصل تابستان در 

شهر مقدس قم خبر داد.
سید محمد موسوی منش با بیان اینکه سازمان زیباسازی شهرداری قم در راستای فرهنگ سازی 
جهت مصرف بهینه آب در فصول تابستان المان کم آبی را  مقابل سازمان آب و فاضلاب طراحی و 
نصب نموده است، افزود: بزرگ ترین چالش پیش رو مسئله آب و خشکسالی های بی سابقه بوده که 
امروزه اثرات نگران کننده خود را در خشک شدن رودخانه ها و دریاچه ها، ته کشیدن آب های زیرزمینی و 
رسیدن عمق چاه ها به صد ها متر در اعماق زمین، گرم تر شدن نسبی هوا، تبخیر شدید آب های سطحی، 
ایجاد پدیده آزاردهنده گردوخاک و ریز گرد و غیره است.وی در پایان از استقبال این سازمان در جهت 
همکاری با دیگر نهادها و سازمان های استان در راستای ایجاد المان های موضوعی و فرهنگ سازی 
در سطح شهر قم خبر داد و گفت: سازمان زیباسازی شهرداری قم این توانایی را دارد با همکاری دیگر 

ارگان ها نسبت به فرهنگ سازی در خصوص معضلات فرهنگی و اجتماعی استان پیش قدم باشد.

یادداشت های شهر ویرانه/۳۸
محمد خامه یار

پس از چندی که از حادثه سیل گذشته است گذرم به رومشکان می افتد و برای حضور دوباره در پل 
دختر باید از روی پل عبور  کنم اما  هنوز پلی وجود ندارد و ترمیم آن ماه ها و شاید سال ها زمان بخواهد! 
مردم ساکن در دو سوی رودخانه به فکر افتاده اند و برای ایجاد ارتباط دو سویه و امرار معاش و آمد 
و شد خود چاره اندیشی کرده اند و قدری از مشکل خود را بر طرف کرده اند. تابیه و آماده سازی یک 
داربست فلزی برای آمد و شد خود در کنار پل شکسته ای سر پا کرده اند. این  داربست که بیش از 
هفت متر ارتفاع دارد  مانند نردبانی است که مردم با عبور از آن خود را به مقصد می رسانند. در دو طرف  
رودخانه انبوه توقف خودروها را می بینم که ماشین ها را پارک کرده اند و  دنبال کار خود رفته اند. از 
پایین رودخانه که به بالای داربست چشم می دوزم دلهره ای سراغم می آید. ترس از رفتن را ندارم ولی 
ترس در وجود زنان و کودکان و پیرمردان را که می بینم آزرده خاطر می شوم. مشقت و سختی بالا 
رفتن و پایین آمدن ها جان را به ستوه می آورد. نوبت به من می رسد تا خود را بالا بکشم. نیمه راه که 
نگاهم به پایین می افتد انگار بند از بند جودم پاره می شود.  می گویم خدا کند کسی پایش نلغزد و 
لابه لای میله ها نیفتد و آش و لاش نَشود. خدا کند پاشنه کفش خانم بچه به بغل به جایی گیر نکند 

و شاهد اتفاق تلخی نباشم... 
به هر ترتیبی که بود با نفسی حبس شده در سینه خود را روی پل شکسته می بینم. نفس عمیقی 
می گشم. به طرف پای پل راه می افتم تا آنچه را دیده ام دوباره نبینم. راننده وانت سبزی فروشی جلوی 

پایم توقف می کند و مرا به اسم صدا می زند و دعوت به سوار شدن می کند. تشکر می کنم.
سوار می شوم. راننده  آشنایی می دهد. از اهالی روستای خرس دره ...

پس از حال و احوال از زمان نصب داربست فلزی می پرسم و او می گوید: یکی از خیرین هزینه 
کرده است ولی جون مردم در خطر است و راهداره خواسته اونا جمع کنه که با مقاومت مردم روبه رو 

شده ولی به زودی اونو جمع می کنن هر چند مردم مسئولیت بروز هر حادثه ای را خود پذیرفته اند.
مرد می گوید: ما که راضی هستیم  هر روز از روی  این نردبان خودم را  بالا می کشم  تا بتوانم 

سبزی فروشی کنم....

تمام  وضعیت  گفت:  قم  استاندار 
اختیار  در  که  تملیکی  واحدهای 
بانک های استان می باشد باید تا پایان 
تکلیف  تعیین  کامل  به صورت  امسال 

شود. 
در  سه شنبه  روز  سرمست  بهرام 
جلسه ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
در یکی از واحدهای تولیدی استان قم 
افزود: تا جلسه بعدی ستاد تسهیل و 
رفع موانع تولید باید تعداد واحدهای 
تملیکی استان به صورت دقیق احصا و 
مواردی که قابلیت پیگیری در استانی 
ندارد از طریق مرکز دنبال و رسیدگی 
به ضرورت  اشاره  با  ادامه  در  شود.وی 
پیوند بین صنعت و علم گفت: دانشگاه 
قابل توجهی  پتانسیل  استان  صنعتی 
پشتوانه  به  تبدیل شدن  با  رابطه  در 
صنعتی استان و رفع مشکلات مربوط 
به فناوری و تولید دارد.سرمست اضافه 
از  دانشگاه  و  بین صنعت  پیوند  کرد: 
و  شده  دنبال  جدی  به صورت  امسال 
خلأهای موجود به مرورزمان کاسته و 
ارتباط بین صنعتگران و دانشگاهیان 

تقویت خواهد شد.
تقویت  با  افزود:  قم  استاندار 
خلأ  دانشگاه،  و  صنعت  بین  ارتباط 
مراکز صنعتی حل  فناوری  و  نوآوری 
تولیدات  از  دقیق تری  نیازسنجی  و 
می گیرد،  صورت  صنعتی  واحدهای 
تولیدکنندگان با سعه صدر از ایده های 

دانشگاهیان استقبال کنند.

وی با تاکید بر اهتمام ویژه استان 
هدف  گفت:  دانش بنیان  تولیدات  بر 
اقتصاد  استان،  در  اقتصاد  نهایی 
صورت  در  که  می باشد  دانش بنیان 
تقویت این بخش بسیاری از مشکلات 
بخش های صنعتی و تولیدی قم حل 
کرد:  اظهار  همچنین  می شود.وی 
و  تبصره ۱۸  مشخص شدن  زمان  تا 
با  رابطه  در  استان  امسال  ابلاغ سهم 
تسهیلات رونق تولید، بانک ها به روند 
پرداخت تسهیلات در قالب رونق تولید 

ادامه داده و آن را متوقف نکنند.
برخی  مشکلات  گفت:  وی 
واحدهای صنعتی و تولیدی در رابطه 
به  باید  زیان آور  و  سخت  مشاغل  با 
نحو کارشناسی شده در کمیته بدوی 
نهایی  تکلیف  تعیین  و  موردبررسی 
از  دیگری  بخش  در  شود.سرمست 
مشکلات  کرد:  بیان  خود  سخنان 

از  امروز  که  تولیدی  واحد  سه  بانکی 
آن ها بازدید به عمل آمد باید در یک 
دقیق  بررسی  روزه  هفت  مدت زمانی 
بانکی  حساب های  وضعیت  و  شود 

آن ها مشخص گردد.
واحدهای  در  کرد:  اضافه  وی 
و  نقدینگی  تأمین  بر  علاوه  تولیدی 
سرمایه مادی باید نسبت به جانشین 
نیز  قدرتمند  مدیر  تربیت  و  پروری 
توجه و اهتمام بیشتری به خرج داده 

شود.
استاندار قم در بخش پایانی سخنان 
خود گفت: تمام مطالبی که در جلسه 
اصلی ستاد تسهیل و رفع موانع تولید 
فنی  کمیته  در  باید  می شود  مطرح 
به صورت دقیق کارشناسی شده باشد.

 * کشور نیازمند اصلاح الگوی 
مصرف است

استاندار قم  همچنین در گردهمایی 

ولی  نمایندگی  حوزه های  مسئولان 
در  کشاورزی  جهاد  وزارت  فقیه 
در  )عج(گفت:  مهدی  یاوران  مجتمع 
اصلاح  به  نیاز  تنها  نه  حاضر  شرایط 
الگوی کشت و رونق تولید داریم؛ بلکه 
نیازمند  هم  مصرف  الگوی  اصلاح  در 

فعالیت جدی تر هستیم. 
ولی  نمایندگان  افزود:  سرمست 
فقیه در جهاد کشاورزی در راستای 
اصلاح  مساله  در  سازی  فرهنگ 
ایفا  جدی  نقش  مصرف  الگوی 

می کنند.
نقش  به  اشاره  با  همچنین  وی 
امنیت  و  تولید  در  کشاورزی  جهاد 
غذایی افزود: یکی از محورهای مهم 
متمرکز  مرم  قوت  بر  که  سال  شعار 
این نهاد تحقق خواهد  است، توسط 

یافت.
استاندار قم رونق تولید و اشتغال 
انقلاب و  تاکید رهبر معظم  را مورد 
وامید  تدبیر  دولت  سیاست های  از 
نمایندگان  حضور  افزود:  و  دانست 
نشان  کشاورزی  جهاد  در  فقیه  ولی 
این  به  انقلاب  رهبر  اهتمام  دهنده 

حوزه می باشد.
پایدار  توسعه  اینکه  بیان  با  وی 
عملیاتی  اسلامی  ایرانی  الگوی  بدون 
ولی  نمایندگی های  کرد:  بیان  نیست 
که  جهادی  روحیه  تقویت  در  فقیه 
لازمه مدیریت در چنین شرایطی است 

نقش ویژه ایفا می کنند.

استاندار قم: 

وضعیت واحدهای تملیکی قم تا پایان امسال تعیین تکلیف شود

سیب زمینی با رگ!!! کاریکاتور

سجادجعفری

رئیس کل دادگستری استان قم :

فعالیت های شهرداری قم در رابطه با 
توسعه و پیشرفت شهر مطلوب است

رئیس کل دادگستری استان قم گفت: عملکرد کلی مجموعه مدیریت 
شهری قم در ارتباط با صیانت از حقوق شهروندی قابل قبول و در وضعیت 
مطلوبی قرار دارد، مجموعه مدیریت استان نیز از اقدامات شهرداری قم 
خشنود هستند، فعالیت های شهرداری قم در رابطه با توسعه و پیشرفت 

شهر مطلوب است.
حجت الاسلام والمسلمین حمزه خلیلی در یکصد و دومین جلسه رسمی 
و علنی شورای اسلامی شهر قم که در سالن جلسات ساختمان شهید باکری 
برگزار شد، اظهار داشت: اندیشه های شهید بهشتی در مسئله حکمرانی باید 
مورد بازاندیشی و بازخوانی قرار بگیرد.رئیس کل دادگستری استان قم با 
اشاره به اهمیت صحیح مدیریت نیروی انسانی، افزود: زندگی مردم در گرو 
آن بوده که با مدیریت صحیح سرمایه انسانی مانع از تضعیف و نابودی 
اموال شهروندان شود.خلیلی بیان کرد: درصورتی که مسئولیت های مهم به 
افراد شایسته واگذار نشود فساد و تباهی در جامعه توسعه پیدا می کند، 
دارایی های شهروندان نباید به دست افراد بی تدبیر و فاقد عقلانیت لازم 
سپرده شود.وی تصریح کرد: یکی از ویژگی های مدیریتی شهید بهشتی این 
بود که مدیران کشور یاد داد که چگونه باید مدیریت کنند تا دارایی و اموال 
شهروندان در قالب آن تباه و نابود نشود.رئیس کل دادگستری استان قم با 
اشاره به اهمیت ارتقای احساس امنیت روانی، گفت: تلاش دادگستری قم 
بر توسعه و افزایش احساس امنیت در بین شهروندان است، اهمیت احساس 
امنیت بسیار بالاتر و ارزشمندتر از امنیت است.رئیس کل دادگستری استان 
قم اظهار داشت: عملکرد کلی مجموعه مدیریت شهری قم در ارتباط با 
صیانت از حقوق شهروندی قابل قبول و در وضعیت مطلوبی قرار دارد، 
مجموعه مدیریت استان نیز از اقدامات شهرداری قم خشنود هستند، 
فعالیت های شهرداری قم در رابطه با توسعه و پیشرفت شهر مطلوب است.

خلیلی با اشاره به در جریان بودن پروژه های شهرداری، بیان کرد: فعال 
بودن پروژه های شهری شهرداری از زنده بودن شهر خبر می دهد.وی در 
ادامه عنوان کرد: تلاش دادگستری قم بر توسعه و افزایش احساس امنیت 
در بین شهروندان است، اهمیت احساس امنیت بسیار بالاتر و ارزشمندتر 
از امنیت است.رئیس کل دادگستری استان قم با اشاره به روح تعامل حاکم 
در بین دستگاه های استانی، خاطرنشان کرد: تعامل، اعتماد و هماهنگی که 
بین مسئولان و دستگاه های اداری قم مشاهده می شود و در دیگر شهرهای 

کشور مشاهده نمی شود.

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

پارکینگ های موتور سیکلت
 در خیابان ارم احداث می شود

معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: برای پارک مجاز 
موتورسیکلت در محوطه پیرامون خیابان ارم نقاطی مشخص و طرح 

پارکینگ موتورسیکلت اجرا می گردد.
عباس ذاکریان با اشاره به برگزاری جلسه کمیته فنی شورای ترافیک 
استان قم، اظهار داشت: در جلسه کمیته فنی ترافیک چهار مورد برسی و 
تصویب اعضای این شورا قرار گرفت.معاون حمل  و نقل و ترافیک شهرداری 
قم با تأکید بر لزوم جلوگیری از حوادث احتمالی خیابانی رسول داده خواه 
در منطقه دو شهری قم، افزود: در این جلسه مقرر شد اداره ترافیک طرحی 
دراز مدت برای جلوگیری از حوادث تهیه  کرده و در جلسات آتی بررسی 
و تصمیم گیری شود، ضمناً قرار شد نسبت به اجرای خط کشی و نصب 
گل مانع در رفیوژ وسط تا آن رمان اقدام گردد.ذاکریان با اشاره به لزوم 
وجود دوربین های کنترل ترافیک در خیابان ها و معابر شهر قم، ادامه داد: 
با توجه به راه اندازی دوربین های کنترل ترافیک بزرگراه آیت الله بروجردی 
مقرر شد برای جلوگیری از سرعت متوسط و لحظه ای از طریق پلیس 
راهور اعمال قانون صورت پذیرد.وی خاطرنشان کرد: هم چنین مقرر شد 
به منظور تکمیل شبکه آبیاری و اصلاح شبکه بلوار زائر به مدت ۱۰ شب 
در این خیابان محدودیت ترافیکی صورت گیرد.معاون حمل ونقل و ترافیک 
شهرداری قم بیان کرد: طرح ادامه پیاده راه ارم در خیابان انقلاب مورد 
تصویب اعضا قرار گرفت و هم چنین برای پارک مجاز موتورسیکلت در 
محوطه پیرامون این خیابان نقاطی مشخص و طرح پارکینگ موتورسیکلت 

اجرا می گردد.

در دیدار شهردار قم با رئیس کل دادگستری استان قم  تاکید شد

لزوم افزایش تعاملات دو جانبه برای 
تسریع در رسیدگی به امور مردم

شهردار قم با رئیس کل دادگستری استان قم دیدار و در این دیدار 
بر لزوم افزایش تعاملات دو جانبه برای تسریع در رسیدگی به امور مردم 

تاکید کرد.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم به همراه معاونان و مدیران 
ارشد شهرداری با حضور در اداره  کل دادگستری استان قم با حجت الاسلام 
والمسلمین حمزه خلیلی رئیس کل دادگستری این استان دیدار و گفت وگو 
کرد.شهردار قم در این دیدار ضمن تقدیر از خدمات دادگستری قم با اشاره 
به اینکه شهرداری به دنبال ارائه خدمات مطلوب به شهروندان است، اظهار 
کرد: در این راستا تلاش می کنیم تا بسترهای مورد نیاز را برای تسریع در 
رسیدگی به امور مردم فراهم آوریم.همچنین رئیس کل دادگستری استان 
قم نیز طی سخنانی افزایش تعاملات شهرداری و دادگستری را در ارائه 
خدمات کیفی تر به مردم مؤثر دانست و گفت: با افزایش تعاملات می توانیم 
روند ارائه خدمات قضایی به مردم در حوزه های مختلف شهری را به صورت 

منسجم تر و مطلوب تر دنبال کنیم.

معاون فرهنگی آستان مقدسه کریمه اهل بیت)س( خبرداد

برگزاری جشن بزگ کرامت 
با همکاری شهرداری قم

معاون فرهنگی آستان مقدسه کریمه اهل بیت)س( با اشاره به اینکه 
جشن بزرگ کرامت در ۱۰ مسجد و ۱۰ بوستان با مشارکت شهرداری، 
کانون های فرهنگی هنری مساجد برگزار می شود، گفت: جشنواره مردمی 
کرامت امسال با همت بیشتری نسبت به سال گذشته در دستور کار قرار 

گرفته است.
حجت الاسلام مهدی احمدی با بیان اینکه ائمه اطهار)ع(  حتی فکر گناه 
هم نمی کنند، اظهار کرد: این عصمت خاص است که شامل این بزرگواران 
می شود ؛ عصمت عام نیز عصمتی است که فرد با آگاهی از زشتی گناه 
همانند امام می شود که حضرت ابوالفضل)ع( و حضرت معصومه)س( از 
جمله افرادی هستند که در این گروه عصمت شمرده می شوند.معاون 
فرهنگی آستان مقدسه کریمه اهل بیت)س( با اشاره به اینکه ارزش هر 
فرد در جامعه اسلامی به میزان ولایت پذیری اوست، عنوان کرد:  حضرت 
معصومه)س( در راستای تبیین اهداف ولایت به سمت برادر خود حرکت 
کردند به همین علت باید از ولایت پذیری به عنوان یکی از مهم ترین 

ویژگی های ایشان یاد کنیم.

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم :

یادبود ۱۴ شهید خلبان استان قم 
در میدان مفید نصب می شود

مدیرعامل سازمان زیباسازی شهرداری قم بیان داشت: در دهه کرامت 
المان جنگنده افF۴(۴( یادبود ۱۴ شهید خلبان قم در میدان مفید قم 
نصب و رونمایی می شود.موسوی منش با بیان اینکه فضای خالی از هنر، 
فاقد جذابیت بوده و مانع ایجاد حس سر زندگی و نشاط در فضای شهری 
می شود، گفت: به همین سبب ساخت المان های موضوعی در دستور کار 
سازمان زیباسازی قرار گرفته و تاکنون چندین المان توسط هنرمندان 
مطرح استانی و کشوری ساخته و در معابر و بوستان های قم نصب شده 
است.وی تصریح کرد: شهرداری قم در راستای تقدیر از خانواده معزز شهدا، 
المان یادبود ۱۴ شهید خلبان را با همکاری نیروی هوایی جمهوری اسلامی 

اجرا و در دهه کرامت در میدان مفید نصب می گردد.

اخبــار

پیام آموزشی 
رعایت حق تقدم در رانندگی مثل یک آهنربا ایمنی 

و آرامش را به سوی شما جذب می کند.
پلیس راهوراستان قم - فرهنگ ترافیک

مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
قم خواستار تجدیدنظر و بازنگری در 
اجرای طرح اتصال تقاطع غیرهمسطح 

پردیسان به کمربندی اراک شد. 
دکتر داود علیمحمدی در نشستی 
با سردبیروهیات تحریریه روزنامه ایمان 
با  داشت:  اظهار  مطلب  این  اعلام  با 
اجرای این طرح بخشی از بیمارستان 
امام رضا)ع(  که دارای جایگاه اورژانس  
هوایی می باشد  از چرخه ارائه خدمات 

حذف می شود.
وی افزود: از آنجا که این بیمارستان 
مواصلاتی  های  شاهراه  نزدیکی  در 
اصلی قرار دارد و روزانه به تعداد زیادی 
از مصدومان حوادث ترافیکی خدمات 
تخصصی  خدمات  دهد،  می  ارائه 
اورژانس این بیمارستان دچار اختلال 
گریبانگیر  آن  عواقب  و  شد  خواهد 

استان نیز خواهد شد.
مدیر درمان تامین اجتماعی استان 
قم تصریح کرد: با توجه به حجم بالای 
مراجعان و طرح ارتقا و توسعه اورژانس 
دستور  در  رضا)ع(  امام  بیمارستان 
کار قرار دارد از مدیریت عالی استان 
زمینه  در  دهند  دستور  دارم  تقاضا 
مسیر اجرای این طرح بازنگری شود تا 
بتوانیم خدمات بهتر و مناسب تری به 
بیمه شدگان و مصدومان حوادث جاده 

ای ارائه نماییم.
دکتر علیمحمدی: خاطرنشان کرد 
پرستاری  زمینه عملکرد سیستم  در 
اورژانس در بین کل بیمارستان های 
سازمان  خوابی  تخت   2۰۰ تا   ۱۰۰

پرستاری  بخش  اجتماعی  تامین 
اورژانس بیمارستان امام رضا)ع( رتبه 

سوم کشور را دارا می باشد. 

* افزایش 20 درصدی مراجعان 
به بخش اورژانس بیمارستان امام 

رضا)ع(
 دکتر علیمحمدی در بخش دیگری 
از سخنان خود با اشاره به عملکرد سال 
۹7 گفت: در سال گذشته ۱۸ هزار و 
این بیمارستان  اورژانس  ۸۴۳ نفر به 
مراجعه کرده اند که در مقایسه با مدت 
زمان سال قبل از آن 2۰ درصد رشد 

داشته است.
وی ادامه داد: در این مدت تعداد 
پذیرش شدگان از طریق اورژانس ۱۱5 
نسبت به سال قبل از آن ۶5 درصد 
رشد را نشان می دهد. وی اضافه کرد 
: در همین مدت تعداد بیماران تحت 
به بخش ۳2  انتقال  نظر ۱۶ درصد، 
درصد، انتقال به اتاق عمل ۳۳ درصد 

رشد داشته ست. 

میلیون   5 از  بیش  مراجعه   *
بیمه شده به مراکز طرف قرارداد

سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
درمان  بخش  در  گفت:  خود  
غیرمستقیم با ۸۰۰ مرکز درمانی در 
سطح استان قم طرف قرارداد هستیم 
شدگان  بیمه  گذشته  سال  در  که 
بیش از 5 میلیون و 7۰۰ هزار بار به 
مراکز طرف قرارداد مراجعه و خدمات 

دریافت کرده اند.

مراجعه  درصدی   9 رشد   *
سرپایی به مراکز درمانی سازمانی

دکتر علیمحمدی با بیان اینکه در 
سال ۹7 ، دو میلیون و پانصد و شانزده 
هزار و ۹۸۹ بار بیمه شدگان به مراکز 
درمانی سازمان مراجعه نموده اند که 
در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از 
آن ۹ درصد افزایش را نشان می دهد.

تعداد  ادامه داد: در همین مدت  وی 
بیمه شدگان نیز در مقایسه با مدت 
مشابه 2 درصد افزایش یافته است و در 
مجموع شاهد رشد ۹ درصدی مراجعه 
کنندگان در بخش سرپایی و بستری 

در مراکز سازمان بودیم. 
اجتماعی  تامین  درمان  مدیر 
استان قم تصریح کرد: در سال ۹7 
به ازای هر هزار نفر بیمه شده۱۴/۰7 
و  مورد بستری صورت گرفته است 
 ۳/2۴ مدت  این  در  شده  بیمه  هر 
درمان  خدمات  دریافت  جهت  بار 
مراجعه  سازمانی  مراکز  به  سرپایی 

نموده اند.

در  شدگان  بیمه  مطالبه  دو   *
دستورکار قرار دارد

از سخنان  دیگری  بخش  در  وی 
بیمه  مطالبه  دو  به  اشاره  با  خود 
توسعه  گفت:  قم  استان  در  شدگان 
خدمات دندانپزشکی، خرید امکانات 
بخش  برای  پیشرفته  تجهیزات  و 
کار  دستور  در  بیمارستان  اورژانس 

قرار دارد. 
خاطر  علیمحمدی  دکتر 
تامین  درمان  مدیریت  کرد:  نشان 
اجتماعی استان قم طرح پیشنهادی 
به  را  شدگان  بیمه  دندانپزشکی 
صورت  در  است،  داده  ارائه  سازمان 
این  سازمان  مدیره  هیات  تصویب 
قم  استان  در  پایلوت  بصورت  طرح 
اجرا و بعد از آن در سایر نقاط کشور 

اجرایی خواهد شد.

مدیر درمان تامین اجتماعی استان قم خواستار شد

بازنگری در اجرای طرح اتصال تقاطع غیرهمسطح پردیسان به کمربندی اراک
اخبــار


